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Acta de la sessió celebrada el dia 21 de juliol de
2004 i aprovada el dia 29 d’octubre de 2004

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia vint-i-u de juliol de dos mil qua-
tre, s’hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en
sessió ordinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Al-
calde, Joan Clos i Matheu. Hi concorren els Ims. Srs.
i les Imes. Sres. Tinents d’Alcalde, Francesc Xavier
Casas i Masjoan, Jordi Portabella i Calvete, Imma
Mayol i Beltran, José Ignacio Cuervo i Argudín, i Mari-
na Subirats i Martori, i els Ims. Srs. Regidors i les
Imes. Sres. Regidores Núria Carrera i Comes,
Maravillas Rojo i Torrecilla, Ferran Mascarell i Ca-
nalda, Jordi Hereu i Boher, Assumpta Escarp i Gibert,
Francesc Narváez i Pazos, Pere Alcober i Solanas,
Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, Immaculada
Moraleda i Pérez, Carles Martí i Jufresa, Montserrat
Ballarín i Espuña, Xavier Trias i Vidal de Llobatera,
Joan Puigdollers i Fargas, Sònia Recasens i Alsina,
Jaume Ciurana i Llevadot, Magda Oranich i Solagran,
Joaquim Forn i Chiariello, Joana Ortega i Alema-
ny, Teresa M. Fandos i Payà, Eduard García i Plans,
Alberto Fernández Díaz, Ángeles Esteller Ruedas,
Jordi Cornet i Serra, Emma Balseiro Carreiras, Maria
Caridad Mejías Sánchez, Xavier Basso i Roviralta,
Alberto Villagrasa Gil, Jaume Oliveras i Maristany, Pi-
lar Vallugera i Balañà, Xavier Florensa i Cantons,
Ricard Martínez i Monteagudo, Eugeni Forradellas i
Bombardó, Ricard Josep Gomà i Carmona, Elsa
Blasco i Riera i Ignasi Fina i Sanglas, assistits pel se-
cretari general, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certi-
fica.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre la sessió a les deu hores i cinc minuts.

Es dóna per llegida l’acta de la sessió anterior, ce-
lebrada el 18 de juny de 2004, l’esborrany de la qual
ha estat tramès a tots els membres del Consistori; i
s’aprova.

PART INFORMATIVA

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Decret de l’Alcaldia, de 17 de juny de 2004
(S1/D/2004 2439), que nomena el Sr. Salvador
Sarquella i Comerma director de Serveis de Suport i li
encarrega l’elaboració d’un projecte de millora i mo-
dernització del sistema d’identificació dels ciutadans
en l’accés a les dependències dels edificis adminis-
tratius.

2. Decret de l’Alcaldia, de 18 de juny de 2004
(S1/D/2004 2445), que modifica l’estructura organit-
zativa de primer nivell i les funcions de la Gerència
del Sector de Serveis Personals.

3. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juny de 2004
(S1/D/2004 2453), que designa la Sra. Antònia
Sabartés i Ruescas membre de la Comissió Delega-
da del Consorci Institut Europeu de la Mediterrània.

4. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juny de 2004
(S1/D/2004 2446), que designa la Sra. Glòria
Figuerola i Anguera membre de les entitats següents:
Junta de Govern de l’Agència de Salut Pública, Junta
Rectora de l’Institut Municipal de Persones amb Dis-
minució, Consell d’Administració de l’Institut Munici-
pal d’Educació; i representant en el Consell de Go-
vern i en la Comissió Executiva del Consorci del Barri
de la Mina en substitució del Sr. Eduard Spagnolo de
la Torre.

5. Decret de l’Alcaldia, de 23 de juny de 2004
(S1/D/2004 2556), que adscriu el Departament de
Planificació i Ordenació de Pagaments, amb els re-
cursos humans corresponents, a Tresoreria, deixant
sense efecte la seva dependència orgànica de la Di-
recció d’Administració Econòmica.

6. Decret de l’Alcaldia, de 28 de juny de 2004
(S1/D/2004 2746), que designa el Sr. Josep Serra i
Batiste cap del Gabinet Tècnic de Programació.

7. Decret de l’Alcaldia, de 29 de juny de 2004
(S1/D/2004 2602), que proposa a la Junta General de
Foment de Ciutat Vella, SA, la designació del Sr.
Jaume Castellví i Egea com a membre del Consell
d’Administració de tal societat en substitució del Sr.
Ricard Fayos i Molet.

8. Decret de l’Alcaldia, de 30 de juny de 2004
(S1/D/2004 2604), que autoritza el Sr. Cristòfol
Querol i Lacarte, director tècnic de Manteniment i Pla
de Locals, perquè pugui signar les sol·licituds de con-
tractació i baixa de les pòlisses de subministraments
amb les respectives companyies subministradores de
gas, aigua, electricitat i telèfon, deixant sense efecte
el decret de l’Alcaldia de 26 de setembre de 1997 que
autoritzava l’esmentada signatura al director de Ser-
veis Generals.

9. Decret de l’Alcaldia, de 30 de juny de 2004
(S1/D/2004 2627), que integra les funcions de l’actual
Departament d’Estudis i Avaluació de l’Institut Munici-
pal d’Informàtica en la Direcció de Serveis d’Estudis i
Avaluació, adscrita a la Direcció de Comunicació Cor-
porativa i Qualitat.

10. Decret de l’Alcaldia, de 8 de juliol de 2004
(S1/D/2004 2736), que aprova l’estructura organit-
zativa i funcions de la Direcció Executiva dels Serveis
d’Inspecció i inclou com a membre de la Comissió
d’Inspecció el director executiu dels Serveis d’Inspec-
ció, en el qual la presidència podrà delegar les seves
funcions.

11. Decret de l’Alcaldia, de 9 de juliol de 2004
(S1/D/2004 2745), que designa membre del Consell
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Ciutat i Comerç, en representació de les entitats del
comerç, el Sr. Xavier Vilamala i Vilà de Barcelona en
substitució del Sr. Miquel Àngel Fraile i Villagrasa.

12. Decret de l’Alcaldia, de 9 de juliol de 2004
(S1/D/2004 2747), que proposa al president del Con-
sell per a la Promoció de l’Accessibilitat i Supressió
de Barreres Arquitectòniques la designació de l’Im.
Sr. Francesc Narváez i Pazos com a vocal expert de
l’esmentat Consell, i del Sr. Xavier Alegre i Buxeda
com a suplent.

b) Mesures de govern

Mg 1. Rehabilitació habitatge i cessió del sòl.
El president de la Comissió d’Urbanisme, Infraes-

tructures i Habitatge, Sr. Casas, explica que aquesta
mesura de govern ve a desplegar el Pla d’habitatge
de Barcelona 2004-2010 en un doble vessant: la re-
habilitació d’habitatges i la recerca de solars per des-
tinar-los a la construcció d’habitatge protegit en les di-
verses modalitats d’habitatge a preu taxat, habitatge
de reallotjament i habitatge dotacional, de manera
que el document que s’ha fet a mans dels membres
del Consistori vol complir els compromisos assumits
en el Programa d’actuació municipal respecte a la
promoció d’habitatges.

En relació al Programa de rehabilitació, comenta
que implica un nou model de desenvolupament de
ciutat que tanca aquell que comportava anar ocupant
espais exteriors a la Ciutat no per voluntat dels seus
ciutadans, sinó per la manca de capacitat de transfor-
mació d’allò que ja està construït, és a dir, per manca
de recursos destinats a rehabilitació, ja que els esfor-
ços municipals que s’han fet en aquest sentit a Ciutat
Vella, a l’Eixample o a Gràcia no han aconseguit els
recursos necessaris de l’Estat ni de la Generalitat,
tanmateix avui s’albira un nou panorama a partir de
les propostes concretes que feia la darrera setmana
l’Administració de l’Estat, tot i que, ben segur, resten
encara qüestions per determinar.

Indica que el Programa de rehabilitació té dos
grans objectius: a) que en el període 2004-2010, un
25% dels edificis urbans siguin objecte d’alguna actu-
ació, major o menor, de rehabilitació i consolidació; b)
que els quatre projectes que s’hi concreten puguin
posar cada any en el mercat un nombre d’habitatges
buits o amb usos diferents dels d’habitatge, equiva-
lent al d’habitatges nous que es construeixen anual-
ment, de manera que es passi dels 8.000 que la inèr-
cia de la tendència actual aconseguiria rehabilitar, als
32.000 en un salt qualitatiu que requereix l’aportació
dels recursos necessaris per part de les Administraci-
ons competents en matèria d’habitatge.

Referint-se després a les actuacions d’ocupació de
sòls, diu que tenen per objecte assolir la disponibilitat
del sòl necessari per a construir 1.823 nous habitat-
ges de protecció i 440 habitacions de residències as-
sistides de gent gran o de residències d’estudiants,
en línia amb el compromís de bastir en el període
2004-2007 uns 10.000 habitatges protegits o dota-
cionals a la ciutat de Barcelona.

El Sr. Trias manifesta que tot allò que s’adreci a fer
realitat el dret de les persones a tenir un habitatge
digne comptarà amb la col·laboració i el suport del
Grup de Convergència i Unió; ara bé, pensa que el
plantejament que s’acaba d’exposar pateix de manca

de credibilitat vist que els darrers vint-i-cinc anys el
govern municipal ha estat incapaç de tirar endavant
una política seriosa d’habitatge, de manera que, mal-
grat estar disposat a acceptar totes els crítiques que
es puguin fer a la manca de col·laboració per part
d’altres Administracions, a parer seu la qüestió de
l’habitatge no ha estat per a aquest Ajuntament la
màxima prioritat social, igual com ho són, també,
l’educació i la sanitat, cosa que exigia haver posat
tots els mitjans necessaris que calguin per a donar
resposta a tal necessitat social.

Reconeix que la rehabilitació i remodelació de bar-
ris és indispensable i, per tant, el seu Grup els dóna
suport tot i pensar que la xifra de 1.823 nous habitat-
ges, dels quals 1.088 es destinaran a reallotjament,
no permetrà assolir l’objectiu de construir 10.000 ha-
bitatges assequibles en el període 2004-2010; però
també fa notar que el problema de l’habitatge no té
tan sols un vessant urbanístic, sinó que té també un
vessant social, com queda ben palès en el cas de
Can Tunis, on la gran operació urbanística que s’hi
féu no tingué en compte que també hi havia un gra-
víssim problema social.

El Sr. Fernández Díaz mostra, d’antuvi, la seva
sorpresa en veure que una qüestió tan important com
la relacionada amb l’habitatge, la rehabilitació, la re-
cuperació de barris o la promoció d’habitatge protegit
o dotacional no s’hagi abordat mitjançant un informe,
sinó tan sols mitjançant una mesura de govern, tal
vegada amb la intenció de restringir al màxim les pos-
sibilitats d’intervenció dels Grups de l’oposició, capte-
niment que demostra la prioritat que dóna l’equip de
govern a allò que és una de les principals preocupaci-
ons de la nostra ciutadania.

Observa, més endavant, que la documentació lliu-
rada no conté un detall de les actuacions municipals
en matèria d’habitatge durant els darrers anys, per-
què els resultats posarien de manifest la nul·la sensi-
bilitat del govern municipal en aquest terreny.

Significa, a continuació, que el Programa de reha-
bilitació hauria d’especificar els compromisos finan-
cers assolits amb l’Estat i la Generalitat per a poder
tirar-lo endavant i per tant, a juí seu, no deixa de ser
més que un desideràtum; que només un dels quatre
grans projectes que inclou, el de rehabilitació de bar-
ris d’atenció especial, concreta l’aportació d’aquest
Ajuntament, 30 milions d’euros i, consegüentment,
convindria que el Sr. Casas aclarís quina serà l’apor-
tació d’aquest Ajuntament als altres tres: el de millora
de les condicions i de la seguretat dels edificis, el de
rehabilitació d’habitatges i el de rehabilitació de nuclis
antics.

Fa notar que la documentació lliurada posa un gran
èmfasi en la rehabilitació de barris d’atenció especial,
reclamat insistentment pel Grup del Partit Popular,
però preveu una aportació de la Generalitat –que, per
cert, ha reduït les dotacions a tal finalitat de 600 a
248 milions d’euros– del 50% quan, per llei, hauria de
ser, com a mínim, del 75%, que és el percentatge
que defensa el seu Grup i que rebaixaria l’aportació a
càrrec d’aquest Ajuntament. Afegeix que tampoc
s’han concretat ni els barris que seran objecte
d’aquesta rehabilitació d’atenció especial, ni els crite-
ris que inspiraran el seu reglament regulador, ni tam-
poc es determinen els emplaçaments on construir la
resta dels 10.000 habitatges protegits previstos en el
present mandat, trets els 2.263 que esmenta la docu-
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mentació lliurada, xifra que, d’altra banda, comprèn
les 440 habitacions de residència assistida o d’estudi-
ants, que no són pròpiament habitatges.

Troba, en resum, que, un cop més, s’ha presentat
un pla inconcret, sense detall, sense calendari i sen-
se pressupostos, és a dir, amb molta lletra i poca pe-
dra, el qual posa en evidència contradiccions en el
discurs del govern municipal perquè, en presentar el
Programa d’actuació municipal, s’anuncià una inver-
sió directa en polítiques de sòl i habitatge de 449 mili-
ons d’euros que comportaven un creixement del 91%
sobre les quantitats invertides en el mandat anterior,
235 milions d’euros, ara bé el balanç de l’actuació en
aquest terreny presentat el març de 2003 parlava
d’una inversió de 428 milions d’euros, amb la qual
cosa l’increment de la inversió prevista només seria
del 4%.

El Sr. Forradellas confia que es puguin trobar mo-
ments i maneres per discutir més a fons la qüestió en
debat.

Posa en relleu que, afortunadament, el desenvolu-
pament del Pla de l’habitatge de Barcelona en els
seus diversos apartats es pot fer ara en unes condici-
ons d’un cert optimisme ateses les noves mesures
adoptades pel Govern de la Generalitat, de les quals
es fan ressò avui els diaris, i també les mesures que
s’han apuntat recentment per part del Ministerio de la
Vivienda, les quals obren unes perspectives molt inte-
ressants en els aspectes relatius a la fiscalitat i als
convenis amb propietaris d’habitatges.

Comenta que és ben coneguda la història de les
actuacions de rehabilitació promogudes per aquest
Ajuntament, que han tingut una extraordinària impor-
tància en l’àmbit de Ciutat Vella, encara que no pot
explicitar-la més per raons de temps; que la intensifi-
cació de les polítiques de rehabilitació permetrà que
un de cada tres pisos de lloguer tingui un preu as-
sequible i evitarà situacions sagnants de mobbing
immobiliari donat que, com deia un alt càrrec de la
Generalitat, també els llogaters podran sol·licitar in-
formes tècnics.

Respecte a les noves promocions, destaca que si
bé n’hi ha destinades a reallotjaments i també de de-
rivades de remodelacions de barris tan esperades
com la del barri del Bon Pastor, altres corresponen a
habitatges nous que no provenen d’anteriors con-
venis.

Creu, en definitiva, que la mesura presentada fa un
pas endavant que serà seguit d’altres d’acord amb
les possibilitats i la sensibilitat de l’equip de govern
adreçades a evitar situacions de degradació, a facili-
tar l’accés a l’habitatge dels sectors amb més dificul-
tats, i a fomentar el lloguer.

El Sr. Portabella considera que la importància del
Programa de rehabilitació que es presenta rau en el
fet de ser una de les potes del Pla de l’habitatge de
Barcelona i en l’equilibri de la política d’habitatge, la
qual s’ha de basar en la nova construcció, en la políti-
ca de lloguer i en la rehabilitació; que en la política
d’habitatge, és equivocat qualsevol tipus d’intervenció
que se sostregui a l’actuació de les altres Administra-
cions, perquè les competències estan clarament dis-
tribuïdes; i que en el marc del Pla d’habitatge de Bar-
celona, és important que es vegi la voluntat d’aquest
Ajuntament de posar més èmfasi en la rehabilitació,
en la recuperació de pisos buits i en la sostenibilitat,
perquè no es pot ignorar, en aquest darrer aspecte, la

importància de reaprofitar el material i l’energia em-
prades en el seu moment per a la construcció d’un
edifici.

Creu, doncs, que la mesura de govern està en con-
sonància amb les directrius d’aquest Ajuntament tant
en general, com en concret pel que fa a l’habitatge.

Respecte a les consideracions que s’han fet sobre
si l’actuació d’aquest Ajuntament ha destacat en el
terreny de la rehabilitació, puntualitza que si l’actua-
ció municipal es compara amb la d’altres Administra-
cions, es veu clarament destacada, però en canvi si
es compara amb les necessitats existents, no; de to-
tes maneres, concretament l’Institut Municipal del
Paisatge Urbà i Qualitat de Vida ha promogut 13.000
actuacions els darrers anys, i cada euro que l’Admi-
nistració municipal hi ha invertit, n’ha aixecat altres
cinc.

Finalment, en resposta a la pregunta del Sr.
Fernández Díaz, precisa que el Programa de rehabili-
tació presentat preveu 16.135 actuacions de millora
parcial (façanes, terrats, baixants, etcètera), amb un
pressupost total de 19 milions d’euros i unes subven-
cions de 13,18 milions.

El Sr. Casas contesta les intervencions anteriors
dient que els darrers vuit anys a Barcelona s’ha fet el
50% de les obres de rehabilitació fetes a tot Cata-
lunya i el 25% de les obres de rehabilitació de tota
Espanya; que, tanmateix, el govern municipal no se
sent satisfet d’aquests resultats i, per això, ara propo-
sa augmentar el nombre d’àrees de rehabilitació inte-
gral de 4 a 24 més, crear 6 barris d’atenció especial,
aconseguir que un 25% dels edificis urbans hagi estat
objecte d’alguna actuació de rehabilitació i col·locar
en el mercat d’habitatges, especialment de lloguer,
32.000 habitatges que avui són buits o tenen altres
usos diferents al d’habitatge; que mostres d’inacció
en el terreny de l’habitatge són, en canvi, no haver ni
tan sols fet esment al problema de l’habitatge en el
debat parlamentari sobre l’estat de la nació i no haver
inclòs en els Pressupostos de l’Estat les dotacions
necessàries per a la rehabilitació d’habitatges, de ma-
nera que en comptes d’acusar el govern municipal
d’expulsar la gent de la Ciutat, caldria haver dit que
no se li han proporcionat els mecanismes necessaris
per a evitar que la gent hagi d’abandonar Barcelona
en no trobar-hi habitatge, ja que no s’han donat els
ajuts a la rehabilitació que permetin recuperar els ha-
bitatges existents i, per tant, la gent es veu obligada a
traslladar-se on es fa habitatge nou amb els conse-
güents inconvenients sobre la mobilitat i l’accessibi-
litat.

Remarca que la proposta que avui es presenta és
perfectament extrapolable a la resta de municipis i
l’Ajuntament l’eleva a l’Estat i a la Generalitat perquè,
sobre la base dels quatre projectes que inclou, dos
de ciutat –sobre els edificis i sobre els habitatges– i
dos de territori –sobre els nuclis antics i els barris
d’atenció especial–, es pot aconseguir quadruplicar el
nombre d’habitatges que es posen en el mercat a
partir de la rehabilitació i equipar-lo al nombre d’habi-
tatges de nova construcció i, amb tot això, lligat amb
els nous criteris sobre polítiques d’habitatge assequi-
ble i dotacional per a gent gran i gent jove i sobre les
polítiques d’habitatge protegit, la suma de sinèrgies
de tres governs amb la mateixa sensibilitat política
pot fer possible allò que ha estat impossible d’assolir
els darrers vint anys amb governs dirigits pels partits
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que són en l’oposició en aquest Ajuntament i que no
han permès que la rehabilitació i la construcció d’ha-
bitatge protegit tinguin caràcter prioritari dins la políti-
ca d’habitatge.

Mg 2. Millora de la qualitat de la xarxa sanitària.
El Sr. Cuervo exposa que la preocupació i sensibili-

tat d’aquest Ajuntament per la salut dels habitants de
Barcelona es remunta a més de cent anys endarrere,
ja que fou qui introduí l’higienisme, de la mà de Pere
Garcia Farias, les vacunacions, de la mà del Doctor
Ferran, i la beneficència amb la creació de l’Hospital
d’Infecciosos; que aquest Ajuntament no se sentí
desvinculat d’aquest seu compromís amb la salut de
la població barcelonina pel fet que el 1982 la nova le-
gislació atribuís a l’Estat la competència exclusiva en
el finançament dels serveis sanitaris, i a la Generalitat
de Catalunya la competència exclusiva en la presta-
ció de tals serveis, ans treballà voluntàriament per a
la construcció del Consorci Sanitari de Barcelona,
que s’ha convertit en un instrument molt vàlid de coo-
peració institucional, a través del qual s’han afrontat
els nous reptes en la prestació dels serveis de salut i,
també, en la promoció i gestió de la salut; i que partir
de 1998 la reforma dels serveis d’atenció primària fou
afrontada amb més contundència mitjançant el primer
conveni de construcció de centres d’atenció primària
amb els consellers Srs. Rius i Pomés, que ha com-
portat la construcció de dotze nous centres d’atenció
primària i la remodelació d’altres onze ja existents i,
també, es definiren els plans estratègics de salut
mental i sociosanitaris.

Continua dient que, atès el grau d’envelliment de la
població barcelonina, un 21,96% de la qual té més de
64 anys quan la mitjana de Catalunya és del 18,59%,
i el dèficit d’equipaments sociosanitaris que té la nos-
tra ciutat en relació als estàndards fixats per la Gene-
ralitat en el programa “Vida als anys”, dèficit que s’es-
tima en 613 llits hospitalaris i 291 places de centres
de dia, el Consorci esmentat es planteja desenvolu-
par els serveis que necessita la Ciutat en el camp de
la millora de l’atenció primària i de l’atenció socio-
sanitària; que, d’altra banda, els hospitals de Barcelo-
na estan complint una doble funció, d’hospital de re-
ferència i d’excel·lència i d’hospital d’atenció a la
població més propera, que els fa patir congestions en
els seus serveis d’urgències, de manera que la solu-
ció d’aquesta problemàtica passa per un apropament
sistemàtic amb un pla de xoc de l’atenció primària, el
suport sociosanitari i actuacions contundents en el
camp de l’atenció domiciliària; que en el conveni per
a la millora de la qualitat de la xarxa sanitària, l’Ajun-
tament posa a disposició de la Generalitat solars per-
què la població de Barcelona pugui gaudir d’una xar-
xa assistencial on prevalguin els principis d’equitat,
accessibilitat i continuïtat assistencial i que li garantei-
xi una atenció de la mateixa qualitat que la que s’ofe-
reix a la resta de ciutadans i ciutadanes de Cata-
lunya, mitjançant un programa per quatre anys que
dóna continuïtat a allò que ja s’estava fent en el camp
de l’atenció primària, i obre noves línies pel que fa a
l’atenció sociosanitària i a la salut mental.

El Sr. Trias reconeix que la constitució del Consorci
Sanitari de Barcelona fou un encert, perquè ha estat
una eina molt efectiva de cooperació interadmi-
nistrativa i, per tant, quan això passa les coses funci-
onen bé i van endavant, i que la mesura de govern
posa l’accent en l’assistència primària, en els serveis

sociosanitaris i en la salut mental que són, a juí seu,
els tres reptes més importants que ha d’encarar avui
la sanitat en l’àmbit de Barcelona.

Ara bé, matisa que no és veritat que el principal
problema de la sanitat sigui de caràcter qualitatiu,
perquè si bé cal maldar perquè els serveis que s’ofe-
reixen tinguin cada dia més qualitat, avui n’hi ha tam-
bé de caràcter quantitatiu en haver-se disparat el
nombre d’usuaris per causes demogràfiques, d’enve-
lliment de la població, cosa que és un èxit, i de l’arri-
bada de molts immigrants, conseqüència d’un altre
èxit: el de la nostra economia; i que tot això ha gene-
rat una situació nova i explosiva que fa que els pro-
blemes sanitaris de Barcelona no siguin tan sols qua-
litatius, sinó també quantitatius i s’afegeixin al del mal
finançament del sistema sanitari, per no haver tingut
en compte la situació específica de Barcelona i
Catalunya.

Troba, d’altra banda, que el document facilitat no
concreta què es pensa fer respecte als hospitals, i
que també hi falta concreció en l’aspecte socio-
sanitari, perquè per al seu Grup és irrenunciable que
cada districte disposi d’un centre sociosanitari; i final-
ment recomana que no es tanqui el Centre geriàtric
de la Bonanova.

La Sra. Esteller considera que en el conveni que
s’explica en la mesura de govern en debat s’ha per-
dut l’oportunitat d’abordar no tan sols els aspectes re-
latius a les infraestructures, sinó també aquells altres
indispensables per a millorar l’atenció sanitària, per-
què, efectivament, cal construir més equipaments,
però això ha d’anar acompanyat de mesures tendents
a la descongestió del col·lapse que pateixen determi-
nats centres sanitaris.

Sosté que el conveni que s’ha presentat és de mí-
nims i està per dessota de les previsions del Progra-
ma d’actuació municipal, ja que en la llista de centres
d’atenció primària manca el de la Zona Franca i tam-
poc no es parla dels centres que caldria ampliar per
evitar problemes de congestió; i que tal conveni no
resol els dèficits actuals que pateix la ciutat de Barce-
lona, no concreta un calendari d’inversions i només
es limita a anunciar el començament de les obres per
abans del 2007, sense especificar el termini en què
es podrà disposar dels nous centres que s’hi pre-
veuen.

Insisteix que les infraestructures són tan sols una
part de l’atenció sanitària; i observa que malgrat que
l’envelliment de la població barcelonina està quatre
punts per damunt de la mitjana de Catalunya, no es
preveu un increment dels recursos personals i materi-
als per desbloquejar els actuals centres d’atenció pri-
mària; que tampoc hi ha trobat cap compromís de
cara a la descongestió dels serveis hospitalaris d’ur-
gències, situació que exigiria incrementar la capacitat
resolutiva dels centres d’atenció primària que és, a juí
seu, una assignatura pendent; que no hi veu, tampoc,
cap compromís tendent a reduir unes llistes d’espera
que en els hospitals de l’Institut Municipal d’Assistèn-
cia Sanitària, poden arribar als 10 mesos per unes
varius o als 16 per una electroscòpia; que cal, també,
descongestionar els consultoris; i que, pel que fa a la
xarxa sociosanitària, els increments es limiten a po-
sar remei als dèficits actuals, però no exclouen que
n’apareguin de nous en el futur.

Creu, en resum, que el conveni en qüestió de-
saprofita l’oportunitat per a assegurar les mesures
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necessàries per a millorar l’atenció sanitària, corregir-
ne els aspectes negatius i assolir una distribució més
equitativa d’aquests serveis entre els districtes.

El Sr. Fina sosté que el conveni significa una millo-
ra en la qualitat dels serveis, que és el principal repte
de la sanitat barcelonina i catalana, perquè d’una ve-
gada per sempre cal deixar de banda el model
d’hospitalcentrisme que ha imperat fins ara i que ha
gravat l’atenció primària.

Posa en relleu que s’ha assolit la reforma de l’aten-
ció primària i que la creació de nous centres d’atenció
primària ha permès afrontar els reptes dels canvis
poblacionals; que els dos elements més novedosos
del nou conveni són el pla estratègic en salut mental i
la coordinació entre els serveis socials i els serveis
sanitaris; i que l’esforç en l’atenció primària supera en
molt allò que era previsible i donarà pas a un nou
model sanitari qualitativament diferent del que es dei-
xa enrere, el qual estava dominat, com ha dit, per
l’hospitalcentrisme.

El Sr. Martínez destaca en el conveni en debat els
elements següents: a) l’actuació en l’assistència pri-
mària, amb l’aprofundiment de la reforma estructural i
infraestructural dels centres d’assistència primària
que ha de comportar, de retruc, una descongestió
dels serveis d’urgències; b) l’actuació pel que fa a l’in-
crement de llits i places del serveis sociosanitaris per
a la gent gran, i l’assoliment de la ratio prevista per
CatSalut per al 2005; c) la creació dels nous serveis
de salut mental que són cabdals per a la capital del
nostre país; d) la xarxa de cooperació a partir de
plans d’actuació conjunts entre el Consorci Sanitari
de Barcelona per una banda, i la xarxa de Serveis so-
cials de la Ciutat i, en el futur, del Consorci de Serveis
Socials per l’altra; e) l’oportunitat de la millora d’equi-
paments, aspecte en el qual la Ciutat fa un esforç vin-
culant-hi determinats solars.

El Sr. Cuervo agraeix les intervencions de tots els
Grups; i informa que el Centre Fòrum de l’Hospital del
Mar, ja construït, s’ha fet amb finançament municipal;
que, efectivament, la sanitat té un problema de finan-
çament que aquest Ajuntament pateix de manera
molt singular, perquè d’ençà dels acords de 1987
continua contribuint amb 2.000 milions de pessetes al
sosteniment dels serveis sanitaris en una part que,
atesa la distribució de competències, no li correspon;
que el Centre geriàtric de la Bonanova amb una dota-
ció de 250 llits continuarà existint, però no, probable-
ment, mitjançant gestió directa de l’Ajuntament, per-
què el conveni el posa a disposició del Departament
de Sanitat per si vol ubicar-hi altres serveis; que no
s’han de confondre les responsabilitats de cadascú,
perquè qui té encomanada la gestió d’un centre és el
responsable d’allò que passa en les llistes d’espera;
que, efectivament, tant l’envelliment de la població
com l’arribada de població immigrada genera noves
pressions sobre el sistema sanitari, però el Consorci
Sanitari de Barcelona intenta donar-hi resposta i cal
felicitar-se que, més enllà de les posicions descon-
certants mantingudes en un determinat moment per
certes forces polítiques, totes els persones immigra-
des tinguin la corresponent targeta sanitària i els seus
drets assistencials garantits.

Mg 3. Impuls del programari lliure.
El ponent de Ciutat del Coneixement, Sr. Oliveras,

comenta que aquesta mesura de govern pretén fer un
pas important cap a la implantació d’una tecnologia

que permeti l’Ajuntament posar-se al capdavant en la
utilització del programari lliure, ja que Barcelona no
pot restar al marge de les experiències d’altres Admi-
nistracions, com les Juntes d’Extremadura i d’An-
dalusia, l’Ajuntament de Munic, el Govern Federal
alemany i, fins i tot, d’altres països menys desenvolu-
pats econòmicament, però que han sabut situar-se al
capdavant en el camp tecnològic com són la Xina,
l’Índia o el Brasil; que l’adaptabilitat a les necessitats
personals de les empreses o de les Administracions,
la llibertat per millorar-lo i actualitzar-lo, la normalitza-
ció lingüística en l’àmbit tecnològic i l’estalvi en llicèn-
cies són factors a tenir en compte a l’hora d’impulsar
el programari lliure, que és quelcom més proper i
quotidià que allò que hom pensa, ja que quan nave-
guem per internet o enviem un correu electrònic, en
fem ús sense saber-ho; i que el programari de codi
font obert ha tingut un paper fonamental en l’extensió
i desenvolupament de la xarxa des del seu origen i,
per això, actualment la majoria de la infraestructura
d’internet es basa en el programari lliure i en proto-
cols oberts.

Menciona, tot seguit, com a avantatges de l’aplica-
ció del programari lliure en l’Administració municipal:

a) El cost, perquè no es paga per la llicència, sinó
pel suport i el manteniment tecnològic, que tenen uns
costos inferiors als del programari propietat, si bé
això no significa que el programari lliure sigui gratuït,
sinó que el seu model econòmic són els serveis.

b) La privacitat i la seguretat, perquè garanteix la
seguretat de les dades que l’Administració pública ha
de custodiar i qualsevol persona pot veure i entendre
com s’emmagatzema la informació i verificar que no
hi hagi forats que posin en perill la privacitat de les
dades personals dels ciutadans.

c) La independència de proveïdors, per tal com
qualsevol empresa o professional amb els coneixe-
ments adequats pot continuar oferint desenvolupa-
ments o serveis per a una determinada aplicació, fins
i tot després de desaparèixer l’empresa o grup d’usu-
aris que l’elaborà.

d) El foment de la innovació tecnològica local, ja
que en l’àmbit de l’Administració pública una part im-
portant de la inversió en programaris es fa en llicènci-
es de sistemes operatius, servidors i paquets
d’ofimàtica produïts fora del nostre país i que només
tenen repercussió econòmica en el nostre pel que fa
als marges de distribució, i per tant disposar del codi
font de les aplicacions permet desenvolupar tota
mena d’adaptacions i millores que poden ser encarre-
gades a empreses informàtiques locals: en conse-
qüència, el programari lliure pot esdevenir un element
fonamental per a l’impuls de l’economia del coneixe-
ment.

e) La normalització del català, ja que qualsevol per-
sona o institució pot traduir un programari lliure a
qualsevol llengua.

Remarca que, conseqüentment, el programari lliure
implica una autèntica liberalització del sector informà-
tic en el seu conjunt en fer-lo més assequible i de
més qualitat; que la capacitació i independència en la
innovació tecnològica resulten innegables i extensi-
bles automàticament a la resta de sectors industrials i
comercials, ja que el programari lliure incideix en la
millora de la competitivitat entre tots ells; i que, tan-
mateix, l’ús del programari lliure no exclou l’ús del
programari propietat, sinó que pot integrar-s’hi, com-
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plementar-lo o, fins i tot, reemplaçar-lo efectivament.
Explicita com a punts més destacables d’aquesta

mesura de govern: a) l’impuls, en aquest Ajuntament,
d’una migració progressiva i controlada en la utilitza-
ció del programari lliure en català; b) l’inici d’aquest
procés en una prova limitada en la qual es valoraran
els costos d’eficàcia dels dos tipus de programari; c)
la difusió entre la ciutadania del programari lliure inici-
ada amb el producte CATEX amb una tirada de més
de 60.000 exemplars, que ha tingut un gran èxit.

Acaba dient que en el procés de la revolució digital,
internet i el programari lliure són elements claus que
ens han de permetre reeixir com a ciutat i com a país
en l’economia del coneixement.

El Sr. Ciurana expressa la seva coincidència, en lí-
nies generals, amb la mesura de govern presentada;
però puntualitza que programari lliure no vol dir
programari gratuït, sinó que darrere hi ha una opció
de determinades empreses per un model de negocis
pel que fa no a la llicència, sinó als serveis; i que és
bàsica la necessitat de formar en el programari lliure
no només els funcionaris municipals i els usuaris di-
rectes, sinó la ciutadania en general i, per tant, cal fer
un esforç considerable en aquesta direcció.

Li dol que no s’hagin fet determinats passos per-
què Barcelona sigui capital capdavantera en la reno-
vació tecnològica i en la normalització del català, ja
que aquesta casa està funcionant amb un correu
electrònic arcaic i el sistema informàtic municipal és
d’una lentitud exasperant i incompatible amb els reite-
rats discursos sobre la modernitat, l’eficiència i l’efi-
càcia.

No coneix l’experiència de l’Ajuntament de Munic,
però té la sensació que les Juntes d’Extremadura i
Andalusia han optat més per no pagar llicències, que
no pas per oferir un millor servei; i creu que aquest
Ajuntament no ha de caure en el mateix error, més i
quan el programari lliure ofereix suficients possibili-
tats per a canviar el model de negoci de les empre-
ses, i oferir un millor servei als usuaris.

Pensa que en la qüestió de la normalització lingüís-
tica l’equip de govern té un problema de credibilitat,
perquè l’entorn Windows i l’Office ja existeixen en ca-
talà en el mercat i, en canvi, el programari existent en
la xarxa municipal continua sent en la versió caste-
llana.

Fa notar que en el text de la mesura de govern es
parla de complementar el domini .es amb un domini
.net, cosa que el Grup de Convergència i Unió ha de-
manat dos o tres vegades, però l’equip de govern
sempre hi ha votat en contra i es va gastar més d’un
milió d’euros per perdre una demanda que reivindica-
va el domini barcelona.com, i ha estat incapaç de fer
un gest per intentar recuperar els dominis bcn.net o
bcn.org, per poder fer-hi una migració que la Genera-
litat de Catalunya ja féu fa uns quants anys.

La Sra. Esteller significa que aquesta mesura de
govern planteja una iniciativa àmpliament debatuda
no tan sols en el món de les noves tecnologies i de la
informàtica, sinó en diversos sectors de la societat; i
que el programari lliure ha estat objecte de nombro-
sos pronunciaments, fins i tot en empreses d’alta tec-
nologia i tots coincideixen a trobar-hi avantatges
importantíssims de caràcter estratègic, econòmic i so-
cial; ara bé, en la seva opinió no es pot posar massa
l’accent en el cost de les llicències ja que, quan es
compra la llicència d’un producte informàtic, es paga

també un preu per la qualitat d’un servei, és a dir, per
la garantia que algú respondrà davant de qualsevol
problema que pugui sorgir quan s’utilitza tal llicència,
mentre que quan es compra un programari lliure, nin-
gú no es responsabilitza de la utilització: per això,
quan s’ha tractat d’aquesta qüestió en les diferents
Administracions, el seu Grup reiteradament ha ex-
pressat la necessitat de posar l’èmfasi en la segure-
tat, la qualitat i les garanties dels ciutadans.

En conseqüència, comparteix la voluntat d’impulsar
el programari lliure i valora els avantatges de substi-
tuir el software de llicència pel contracte lliure, però
recomana que es faci amb cura perquè l’Administra-
ció no pot fer determinats experiments, sinó que ha
de prendre les pertinents cauteles per a evitar uns ris-
cos que la Generalitat està estudiant, i, en tot cas,
s’ha de garantir la llibertat de tothom a triar allò que
consideri més convenient.

El Sr. Oliveras contesta les anteriors intervencions
dient que la mesura de govern s’emmarca en un pro-
cés de prudència en la migració, motiu pel qual es
preveu tova, progressiva i compatible amb els
programaris propietat i amb els sistemes informàtics
actuals d’aquest Ajuntament; i que el programari lliure
només comporta el pagament dels serveis rebuts i
estalvia, en canvi, el pagament de llicències, estalvi
que es pot aplicar a la innovació i a la millora dels sis-
temes informàtics: per tant, el programari lliure ofereix
uns beneficis evidents dins d’un paràmetres de pru-
dència i cautela a l’hora d’implantar-lo a l’Administra-
ció municipal.

c) Informes

1. Síntesi del Pla de Salut de la Regió Sanitària
Barcelona Ciutat 2002-2005.

Es retira l’informe precedent.
2. Biblioteques de Barcelona. Memòria 2003. Ba-

lanç de situació.
El president de la Comissió de Cultura, Educació i

Benestar Social, Sr. Mascarell, comença dient que el
Pla de biblioteques municipals per al període 1998-
2010 s’aprovà el 22 d’abril de 1998 i el 10 de gener
següent tingué lloc la constitució del Consorci de Bi-
blioteques de Barcelona format per aquest Ajunta-
ment i la Diputació de Barcelona; que a meitat del pe-
ríode d’execució de tal pla, les biblioteques s’han
convertit en l’equipament cultural bàsic i de proximitat
més actiu i dinàmic de la Ciutat, on el cúmul d’infor-
mació oferta per la Ciutat es transforma en coneixe-
ment per a un ampli ventall de sectors de la ciutada-
nia; que gràcies a l’extraordinari esforç inversor fet
per l’Ajuntament en aquest terreny, les 18 bibliote-
ques existents el 1998 s’han convertit ara en 28 i, a
més, se n’han rehabilitat altres 4; que, concretament,
el 2003 s’inauguraren les biblioteques de Fort Pienc,
del Carmel i d’Horta-Guinardó; i que del 1998 ençà
els fons documentals de les nostres biblioteques
s’han pràcticament doblat i a partir del 2000 s’han in-
crementat en un 51% el nombre d’hores d’obertura
de les biblioteques barcelonines, algunes de les quals
obren, també, els dissabtes i diumenges al matí per
ser més accessibles al públic.

Informa que la resposta de la gent a l’esforç inver-
sor de l’Ajuntament ha estat magnífica, perquè
el 2003 utilitzaren les biblioteques de la Ciutat
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3.651.000 persones, xifres que comporten un incre-
ment del 22% sobre les de l’any anterior i del 168%
sobre les de 1998 i, d’altra banda, tenen 321.000
usuaris amb carnet –dels quals un 55% són dones i
el 45% homes–, amb un increment del 27% respecte
del 2002, de manera que les biblioteques s’han con-
vertit en el primer club de persones amb carnet de la
Ciutat; que el 2003 es prestaren 2.525.000 docu-
ments, amb uns creixements del 36% i del 232% res-
pecte de les xifres dels anys 2002 i 1998; que el 2001
es produí la primera connexió d’una biblioteca amb
internet i l’any passat utilitzaren aquest servei de les
biblioteques 315.000 persones; i que el Programa de
difusió i foment de la lectura va tenir 167.000 usuaris i
s’han desenvolupat experiències innovadores com
ara els Clubs de lectura, l’Aventura del llegir o els Iti-
neraris literaris de la Ciutat.

També subratlla que l’any 2003 es confirmà l’espe-
cialització dels fons de les biblioteques municipals en
temes com la diversitat cultural, les problemàtiques o
qüestions vinculades a la dona, la cultura de la pau,
les músiques urbanes, la cultura mediterrània, el ci-
nema, la cultura fluvial o la cultura juvenil i de viatges;
que el treball cooperatiu de moltes entitats ha ajudat
a fer del carnet de biblioteques el veritable carnet cul-
tural de la Ciutat; que la Comissió de Lectura Pública
creada el 1999 ja ha constituït comissions anàlogues
en cinc districtes: el de Ciutat Vella, Sants-Montjuïc,
Sarrià-Sant Gervasi, Sant Andreu i Sant Martí; que
les biblioteques s’estan convertint l’equipament bàsic
de barri, en centres de cultura, en portals d’accés al
coneixement i en espais per a l’aprenentatge i per a
generar noves formes de ciutadania, fins al punt que
el 10% de les persones titulars d’un carnet de biblio-
teca són nascudes fora, però viuen a la nostra ciutat.

Acaba dient que queda encara, sens dubte, molta
feina per fer en els sis anys que falten per finalitzar el
Pla de biblioteques que farà que la Ciutat disposi de
40 biblioteques, tanmateix estem en el camí de con-
vertir tal pla i la realitat bibliotecària de Barcelona en
una referència equiparable als millors sistemes biblio-
tecaris de les ciutats del nostre entorn; que també cal
aprofundir en l’adequació dels serveis de tota mena
de les nostres biblioteques, cosa que s’anirà fent els
propers mesos i anys, però en relació a enguany vol
mencionar especialment la recuperació de la memò-
ria oral a través de les experiències de la gent gran
de cadascun dels barris i districtes i els 35 milions
d’euros que el Pla d’inversions destina a les bibliote-
ques, els quals permetran incorporar a pràcticament
tots els districtes noves realitats bibliotecàries; i que
el fet que el carnet de biblioteques sigui el carnet cul-
tural més important de la Ciutat, el fet que en un futur
proper culminin les negociacions per a la incorporació
de la Generalitat al Consorci de Biblioteques de Bar-
celona, el fet que aquest Ajuntament tingui fets els
deures pel que fa a la Biblioteca provincial en haver
posat a disposició de la Generalitat i de l’Estat l’espai
on ubicar-la, i el fet d’haver acordat declarar el 2005
Any del Llibre i la Lectura en ocasió del 400 aniversa-
ri de la publicació de la primera part del Quixot posen
en relleu l’aposta d’aquest Ajuntament per aquests
equipaments bàsics de la culturalització i de la demo-
cratització del saber, que són les biblioteques.

El Sr. Ciurana admet que la resposta ciutadana als
equipaments bibliotecaris hagi estat un èxit; ara bé,
no pot coincidir en com l’equip de govern ha enfocat

la qüestió de les biblioteques, perquè ha partit del
principi que l’oferta acaba creant la demanda, quan
per al seu Grup la demanda ja existia i fa 25 o 30
anys que espera, perquè l’acabament del Pla de bibli-
oteques està previst per al 2010 –any en que confia
que el Grup de Convergència i Unió ja governarà la
Ciutat– i això voldrà dir que haurà trigat 31 anys, és a
dir, gairebé dues generacions de lectors, a tenir una
biblioteca en cada un dels barris de la Ciutat, termini
que li sembla massa llarg i, per això, el seu Grup ha-
via propugnat escurçar-lo avançant-ne la finalització
al 2004, fins i tot per guanyar credibilitat de cara a
l’organització del Fòrum Universal de les Cultures,
però no ho ha aconseguit i això el porta a inquirir qui-
na serà l’empremta cultural que el Fòrum haurà dei-
xat a la Ciutat per a la posteritat.

Fa notar, més endavant, que malgrat l’impuls que
es donà al Pla de biblioteques a partir de 1998, res-
ten encara diverses assignatures pendents, la prime-
ra de les quals és la Biblioteca central, per a l’execu-
ció de la qual ara ja no valen excuses de cap mena,
sinó compromisos ferms pel que fa a l’inici i l’acaba-
ment; que una altra assignatura pendent són els ho-
raris, perquè hi ha encara moltes biblioteques que no
obren al matí, cosa que li sembla greu perquè com-
porta infrautilització d’equipaments i recursos i, per
tant, reclama el compromís de tenir oberta, si més no,
una biblioteca per districte les 24 hores del dia i els
365 dies de l’any, atesos els canvis que s’estan pro-
duint en la dinàmica de la Ciutat i en els hàbits i inte-
ressos de la gent; i que una altra qüestió pendent és
que, donat que un 10% dels usuaris amb carnet de
les biblioteques són persones vingudes de fora, bona
part de les quals deu ser població immigrada, les bi-
blioteques han de convertir-se en una xarxa de mo-
tors de normalització lingüística i, tanmateix, no és
pas per casualitat que cap de les deu novel·les més
demanades pels adults sigui en català: per tant, cal
un esforç en aquest sentit.

La Sra. Mejías significa que, segons es desprèn de
la lectura de l’informe lliurat, el Pla de biblioteques
aprovat el 1998 s’està implementant, encara que len-
tament, i les biblioteques s’han consolidat com un re-
ferent cultural dels districtes i dels barris, com fa ben
palès l’increment considerable del nombre d’usuaris,
de préstecs i de la utilització de l’internet; tanmateix,
un factor clau de la bona resposta de la ciutadania ha
estat la proximitat als usuaris i, per tant, cal continuar
l’esforç per a ampliar la xarxa de biblioteques a fi que
n’hi hagi una per barri.

També indica que cal augmentar la implantació
dels recursos electrònics per poder atendre la de-
manda creixent, treballar en l’actualització permanent
dels fons documentals perquè els continguts evoluci-
onen amb molta rapidesa, i atendre les noves deman-
des del públic; que cal incloure tota mena de docu-
ments i diversificar els formats i els suports, des de
llibres i revistes fins a DVD i bases de dades especia-
litzades; que hi ha encara molt poca col·laboració en-
tre la xarxa de biblioteques i els centres escolars, so-
bretot les universitats en èpoques d’exàmens; que pel
que fa als horaris, entre l’oferta mínima d’algunes bi-
blioteques i l’òptima hi ha encara un marge important
i, per tant, s’ha de continuar avançant pel que fa a
l’ampliació dels horaris d’obertura, sobretot en deter-
minats períodes com el d’exàmens, més i quan la ne-
cessitat d’obertura de les biblioteques durant les vint-
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i-quatre hores del dia es fa cada cop més evident i,
d’altra banda, s’ha constatat repetidament la necessi-
tat que tant les biblioteques que tenen l’horari mínim
d’obertura de 30 hores setmanals, com aquelles que
tenen l’òptim de 40 hores setmanals, restin obertes
durant més temps.

Qüestiona que la xarxa de biblioteques de Barcelo-
na es pugui situar en la primera divisió d’Europa, per
tal com encara no disposa de la Biblioteca central ur-
bana o la Biblioteca provincial, en la construcció de la
qual s’ha produït un notable endarreriment en haver-
se triat un espai inadequat per a ubicar-la; per tant,
com que recorda que en la presentació del Pla de
lectura pública, el Sr. Mascarell culpà reiteradament
de tal endarreriment el Partit Popular, que aleshores
governava l’Estat, vol puntualitzar que l’error fou del
govern municipal en haver ofert un espai inadequat
per a emplaçar-la, i a l’hora preguntar si els treballs
arqueològics que s’estan fent en la nova ubicació tria-
da la consideren idònia, en quin termini estarà enlles-
tit l’informe del Ministeri de Cultura, com estan els trà-
mits i quines previsions de calendari hi ha.

El Sr. Mascarell, contestant la intervenció del Sr.
Ciurana, agraeix els comentaris crítics, perquè òbvia-
ment hi ha detalls que cal millorar; però, en tot cas, li
sembla que al regidor de Convergència i Unió li sap
greu que les coses es facin raonablement bé. Afegeix
que la credibilitat de l’equip de govern queda ben
palesa en el fet que cada dia entren a les bibliote-
ques més persones; que en els 31 anys que el Sr.
Ciurana indica, s’ha hagut de fer tota mena d’equi-
paments bibliotecaris i museístics en substitució
d’actuacions en les quals alguna responsabilitat hi
tenia el partit del Sr. Ciurana i que ha governat
Catalunya fins fa poc.

Puntualitza que la Biblioteca central l’ha de cons-
truir el Govern de l’Estat i l’ha de gestionar la Genera-
litat, i l’Ajuntament es limita a oferir un espai on fer-la,
ara bé si pel motiu que fos la Ciutat no pogués oferir
cap emplaçament, l’Estat tindria obligació de buscar-
ne un i adquirir-lo; que es tracta, doncs, d’un proble-
ma que s’arrossega des de fa 80 o 100 anys i del
qual no es pot responsabilitzar l’equip de govern, que
tingué poc èxit amb els anteriors Governs de l’Estat;
que en tot cas, la Biblioteca central és una cosa i la
xarxa de biblioteques municipals una altra, que, per
cert, està raonablement ben feta i de la qual el Con-
sistori pot sentir-se orgullós; que el Pla de bibliote-
ques, aprovat amb el vot favorable dels Grups del go-
vern i de l’oposició, preveia 945 hores setmanals
d’obertura de les biblioteques i, tanmateix, actual-
ment s’han assolit les 1.149 hores setmanals; i que
valdria la pena que els membres del Consistori es po-
sessin d’acord a reconèixer que les coses s’estan
fent bé per tal de poder assolir l’excel·lència, a la qual
podria ajudar el fet que els Grups de l’oposició ex-
pressessin la seva satisfacció per allò que està suc-
ceint a les biblioteques de la Ciutat.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions

3. Ratificar els decrets de l’Alcaldia relatius a les
retribucions íntegres anuals dels càrrecs directius de
l’Administració municipal i de les seves Empreses i

Organismes autònoms, que es detallen en la relació
adjunta.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

4. Ratificar l’acord de l’Assemblea General del
Consorci per a l’Organització del Desè Campionat del
Món de Natació Barcelona 2003, en sessió celebrada
el dia 19 de gener de 2004, relatiu a l’aprovació de
dissolució del Consorci, segons annex que s’adjunta,
de conformitat amb allò que prescriuen els articles
núms. 9.2 k i 26.2 dels Estatuts i l’article núm. 324 del
Reglament d’obres, activitats i serveis de les Entitats
locals.

El Sr. Trias reconeix l’èxit del Desè Campionat del
Món de Natació i es congratula per l’organització i de
la projecció internacional de Catalunya i de Barcelona
que comportà; però lamenta l’actuació, a juí seu abu-
siva, de les forces de seguretat en l’acte inaugural pel
maltracte intolerable que es donà a un regidor del seu
Grup, el qual fou sotmès a un escorcoll pel sol fet de
portar una bandera estelada, tracte que exigia una re-
paració pública.

La Sra. Balseiro anticipa el vot favorable dels mem-
bres del seu Grup, que és congruent amb el vot que
els representants del seu partit donaren a l’Assem-
blea General, en la qual eren representades les Ad-
ministracions consorciades i també amb el fet que el
Govern de l’Estat, a través del Consejo Superior de
Deportes, aportés el 42% del total de les subvencions
i amb l’atorgament de la Medalla al Mèrit esportiu al
president i al gerent del Consorci; ara bé, vol consta-
tar que el suport de l’Estat no tingué la deguda cor-
respondència en el capteniment en l’acte inaugural i,
en aquest sentit, ha de recordar la polèmica que s’ai-
xeca quant a la presència de la bandera espanyola, i
la mateixa intervenció del Sr. Alcalde, que fou princi-
palment en català, quan el seu Grup esperava que
s’hi fes palesa la pluralitat de Barcelona.

El ponent d’Esports, Sr. Alcober, puntualitza que
l’aportació de l’Estat, a través del Consejo Superior
de Deportes, fou exactament del 3,56% més el pro-
ducte d’un sorteig especial de loteria, que no fou pas
adquirida exclusivament per membres del Partit Po-
pular i que hi aportà un 27,88%; i que l’acte inaugural
fou esplèndid i deixà ben clara quina és la realitat de
Barcelona i de Catalunya.

També significa que tenint en compte les mesures
de seguretat necessàries en un acte d’aquesta mena,
l’actuació de les diverses forces de seguretat fou me-
surada, encara que això no justifica algun fet puntual
que es pogués produir, com el que el Sr. Trias ha es-
mentat, igual com tampoc justifica la voluntat delibe-
rada, que no era pas evidentment la del regidor de
Convergència i Unió, d’interferir negativament l’acte
inaugural.

El Sr. Trias considera intolerable que s’hagués es-
corcollat i vexat una persona que, acompanyada de
dos fills, entrava en acte públic portant una bandera
estelada: per tant, caldria, com a mínim, demanar-li’n
disculpes.

El Sr. Alcober indica que tal vegada no s’ha expli-
cat prou bé, perquè només ha volgut dir que la com-
plexitat d’un acte en el qual era present la Casa Reial
imposava una sèrie de condicions de seguretat, men-
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tre que, d’altra banda, s’havia detectat, també, un
grup indeterminat de gent que volia no fer-hi ostenta-
ció dels seus símbols, sinó plantejar-hi qüestions que
haurien perjudicat el Campionat, la Ciutat i el nostre
país; en tot cas, amb això no està pas justificant el fet
que el Sr. Trias ha mencionat, perquè és del tot injus-
tificable.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
5. 1r) Ratificar els acords de la Comissió liquida-

dora del Consorci per a l’Organització del Desè
Campionat del Món de Natació Barcelona 2003. 2n)
Aprovar, d’acord amb l’article núm. 60.2 del Reial De-
cret 500/1990, de 20 d’abril, el reconeixement de crè-
dit, per import de 81.749,67 euros, corresponent a la
liquidació a 2 de juliol de 2004 per a compensar el ro-
manent de tresoreria negatiu que figura a l’annex 1.
3r) Aprovar, d’acord amb l’article núm. 60.2 del Reial
Decret 500/1990, de 20 d’abril, els reconeixements
de crèdit, per import d’1.304.087,35 euros, correspo-
nent a les factures que figuren a l’annex 2. 4t) Apro-
var inicialment les modificacions de crèdit del Pressu-
post 2004, per import d’1.385.837,02 euros (annex 3
referència 04062991), considerant-les aprovades de-
finitivament en cas de no presentar-s’hi reclamacions
en el termini d’exposició pública.

El Sr. Alcober exposa que en compliment de les
Normes reguladores del Consorci per a l’organització
del Desè Campionat del Món de Natació, escau ara
aprovar-ne la liquidació dels comptes que presenta
un remanent negatiu, el qual ha de ser assumit per
aquest Ajuntament.

La Sra. Fandos destaca que, efectivament, el Desè
Campionat del Món de Natació fou excel·lent des del
punt de vista esportiu pels rècords mundials que s’hi
assoliren, per la revelació de nous esportistes i pels
excel·lents resultats aconseguits per esportistes cata-
lans com David Meca o l’equip d’Anna Tarrés amb
Gemma Mengual al capdavant, encara que no po-
gueren participar enquadrats en una selecció catala-
na, i per haver situat Barcelona en l’élite de l’esport
mundial: expressa, doncs, el seu reconeixement a les
persones i entitats del món de la natació, del món de
l’aigua com ells diuen, i als voluntaris, que foren clau
per a l’èxit del Campionat; ara bé, en aquests mo-
ments no es tracta de jutjar l’èxit dels esportistes,
sinó l’actuació dels gestors.

En aquest sentit, posa de manifest que la gestió no
fou com calia, perquè ara s’ha d’aprovar uns reconei-
xements de crèdit per 1.385.000 euros –equivalents a
més 244 milions de pessetes–, dels quals uns
1.300.000 euros corresponen a despeses que no es
van comptabilitzar i que es varen fer sense consigna-
ció pressupostària i, per tant, amb incompliment fla-
grant de la Llei reguladora de les hisendes locals i,
fins i tot, sense seguir, com indica la Intervenció, els
requisits contractuals i procedimentals que eren obli-
gats, de manera que encara que això sigui imputable
al Consorci, cal tenir present que el màxim responsa-
ble de tal Consorci és el govern municipal, perquè
nomenà els responsables de la gestió i havia de vet-
llar a fi que la gestió fos totalment correcta, atès que
l’Ajuntament és qui, en virtut de l’article 27, ha d’assu-
mir els resultats positius o negatius de la liquidació.
Afegeix que en l’anàlisi dels expedients municipals
relatius a tal campionat ha detectat que: es va recór-
rer a procediments negociats, quan calia haver con-
vocat concursos; es va fraccionar despesa; es varen

signar contractes quan el campionat ja estava en
marxa o fins i tot a punt d’acabar; es varen produir
encariments en recórrer a la tramitació d’urgència tot i
tractar-se de despeses perfectament previsibles; i es
va infringir contínuament la normativa aplicable.

En conseqüència, anuncia que el Grup de Conver-
gència i Unió haurà de votar negativament el dicta-
men, tot i reconèixer que esportivament el Campionat
fou un èxit, i expressar el seu agraïment als clubs de
la Ciutat.

La Sra. Balseiro significa que en analitzar els
comptes del Desè Campionat del Món de Natació, el
Grup del Partit Popular, l’únic que hi ha formulat al·le-
gacions, ha detectat unes certes irregularitats que no
pot passar per alt; i que en el debat anterior el Sr.
Alcober ha posat en dubte la seva referència al su-
port econòmic donat per l’Estat a l’organització de tal
campionat i, per tant, ara es veu obligada a precisar:
que l’aportació directa de l’Estat espanyol es va pre-
veure en 1.970.000 euros, que representa el 42% de
les subvencions totals i és vuit vegades més gran que
l’aportació de les altres Administracions, ara bé, si
s’agafen les xifres realment liquidades, l’Estat espa-
nyol aportà 4.916.000 euros, que sobre un total de
7.833.000 euros representen més del 60% del pres-
supost del Campionat.

Comenta que l’anàlisi dels comptes ha posat de
manifest que s’ha gastat un 33% més d’allò que s’ha-
via pressupostat inicialment; i que al cap d’un any de
la celebració del Campionat encara hi ha pendents de
pagament factures per més de 300 milions de pesse-
tes, dels quals 229, és a dir, 1,38 milions d’euros ni
tan sols estaven comptabilitzades i, per això, ara cal
fer el pertinent reconeixement de crèdit, factures que
corresponien a viatges, publicitat i, fins i tot, a dietes
dels voluntaris.

Declina entrar en el detall de les irregularitats de-
tectades en matèria de contractació, en la qual es féu
un ús abusiu de l’adjudicació directa; i tampoc no vol
entrar en la qüestió de la selecció del personal.

Pensa, en conclusió, que tal vegada la formula del
consorci no sigui la més adequada per a organitzar
un esdeveniment esportiu com el Desè Campionat
del Món de Natació; però, un cop triada, cal complir
les exigències que la llei imposa.

Anuncia, en conclusió, que per totes aquestes con-
sideracions, el vot dels membres del seu Grup serà
negatiu.

El Sr. Alcober reconeix que la minuciosa tasca de
revisió de comptes feta durant quinze dies per la Sra.
Balseiro li ha permès arribar al detall de formular
al·legacions sobre partides de 20, 40 o 76 euros;
però, alhora, expressa la seva discrepància en les
grans xifres que menciona l’esmentada regidora, les
quals no es corresponen amb la realitat ja que, dei-
xant de banda els ingressos per entrades, patrocinis i
cànons, segons el resum que té a la mà i que acaba-
da la sessió lliurarà a la Sra. Balseiro, els percentat-
ges amb què les diferents institucions públiques con-
tribuïren a l’organització del Desè Campionat del Món
de Natació foren les següents: el 37,66% l’Ajunta-
ment de Barcelona, el 4,38% la Generalitat, el 3,56%
la Diputació de Barcelona, el 3,56% el Consejo Supe-
rior de Deportes i el 27,88% la Lotería Nacional.

Posa en relleu, més endavant, que l’organització
de tal campionat comportava dificultats de gestió,
atès que el 90% de la despesa corresponent s’hagué
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de fer en tres mesos, circumstància que no justifica
absolutament res, però que es pogué salvar amb
bona nota gràcies a la dedicació i professionalitat de
tot l’equip gestor.

Recalca que, a pesar de l’esforç econòmic que ha
comportat per a la Ciutat, el Campionat resultà un
èxit, ja que va aconseguir una audiència de més de
650 milions de persones, va atraure 217.000 especta-
dors, 1.600 representants dels mitjans de comunica-
ció, 2.000 atletes i 157 països, la instal·lació de la pis-
cina en el Palau de Sant Jordi va permetre que una
empresa catalana es mostrés al món com una em-
presa d’alt nivell, i donà a la Ciutat credibilitat per a
poder organitzar, en el futur, altres esdeveniments
d’aquestes característiques.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

b) Propostes d’acord

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

La Presidència disposa, tal i com es convingué a la
Junta de Portaveus, el debat conjunt dels dos punts
que segueixen en l’ordre del dia.

6. Restar assabentat de l’Informe de la Intervenció
General sobre fiscalització a posteriori, corresponent
a l’exercici 2003.

7. Aprovar el Compte General de l’exercici 2003
corresponent a l’Ajuntament, als Organismes Autò-
noms i a les Societats Mercantils de capital íntegra-
ment municipal.

El president de la Comissió de Presidència, Hisen-
da i Coordinació Territorial, Sr. Cuervo, exposa que
l’Informe sobre la fiscalització a posteriori forma part
de les funcions de control que té encomanades la In-
tervenció Municipal i, per tant, vol agrair la tasca duta
a terme en aquest sentit per la Intervenció Municipal,
perquè una organització de la complexitat d’aquest
Ajuntament necessita d’un sistema de control intern
rigorós i professional, per bé que, de vegades, puguin
sorgir discrepàncies d’interpretació, quant a l’abast i
aplicació de les normes vigents, entre els encarregats
de la gestió, l’eficiència i l’eficàcia i els encarregats de
la fiscalització i control: agraeix, doncs, a la Interven-
ció les seves observacions, els seus suggeriments,
les seves objeccions i, fins i tot, els seus advertiments
i alhora el reconeixement que fa de les coses que
s’han millorat, de les coses que s’han corregit respec-
te a exercicis anteriors, i de les facilitats que ha tingut
per part dels equips gestors dels ens descentralitzats.

Referint-se, després, al procés de revisió del
Compte General que té per objecte l’anàlisi de la ges-
tió descentralitzada en els aspectes econòmic, finan-
cer, patrimonial i pressupostari, indica que s’ha facili-
tat als Grups municipals la informació establerta en la
normativa vigent i també aquella altra d’addicional
que han reclamat en l’exercici del seu dret a la infor-
mació, el qual, tanmateix, s’ha d’harmonitzar en els

termes establerts en el Reglament Orgànic Municipal
quan determina que l’exercici de tal dret no podrà le-
sionar el principi d’eficàcia de l’actuació administrati-
va, raó per la qual s’ha d’harmonitzar amb el règim de
treball dels serveis municipals: per tant, per bé que
alguna vegada pugui haver-se equivocat, creu que
s’ha posat a disposició dels Grups de l’oposició tota
la informació necessària, ja que, concretament, se’ls
han facilitat els 3.696 documents que han demanat,
xifra que denota una certa moderació respecte a les
peticions formulades l’any passat, que arribaren als
10.000 documents.

Remarca que el Compte General de 2003 té espe-
cial rellevància en tractar-se d’un any de final de
mandat, inscriure’s en un context nou determinat per
la Llei d’estabilitat pressupostària, pels canvis introdu-
ïts en les hisendes locals amb la supressió de l’im-
post sobre les activitats econòmiques per a determi-
nats contribuents i les consegüents incerteses que
això comportava per a les finances locals, i per un
mandat en què aquest Ajuntament havia fet un esforç
inversor extraordinari de 2.172 milions d’euros, quan
el del mandat anterior, el 1995-1999, havia estat de
1.210 milions d’euros, ja que un salt inversor d’aques-
ta magnitud sotmet a tensions la capacitat d’estalvi i
la solvència financera de qualsevol organització i,
tanmateix, el Compte sotmès a l’aprovació compleix
els requeriments de la Llei d’estabilitat pressupostà-
ria, mostra una estructura d’ingressos sòlida i demos-
tra el compliment dels compromisos que el govern
municipal s’havia marcat de no augmentar la pressió
fiscal, millorar la gestió de la recaptació, de generar
un estalvi brut que permetés afrontar l’esforç inversor,
d’incrementar la despesa corrent en les àrees més
prioritàries de neteja i manteniment de l’espai públic i
dels serveis a les persones, de reduir les despeses fi-
nanceres i d’assegurar, mitjançant negociacions amb
el Ministeri d’Hisenda, les adequades compensacions
per l’esmentada supressió de l’impost sobre les acti-
vitats econòmiques que s’havien promès, però que
no estan, encara avui, garantides al cent per cent, tot
i que certament s’ha avançat.

Creu, doncs, que en l’exercici 2003, de tancament
de mandat, ha quedat demostrat, un cop més, que
aquest Ajuntament està disminuint el seu endeuta-
ment –en 107 milions d’euros durant tot el mandat– i
la pressió fiscal i augmentant la despesa corrent per
millorar l’atenció a les persones i la qualitat dels ser-
veis prestats als ciutadans, com queda ben palès en
la comparació de les memòries de 1999 i 2003, la
qual fa ben palès el creixement espectacular en ca-
dascun dels camps de l’acció social de l’Ajuntament:
per tant, demana l’aprovació del Compte General,
que revalida que aquest Ajuntament té una economia
sanejada, una posició financera sòlida i una gestió ri-
gorosa i acurada.

La Sra. Recasens significa, d’entrada, que l’expedi-
ent en debat té per objecte donar compte de com
s’han utilitzat els recursos públics d’aquest Ajunta-
ment i com han acabat revertint en una millora de la
societat del benestar; i que en aquest aspecte ja pot
anticipar que els punts de vista del govern i de l’opo-
sició, almenys la representada pel seu Grup, són ben
diferents.

Addueix que en un article que llegia ahir es posava
de manifest que Barcelona avançava a cop de grans
esdeveniments, però mentrestant continuava a la cua
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d’Europa pel que fa a la innovació i a l’atracció d’em-
preses, l’alt preu del sòl n’allunyava les indústries i
els greus dèficits de mobilitat i de recerca compro-
metien la nostra competitivitat; i que Barcelona,
igual que Nova York, és una ciutat cada dia més
rica, però també més desigual, on es fa difícil que
les classes mitjanes puguin accedir a un habitatge
digne.

Explica que s’ha pres la llicència de fer aquesta in-
troducció en un debat sobre el Compte General per-
què, a parer seu, el model de ciutat està íntimament
lligat –i és un error diferenciar-los, com ha fet el Sr.
Cuervo– amb un estil de governar que és prepotent,
menysté la participació ciutadana, ha perdut el sentit
de la prudència i és propi d’un govern esgotat en el
fons i en la forma, que arrossega una administració
complicada, on la legalitat es força al límit, fins al punt
de comprometre el principi de la lliure competència,
bàsic en qualsevol administració que pretengui ser
transparent.

Per justificar les afirmacions que acaba de fer diu,
en primer lloc, que les xifres es poden mirar del dret o
del revés, agregar-les o desagregar-les, però encara
que sembli una cantarella, el Grup de Convergència i
Unió no es cansarà de repetir que el govern munici-
pal, que es declara progressista i d’esquerres, desti-
na més diners a publicitat que no pas a atendre les
persones sense sostre o amb alguna disminució, a
sostenir els museus, a promocionar els joves, els in-
fants i la gent gran, o a fomentar l’esport; que els 10
milions d’euros esmerçats en publicitat formen part
de la política d’aparador que practica el govern muni-
cipal, el qual es capaç d’organitzar el Fòrum Univer-
sal de les Cultures i, paral·lelament, denega l’exemp-
ció de l’impost de vehicles de tracció mecànica a les
famílies que tenen algun membre amb alguna
discapacitat, escudant-se en el fet que el vehicle no
va a nom de la persona discapacitada.

Sosté que l’estil de governar acaba costant més di-
ners a la ciutadania perquè:

a) S’encarreguen feines sense contracte fet que,
com indica la Intervenció, provoca una incertesa total
i absoluta pel desconeixement de les obligacions de
les parts; aquesta situació es produí l’any passat en
la compra de la Guia de la ruta del disseny, per valor
de 64.000 euros.

b) Hi ha una llista inacabable d’expropiacions on,
segons la Intervenció, no consta el motiu de l’endar-
reriment en el pagament dels interessos de demora, i
curiosament l’al·legació que ha formulat el seu Grup
sobre aquesta qüestió s’ha despatxat dient que l’actu-
ació municipal s’ha adreçat a defensar correctament
els interessos municipals.

c) No se solen complir els terminis d’execució de
les obres, malgrat haver estat sovint determinants per
a decidir l’adjudicació del corresponent concurs; i tan-
mateix, quan el seu Grup ho ha adduït en les seves
al·legacions citant concretament el cas de Pro Nou
Barris, SA, se li ha respost que, en general, les obres
de remodelació urbana que realitza tal empresa com-
porten una complexitat i una dificultat addicional deri-
vades de les demandes dels veïns afectats que obli-
guen a introduir modificacions en els projectes un cop
aprovats, resposta que denota el concepte que té el
govern municipal de la participació ciutadana perquè
comença arran de les queixes veïnals, i això acaba
costant molts diners a la Ciutat.

d) La urgència i la improvisació en l’actuació muni-
cipal fa caure en contradiccions que ratllen la il·le-
galitat ja que moltes vegades s’invoca la urgència per
a adjudicar directament serveis sense que importi
gaire allò que costaran; així, per exemple, en la cam-
panya “La ciutat de les persones”, que costà 286.000
euros i s’allargà fins al 31 de maig, tres dies després
de les eleccions, s’invocà com a motiu de la urgència
que no s’havia fet la suficient i necessària comunica-
ció per a informar i mostrar d’una manera participati-
va tals projectes.

e) En el cost de les obres hi ha desviacions que
superen, de llarg, el preu de la licitació, i així, concre-
tament, deixant de banda les obres del Fòrum –en les
quals s’ha produït una desviació equivalent a l’import
de la inversió de tot un any–, en la construcció del
Parc de Bombers de Llevant la desviació fou del 40%
del cost, i les obres s’acabaren l’octubre del 2003,
amb un any, per tant, de retard, i se’n féu la recepció
a pesar d’haver constatat defectes, els quals no s’ha
posat remei.

f) S’actua en el llindar de la legalitat, perquè el seu
Grup ha detectat 286 expedients en què es procedí al
fraccionament de contracte per tal de no arribar a
l’import dels 30.000 euros que obligaria a convocar
concurs, però després s’acabà adjudicant els respec-
tius contractes fraccionats a la mateixa empresa: això
succeí, concretament, en l’exposició sobre l’obra de
govern en el Districte de les Corts, en el qual es con-
tractaren separadament amb la mateixa empresa el
disseny de l’exposició, el material per muntar-la i el
muntatge, per un import d’11.999 euros en cada cas.

g) S’eludeix el compliment de la norma que, en els
procediments negociats, obliga a consultar tres em-
preses, invitant a presentar propostes a tres empre-
ses que pertanyen a un mateix grup o tenen vincula-
cions accionarials entre si; tal és el cas de les
empreses Airum, Tasca, Jam BCS, Reacció Cultural
i Arte Material; Trànsit Associació, CPS i Postdata,
Diagonal Iniciativas BCN i Iniciatives BCN; però el go-
vern municipal troba justificada aquesta pràctica sem-
pre i quan no tingui per finalitat alterar fraudulenta-
ment l’elecció de l’adjudicatari.

h) En l’expedient de Barcelona Activa, SA, relatiu a
les obres de l’Edifici @ es presentaren dues empre-
ses que, respectivament, oferiren fer-les per 520.000
i 382.000 euros, però l’empresa que havia ofert
aquest preu més baix, un cop coneguda l’oferta de la
seva competidora, l’apujà fins als 420.000 euros i,
tanmateix, se li adjudicà el contracte a pesar que, se-
gons l’informe de l’interventor, l’actuació de la Mesa
havia vulnerat el principi de concurrència perquè, un
cop obertes les proposicions econòmiques, no es pot
permetre la introducció de cap modificació en les
ofertes.

i) Es generalitza l’ús del procediment negociat, a
pesar que la llei el preveu com excepcional.

j) Es torna a contractar gent que havia treballat per
aquest Ajuntament però que n’havia marxat algunes
vegades, altres no, després de percebre una indem-
nització; així: el Sr. Vallverdú, anterior conseller dele-
gat de Barcelona Promoció d’Instal·lacions Olímpi-
ques, SA, cobrà una indemnització de 230.000 euros
i, immediatament, fou contractat per Barcelona de
Serveis Municipals, SA, per a assessorar espais lú-
dics i d’oci a raó de 90.000 euros anuals més una al-
tra quantitat mensual; aquesta darrera empresa con-
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tractà a unes persones que havien estat, respectiva-
ment, gerent dels Serveis Centrals i Coordinador de
l’Àrea d’Empreses; l’Institut Municipal d’Informàtica
contractà com a assessor extern a qui és actualment
director de l’Oficina de Coordinació del Fòrum; i
Infraestructures de Llevant, SA, contractà el control
de qualitat de les seves obres amb una empresa en
què havia tingut responsabilitats qui és avui el gerent
d’aquesta societat municipal.

Diu, en conclusió, que el Grup de Convergència i
Unió no pot donar suport a tal estil de governar, que
necessita un canvi, ni al Compte en debat.

El Sr. Fernández Díaz renuncia a insistir en les
al·legacions del seu Grup en relació a les recomana-
cions, observacions i suggeriments de la Intervenció,
sobre les pràctiques que se segueixen en la contrac-
tació administrativa, especialment pel que fa al fracci-
onament de la quantia dels contractes per tal de defu-
gir el concurs, a l’abús de l’adjudicació directa i a les
desviacions pressupostàries de determinades obres; i
centra la seva intervenció en consideracions de caire
polític.

Veu el Compte General com una mena de “prova
del cotó” perquè s’hi reflecteix, sense cap trampa ni
cartró, la realitat dels nombres de l’Ajuntament, la
qual s’allunya molt de l’expressió xifrada que consta
en el Pressupost, i això el porta a asseverar que el
Compte General desmenteix allò que, segons el go-
vern municipal, el Pressupost significava, perquè les
previsions pressupostàries en inversió i manteniment,
les prioritats en les polítiques socials i en la política
d’austeritat han quedat en no res en el Compte Gene-
ral, on pot constatar-se que les promeses de nous
habitatges protegits i dotacionals que s’han fet avui
mateix deriven, en un percentatge molt alt, d’incom-
pliments d’anteriors exercicis i es posa en evidència:
a) que s’ha invertit menys d’allò que s’havia dit i, a
més, s’ha fet poc en els barris i molt en obres vincula-
des al Fòrum Universal de les Cultures; b) que s’ha
gastat més d’allò que s’havia previst, especialment
en les despeses menys prioritàries per a la ciutada-
nia, les de publicitat i protocol; c) que s’ha continuat
venent patrimoni públic; i d) que el deute de la Ciutat
no s’ha reduït en el percentatge en què el govern
municipal s’havia compromès a fer-ho en el debat
del Pressupost i en el Programa d’actuació muni-
cipal.

El Sr. Oliveras destaca que l’Informe de la Inter-
venció assenyala, encara que en nombre inferior a
exercicis anteriors, algunes anomalies i, per tant, cal-
drà posar cura a corregir-les; que tal informe deixa
palès que encara estan pendents de cobrament 9,5
milions d’euros que s’han de percebre de l’Adminis-
tració de l’Estat com a compensació per la disminució
de la recaptació experimentada en l’impost sobre les
activitats econòmiques; que malgrat això, es presen-
ten uns comptes municipals sanejats; que l’estalvi
brut ha estat, un any més, positiu gràcies a la conten-
ció de la despesa corrent i a l’augment dels ingressos
corrents derivats de l’impost sobre béns immobles, i
permet finançar unes inversions sense haver de re-
córrer a un increment excessiu de l’endeutament, el
qual, d’altra banda, està justificat per l’esforç que s’ha
fet en infraestructures, determinat, en bona part, pel
Projecte Fòrum; i que l’endeutament de Barcelona,
tot i ésser significatiu, és menys preocupant i resulta
més fàcil de tornar que el d’altres ciutats europees,

que fins i tot en tenen menys, perquè equival a tres
vegades l’estalvi brut: creu, en definitiva, que es pre-
senten uns comptes municipals sanejats, sobretot si
es té en compte l’esforç inversor dels darrers anys.

El Sr. Cuervo, contestant les intervencions prece-
dents, parla primer de l’endeutament municipal i diu
que el 1999 aquest Ajuntament tenia contret un deute
de 1.444 milions d’euros i a finals de 2003 aquesta xi-
fra s’havia rebaixat a 1.336 milions, amb una diferèn-
cia, en menys, de 107 milions d’euros, realitat que no
es pot amagar; i que en aquest l’Ajuntament, d’altra
banda, la relació del deute sobre els ingressos cor-
rents, que revela la capacitat d’algú per atendre els
compromisos derivats del deute, era el 1999 del 91%
i és ara del 70%, i, per tant, ha millorat en un 21%,
perquè els ingressos i l’estalvi net també han millorat.

Subratlla, més endavant, que el percentatge de la
inversió bruta sobre la despesa total ha pujat del 24
al 35 per 100, segons xifres degudament auditades.

En vista dels comentaris de la Sra. Recasens so-
bre la forma com s’esmercen els recursos municipals,
concreta que el 1999 hi hagué 1.600.000 entrades a
la web municipal i ara n’hi ha 12.000.000; que el 1999
no es podia fer cap tràmit per internet i, en canvi, el
2003 se’n varen fer 983.620; que en el mandat anteri-
or varen créixer en el 12% el nombre d’estades
d’acolliment nocturn de persones sense sostre, en el
23% el nombre de llars amb ajuda domiciliària, en el
21% el nombre d’usuaris atesos en centres de ser-
veis socials, en el 9,9% el nombre de nens atesos per
alt risc social, i en el 161% el nombre de persones
ateses pels serveis d’atenció als immigrants, estran-
gers i refugiats, percentatges tots ells que demostren
com la Ciutat va adaptant els serveis a les noves rea-
litats socials; i que el 1999 es col·locaren 357.000
metres quadrats de paviments sonoreductors i el
2003, 1.000.000.

Tocant als aspectes de procediment, es declara re-
lativament tranquil donades les facilitats que atorga la
legislació vigent perquè la tramitació dels contractes
menors, és a dir per imports inferiors als 5 i 12 milions
de les antigues pessetes, no sigui tan encarcarada i
pugui ser més flexible i àgil, de manera que es pugui
evitar l’absurd que fins per a comprar un llapis, calgui
tenir tres pressupostos, cosa que no creu pas que si-
gui la que està preconitzant la Sra. Recasens quan,
jugant amb les paraules, ha situat en el llindar de la
legalitat coses que estan dins de la legalitat més es-
tricta, igual com altres vegades en els seus escrits tal
regidora ha usat expressions com vorejar la legalitat.

Respecte a la cantarella que associa la comunica-
ció i la publicitat amb una pretesa manca de prestaci-
ons socials, puntualitza que la despesa em publicitat
sumà 7 milions d’euros, però la Sra. Recasens l’ha
arrodonida en 10 sumant-hi les atencions protoco-
làries, per tal de poder forçar paral·lelismes i compa-
racions amb determinades partides socials, cosa que
no seria possible si mencionés les xifres exactes; i
que en una administració moderna i de serveis, li
sembla perfectament justificat destinar aquests indi-
cats 7 milions, que representen el 0,5% del Pressu-
post, a accions de comunicació amb la ciutadania,
més i quan les consignacions a tal fi comencen amb
xifres modestes i es van corregint en el curs de l’exer-
cici en funció de com evolucionen les necessitats i els
ingressos i, d’altra banda, totes les administracions
dediquen partides a la comunicació.
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Li sap especialment greu l’al·lusió de la Sra.
Recasens al Sr. Vallverdú i a altres alts directius; i
precisa que el Sr. Vallverdú va percebre una indem-
nització, prevista en el seu contracte, de quaranta-
cinc dies per any treballat després de quinze anys de
serveis a Barcelona Promoció d’Instal·lacions Olímpi-
ques, SA, en el context de la reestructuració que es
féu d’aquesta societat; però, a més, l’empresa acudí
a la taula de conciliació i, d’altra banda, tampoc es
pot ignorar la tasca que ha fet aquesta persona, a tra-
vés del nou model d’assessorament extern, a fi de
portar activitats al Palau Sant Jordi: per tant, troba
malament que la Sra. Recasens hagi jutjat d’una ma-
nera tan superficial la indemnització, la trajectòria i la
vàlua d’un alt directiu i també que hagi negat als Srs.
Longo i Rafart el dret de formalitzar un contracte d’as-
sessoria amb una societat municipal pel fet d’haver
treballat en aquesta casa fa molts anys.

Acaba dient que les dades macroeconòmiques
s’ajusten a la realitat, i així ho reconeixen tant l’inter-
ventor com els auditors, les empreses de rating i el
mateix Síndic de Comptes; i que no ha sabut trobar
en les al·legacions de la Sra. Recasens el nou model
de ciutat i de gestió que propugna el Grup de Conver-
gència i Unió; i que el Sr. Fernández Díaz, en negar
l’evidència de la reducció de l’endeutament munici-
pal, ha demostrat quin era el rigor tècnic de les al·le-
gacions i de l’argumentació del Grup del Partit Po-
pular.

La Sra. Recasens observa que fa dotze anys que
analitza els comptes municipals i, per tant, sap de
què parla; que el 1995 s’hagué d’aprovar una nova
llei de contractació de les Administracions públiques
perquè la pràctica administrativa, tant en aquest Ajun-
tament com en altres Administracions, havia portat a
un punt en què la majoria de contractes s’adjudicaven
directament; que, per tant, tal any significà un punt
d’inflexió en la contractació administrativa, tanmateix,
aquest Ajuntament ja ha sabut trobar una escletxa
per a continuar fent adjudicacions directes i, per elu-
dir la llei, recorre a fraccionar l’import dels contractes,
a pesar que la Junta Consultiva de Contractació indi-
ca que els procediments negociats tenen caràcter ex-
cepcional i només poden ser utilitzats en casos taxa-
tius.

També comenta que l’interventor municipal fa
molts anys que adverteix de determinades pràctiques
que han quedat enquistades en la gestió municipal, i
això comporta un problema de credibilitat; que quan
es parla de l’endeutament, no s’hi val agafar com a
any de referència aquell que més interessa per a po-
der dir que s’ha reduït, quan en realitat ha pujat un
4%, i així ho reconeix el mateix Programa d’actuació
municipal; que el seu Grup està preocupat per la
qüestió de les expropiacions i per com aquest Ajunta-
ment està desenvolupant el seu model urbà, ja que
quan es fa sense un control rígid del poder públic, es
torna incompatible amb la justícia social, i això l’equip
de govern ho sap; i que des del punt de vista social,
cal omplir de continguts el gran aparador de l’actua-
ció municipal per aconseguir una ciutat més lliure i
més justa.

El Sr. Fernández Díaz, després de recordar que en
la sessió anterior el Sr. Cuervo l’acusà de posar sal i
pebre en les seves intervencions perquè no tenien
contingut, significa que el govern municipal presenta,
si se li permet seguir el símil culinari de la sessió an-

terior, uns pressupostos amb additius i colorants, o dit
en altres paraules, uns pressupostos maquillats, però
després el compte general de cada exercici ja s’en-
carrega de demostrar quines són les xifres reals per-
què, concretament, pel que fa a l’endeutament, el go-
vern municipal s’havia compromès a reduir-lo en 70
milions d’euros, però únicament ha aconseguit fer-ho
en el 30%, ja que la reducció ha estat només de 20
milions d’euros i, d’altra banda, segons el Programa
d’actuació municipal el 2007 el deute serà de 1.260
milions d’euros, és a dir, només 20 milions menys
que l’any 2000, en què el deute importava 1.284 mili-
ons d’euros, mentre que actualment és de 1.336 mili-
ons, equivalents a 222.000 milions de pessetes, de
manera que cada barceloní deu 148.000 pessetes o
890 euros: per tant, el deute no s’ha reduït.

Considera, més endavant, que el 2003 l’equip de
govern gastà més d’allò que havia previst, perquè la
despesa corrent s’incrementà d’un 7% sobre les pre-
visions inicials i a més, en ser un any electoral, els in-
crements es produïren en publicitat i protocol, ja que
el 2003 s’havia previst gastar 3,8 milions d’euros,
però s’acabà gastant-ne 7,8, és a dir, més del doble,
xifra que representa una despesa diària de 3,5 mili-
ons de pessetes en publicitat, perquè una de les prio-
ritats del govern municipal era l’autobombo i no pas
l’atenció a les persones, com seria propi d’un govern
d’esquerres, de manera que la despesa en publicitat
multiplica per 20 les quantitats destinades al suport a
l’habitatge, per 28 les relatives als menjars a domicili,
per 13 les destinades a l’atenció a les dones, per 2
les dedicades a atendre les persones discapacitades:
per tant, la gestió municipal continua tenint els matei-
xos vicis que l’equip de govern criticava a l’anterior
Govern de la Generalitat pel que fa a la despesa pu-
blicitària, i tem que pugui caure en els mateixos er-
rors de l’actual Govern de Catalunya en relació a la
política de comunicació.

Estima, a continuació, que el grau d’execució de
les inversions fou tremendament baix, del 31,6% pel
que fa al Pressupost no consolidat de l’Ajuntament; i
en conseqüència, sortint al pas a una eventual rèplica
que intenti justificar-ho per l’increment brutal de les
transferències als organismes autònoms i organis-
mes municipals, reclama que es faci una configuració
del Pressupost ajustada a la realitat inversora de
l’Ajuntament. Afegeix que l’Institut Municipal d’Urba-
nisme executà un 68% del seu pressupost i el 62%
de la inversió prevista; l’Institut Municipal de Mercats,
el 81% del seu pressupost i el 65% de la inversió; i el
Patronat Municipal de l’Habitatge només el 76%.

Opina que les xifres relatives als districtes reflectei-
xen clarament el neocentralisme d’aquest Ajunta-
ment, perquè demostren que, any rera any, els dis-
trictes tenen menys pressupost i menys capacitat per
a invertir en actuacions de millora de la qualitat de
vida en els barris i així, el grau d’execució de la inver-
sió directament a càrrec dels consells dels districtes
només fou del 39%, perquè s’han executat només 11
dels 29 milions d’euros previstos i, per tant, es deixà
d’invertir en els barris un import equivalent a 3.000
milions de pessetes; que, en canvi, hi hagué una gran
concentració de la inversió municipal en les obres
vinculades amb el Fòrum Universal de les Cultures,
com queda ben clar en el cas d’Infraestructures del
Llevant, SA, a través de la qual s’havia previst invertir
151 milions d’euros, però acabà liquidant-ne 314, o
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sigui més de 50.000 milions de pessetes, de manera
que les inversions vinculades amb el Fòrum absorbi-
ren el 56% de les inversions municipals que el seu
Grup xifra en 552 milions d’euros, i el 2004 va pel
mateix camí: hi ha, doncs, una inversió insuficient en
els barris i excessiva en les obres lligades amb el Fò-
rum.

Fa notar, també, que continua la política de venda
de patrimoni, de la qual el 2003 s’obtingueren ingres-
sos per valor de 30 milions d’euros.

Referint-se després als ingressos, agraeix al Sr.
Cuervo que hagi reconegut que s’havia mantingut el
percentatge d’increment de les transferències cor-
rents de l’Estat i de la participació en els ingressos
estatals, relacionant-lo amb la supressió de l’impost
sobre activitats econòmiques per a determinats con-
tribuents, comentari aquest que el porta a recordar
els discursos que varen fer, en el seu moment, els
membres del govern municipal i el mateix alcalde en
el sentit que la nova regulació de l’impost sobre les
activitats econòmiques perjudicaria els ingressos mu-
nicipals, perquè no s’hi ha produït cap minva i, per
tant, l’esmentada supressió de tal impost no havia de
servir de pretext per a continuar apujant la fiscalitat
municipal.

Mostra, tot seguit, la seva sorpresa en veure que
en els ingressos per infraccions de les ordenances
municipals, excloses les relatives al trànsit i a l’hisen-
da municipal, només s’hagi aconseguit recaptar un
24% dels drets reconeguts, tot i tractar-se de qüesti-
ons molt vinculades amb el civisme.

Tocant a les empreses municipals, formula una ob-
servació recurrent cada any: que l’Ajuntament conti-
nua actuant com a empresari privat en camps en els
quals no té sentit que ho faci, ja que continua sent
propietari d’un parc d’atraccions, el del Tibidabo, que
el 2003 va perdre 1,7 milions d’euros, està produint vi
a les vinyes de Can Calopa situades a Collserola, i
continua sent titular d’accions d’un hotel a Montjuïc, i
propietari d’un zoològic a la Ciutadella, i fins i tot en-
guany pretén interferir les iniciatives socials relacio-
nades amb un esdeveniment esportiu com és la Ma-
rató; en conseqüència, recomana que l’Ajuntament,
de conformitat amb la dita “zapatero a tus zapatos”
actuï com a sector públic i no pas com a empresari
privat i que, per tant, s’impulsi un pla de privatitzaci-
ons i, alhora, s’enforteixi l’actuació pública en allò que
és propi de les competències municipals, que han de
ser exercides amb sentit social i ciutadà.

Explicita que, en opinió del seu Grup, no hi ha sen-
tit social en l’empresa de serveis funeraris, de la qual
aquest Ajuntament és soci majoritari, que resulta la
més cara d’Espanya i va obtenir el 2003 uns beneficis
de 2.600 milions de pessetes, amb un increment del
16% respecte l’any anterior: en conseqüència, a pa-
rer seu, caldria abaratir els preus d’aquesta empresa i
afavorir la competència.

Sosté que hi ha manca de sentit ciutadà, perquè la
raó de ser de la grua i de la zona blava és precisa-
ment promoure la disciplina viària i l’aparcament de
rotació i enfortir la realitat del comerç als barris i, tan-
mateix, segons els comptes en debat, el 2003 per
aquest concepte es recaptaren 5.000 milions de pes-
setes i la recaptació corresponent a la zona blava su-
perà en el 91% les previsions.

Acaba demanant que es procuri presentar uns
comptes cada cop més ordenats; i que es clarifiquin

perfectament les prioritats socials i les actuacions en
els barris, perquè els barcelonins puguin gaudir enca-
ra més d’una millor qualitat i benestar i de la Ciutat.

El Sr. Forradellas constata que el Compte General
de 2003 s’inscriu en un final de mandat i en l’inici
d’una nova etapa, i es mostra sorprès una vegada
més perquè el debat sobre els comptes municipals
que es té cada any denota que hi ha quelcom que no
acaba de funcionar, ja que d’unes mateixes xifres
se’n treuen unes conclusions ben diferents: per tant,
caldria trobar uns mecanismes de discussió que si-
guin més útils.

Creu que el compte en debat demostra que s’han
complert els objectius fixats; i que s’han dedicat, efec-
tivament, una part molt important de recursos a la
preparació del Fòrum, però sense menystenir les ne-
cessitats dels barris i dels districtes.

No pot compartir el cant que s’ha fet a la supressió
de l’impost sobre les activitats econòmiques per a de-
terminats contribuents, perquè en l’exercici de 2003
hi hagué inseguretat, incerteses i moments compli-
cats i difícils.

Considera, més endavant, que el Compte General
reflecteix la bona salut economicofinancera de l’Ajun-
tament i les polítiques que es volen tirar endavant els
anys a venir i que estan recollides en el Programa
d’actuació municipal.

Fa notar que sovint s’obliden les dificultats de les
Administracions locals i, concretament, d’aquest
Ajuntament, per a complir les seves funcions per cau-
sa de la seva manca de competències, de la dificultat
que comporta el fet de no tenir aprovada del tot la
Carta Municipal, i dels nous fenòmens que apareixen
a la Ciutat, com ara la immigració; que, tanmateix, el
Compte General demostra, a juí seu, que hi hagut ca-
pacitat suficient per a reaccionar davant aquesta pro-
blemàtica i intentar donar-li resposta i també posa de
manifest un determinat model de ciutat; que el Pres-
supost de 2003 es va complir de manera satisfactò-
ria, particularment pel que fa al Patronat Municipal de
l’Habitatge –al qual el Sr. Fernández Díaz, seguint la
línia del Sr. Álvarez, ha fet una especial referència– ja
que el grau d’execució de les seves inversions fou del
80%.

Indica al Sr. Fernández Díaz que compari la situa-
ció dels serveis funeraris a Barcelona i a Madrid, on,
segons té entès, es vengueren per una pesseta i es
varen privatitzar amb uns resultats desastrosos, men-
tre que aquí l’Ajuntament manté el 51% del capital
social de l’empresa i en les tarifes hi ha els elements
complementaris necessaris perquè ningú no es quedi
sense un enterrament digne.

Recomana, més endavant, que l’anàlisi del Compte
General es faci amb visió global i no pas circumscrita
a cada despesa, sinó pels seus grans apartats a fi de
poder saber què es gasta realment l’Ajuntament en
cada un d’ells.

Celebra que el present exercici ja no estigui condi-
cionat per la política econòmica del Partit Popular,
que no ha estat gens positiva per a les Administraci-
ons locals, però confessa que no albira grans expec-
tatives en els criteris del Sr. Solbes.

Finalment, pensa que cal evitar els catastrofismes i
apropar, a través de l’anàlisi del Compte General,
l’activitat de l’Ajuntament al conjunt de la ciutadania i
promoure la recuperació, per part de tothom, d’un
element, que és l’austeritat, ja que no tot han de ser
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paelles, costellades o botifarrades i val la pena co-
mençar a pensar que hi ha coses en les quals no cal
gastar tants diners, i a diferenciar les despeses
estrictament necessàries d’aquelles altres supèrflues
o innecessàries.

El Sr. Cuervo, en resposta als comentaris que
s’han formulat en el segon torn d’intervencions, recor-
da, en vista de les reserves que el Sr. Forradellas ha
expressat sobre el Sr. Solbes, que en una recent
compareixença en el Senat el Sr. Solbes ja advertí
que no seria fàcil resoldre el problema del finança-
ment local i aconseguir que la participació local en la
despesa pública superés el percentatge del 13%, que
és l’herència deixada per Partit Popular.

En relació a la supressió de l’impost sobre les acti-
vitats econòmiques, declina explicitar quins eren els
plantejaments inicials dels Srs. Montoro i Elorriaga,
que deia que no es compensaria res i que la solució
havia de venir a través de l’autonomia fiscal dels mu-
nicipals, si bé després, a conseqüència de les pressi-
ons dels alcaldes, fins i tot del seu mateix partit, i de
la presidenta de la Federació Espanyola de Municipis
i Províncies es rectificaren i s’arribà a un acord satis-
factori que preveia una compensació que havia de
ser total des del punt de vista de l’Ajuntament i parcial
des del punt de vista del Ministeri, perquè recentment
el Sr. Solbes l’ha xifrada en 601 milions d’euros i, tan-
mateix, l’actual president de l’esmentada federació
sosté que hi manquen encara 211 milions més, de
manera que per tal concepte Barcelona té reconeguts
per part del Ministeri d’Hisenda 54 milions d’euros,
però creu que li n’haurien de correspondre 58, i per
tant hi ha encara 4 milions que ballen i que formen
part dels 211 milions que la Federació Espanyola de
Municipis i Províncies reclama a l’hisenda estatal,
perquè hi ha diferències d’interpretació sobre si la
compensació ha de ser sobre la recaptació o sobre la
liquidació; en conseqüència, aquest Ajuntament no
deixarà de reivindicar la xifra que acaba d’indicar fins
que li sigui reconeguda.

Quant a les inversions, argumenta que no es cana-
litzen tan sols a través del capítol 6, sinó també a tra-
vés del capítol 7, d’acord amb el model de gestió a
través d’ens funcionals descentralitzats pel qual
aquest Ajuntament ha optat; ara bé, el Sr. Fernández
Díaz prefereix ignorar-ho perquè la realitat no li es-
patlli un bon titular.

Respecte a la qüestió de les competències, puntu-
alitza que més enllà de les competències, l’actuació
municipal en determinats camps s’explica per les ne-
cessitats de la ciutadania i per imperatius d’equitat, ja
que l’Ajuntament se sent en el dret i l’obligació d’inter-
venir allà on hi ha problemes o necessitats mal resol-
tes, sense perjudici de reclamar després la contribu-
ció de les Administracions titular de la competència i
del finançament.

Li sembla greu que la Sra. Recasens burxi en la
qüestió del fraccionament dels contractes i de les ad-
judicacions directes de contractes menors, que im-
porten 3.000, 6.000 o 12.000 euros, quan la llei deixa
en aquests casos un marge de discrecionalitat als
gestors i preveu mecanismes, com la Junta Consulti-
va de Contractació, per a resoldre les diferències d’in-
terpretació, perquè la lògica administrativa no és tan-
cada, és a dir, circumscrita al procediment, sinó que
pondera també factors com l’eficàcia, la rapidesa,
etcètera.

En resposta a la referència concreta que s’ha fet al
Parc de Bombers de Llevant, recalca que la immensa
majoria dels 450 projectes d’inversió es desenvolu-
pen correctament, però això no exclou que en algun
cas no sigui així en qualsevol dels tres elements que
tot projecte comporta, la previsió de cost, la previsió
de qualitat i la previsió de temps, ja que en el desen-
volupament de qualsevol projecte poden sorgir inci-
dències, més i quan aquest Ajuntament cada any fa
més de 5.000 contractes, atorga més de 6.000 sub-
vencions i tira endavant més de 500 intervencions ur-
banístiques de primer ordre.

Subratlla que la preparació del Fòrum no ha detret
ni un sol euro a cap districte, sinó que en el curs del
mandat anterior la inversió, que fou de 2.100 milions
d’euros quan en el precedent havia estat de 1.112
milions, va créixer en el conjunt de la Ciutat un 10% i
l’esforç que es féu en el Fòrum va respondre al con-
venciment que resolia un problema urbà i es millora-
va la qualitat de vida.

Agraeix que el Sr. Fernández Díaz hagi reconegut
les xifres d’endeutament que dóna el govern munici-
pal, tot matisant que els càlculs s’han fet a partir de
xifres de 1999, perquè aquest fou l’any d’inici del
mandat i, segons aquestes xifres, durant tal mandat
l’endeutament disminuí en 107 milions d’euros.

Es mostra dolgut amb el retrets que s’han fet sobre
el pagament de les expropiacions, donat que l’equip
de govern està radicalment en desacord amb la deci-
sió, promoguda pel Partit Popular amb el suport de
Convergència i Unió, de fixar el preu de les expropia-
cions no en funció dels valors de reposició, sinó en
funció de les expectatives del mercat, mesura que ha
triplicat el preu de les expropiacions i fa que l’Ajunta-
ment, en defensa de l’interès general, hagi de recór-
rer als Tribunals, cosa que retarda els pagaments.

Diu, finalment, que el govern municipal assumeix la
despesa en publicitat com a part de la seva acció de
govern i pot justificar perfectament què gasta per
aquest concepte, en quines campanyes i amb quin
objectiu ho fa, que no és altre que el servei a la ciuta-
dania.

La Sra. Recasens observa que al Sr. Cuervo pot
saber-li greu, però ella s’ha limitat a constatar rea-
litats com ara que es van fer consultes a empreses
entre les quals hi havia vinculacions en tenir determi-
nades persones en els respectius consells d’admi-
nistració, tanmateix l’equip de govern pot estar tran-
quil mentre això, com diu el secretari, això no es faci
fraudulentament per a condicionar la selecció de l’ad-
judicatari.

Pregunta si és cert o no que el Partit dels Socialis-
tes torna a deure una factura a aquest Ajuntament
per una neteja especial feta en el Districte de Nou
Barris.

Insisteix que s’ha limitat ha constatar determinades
realitats amb independència de quin en sigui l’import,
perquè allò que l’interessa és el model i l’estil amb
què s’administren els recursos públics, i la pèrdua de
transparència pot aixecar suspicàcies i sospites: de-
mana, doncs, que del compliment de la norma no
se’n faci virtut, perquè l’Administració té l’obligació de
complir les normes.

Matisa que, en el cas de les expropiacions, allò
que li sembla greu és que, un cop recaiguda sen-
tència ferma, se’n demori el compliment, perquè
això comporta, com adverteix la Intervenció, uns
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interessos de demora que costen diners a la ciuta-
dania.

Acaba dient que si el govern municipal està cansat
i té un model esgotat i una maquinària amb determi-
nats vicis en les maneres de fer, a la Ciutat hi ha una
alternativa per a gestionar l’Ajuntament d’una manera
diferent.

El Sr. Fernández Díaz significa que quan ha sentit
al Sr. Cuervo esmentar el Sr. Solbes, s’ha preguntat
si seria per fer referència a les contradiccions entre el
Sr. Solbes i el Sr. Montilla sobre els horaris comerci-
als, però després ja ha vist que era en relació al fi-
nançament local.

De totes maneres agraeix al Sr. Cuervo: 1r) que no
hagi desmentit que en els vuit anys que el Partit Po-
pular governà Espanya, les transferències de l’Estat a
Barcelona es varen gairebé doblar, passant de
64.000 milions de pessetes a més de 100.000; i 2n)
que hagi constatat que la nova regulació de l’impost
sobre les activitats econòmiques no ha comportat cap
perjudici per a la ciutat de Barcelona.

Ara bé, creu que aquesta darrera constatació hau-
ria de portar al govern municipal a demanar excuses
per haver pronosticat un perill que no s’ha fet realitat i
també a presentar, en el proper debat d’ordenances
fiscals que tindrà lloc el mes d’octubre vinent, una re-
baixa d’aquells impostos i taxes municipals que es
varen apujar amb l’excusa de la supressió de l’impost
sobre les activitats econòmiques que gravava el co-
merç de la Ciutat, al qual, enguany, s’ha aplicat un
preu públic per recollida de residus i una nova orde-
nança sobre l’impost de béns immobles, decisions
que confirmen que el govern municipal vol continuar
recaptant més en detriment del sector més actiu de la
societat i que genera ocupació i riquesa.

Fa notar que en les comparacions sobre l’evolució
del deute es parteix de les xifres de 1999, esmenta-
des en el debat del Pressupostos municipals que tin-
gué lloc el desembre de 1998, i, en canvi, després
tant el Programa d’actuació municipal com el Pla d’in-
versions agafen el període 2000-2003: per tant, de-
mana que si es vol comptar l’any 1999 es faci així en
totes les comparacions.

Finalment, posa de manifest que entre l’1 de gener
i el 31 de desembre de 2003, any electoral, la treso-
reria municipal es reduí en 148 milions d’euros, és a
dir 25.000 milions de pessetes, fet sobre el qual la
Memòria no dóna cap explicació i tampoc ho ha fet el
Sr. Cuervo en la seva intervenció.

El Sr. Cuervo tanca el debat significant que el go-
vern municipal no pretén pas fer del compliment de
les normes, virtut, perquè la seva obligació és com-
plir-les; i que uns partits que han deixat les responsa-
bilitats de govern que han exercit durant molts anys
en altres Administracions no tenen dret, en l’exercici
de la seva funció d’oposició, a anar sembrant ombres
i dubtes sobre les pràctiques i procediments vigents
en aquesta casa.

Pren, doncs, nota d’aquest nou model, absoluta-
ment contrari al de to conciliador que es pretén fer
veure, ja que, en tot cas, la correcció d’errors no s’ha
de fer en públic ni a partir d’anècdotes, més i quan la
gestió administrativa municipal està subjecta a un
procediment que es respecta, i a controls mitjançant
els informes de la Intervenció Municipal, les auditori-
es externes i el tràmit de revisió dels comptes, que
després es discuteixen aquí en veu alta i amb trans-

parència per treure’n lliçons per a corregir les possi-
bles deficiències tant en l’aspecte comptable com el
polític, i sempre d’acord amb el programa polític de
l’equip de govern; tanmateix aquesta vegada els
Grups de l’oposició han fet un plantejament que no
ha permès aprendre gaire.

Recalca que el govern municipal defensa una inter-
pretació del procediment administratiu dintre la legali-
tat i amb la flexibilitat suficient perquè s’adapti a les
necessitats de la ciutadania i a les teories de la gestió
pública des del rigor administratiu, de l’eficàcia en la
prestació dels serveis, de l’austeritat i de l’ètica insti-
tucionals perquè, com diu la Sra. De la Cortina en el
llibre Ética pública i sociedad, poden trobar-se soluci-
ons fins i tot en un poble de dimonis si tenen enteni-
ment; i espera que Convergència i Unió no l’hagi per-
dut pel fet d’haver passat a l’oposició després de
vint-i-tres anys en el Govern de la Generalitat, i que
sàpiga distingir entre la discrecionalitat del gestor,
l’arbitrarietat i la irregularitat, perquè sempre hi ha
friccions entre la gestió i el control i en un sistema
descentralitzat i d’especialització, segons la citada
Sra. De la Cortina, els professionals han de ser res-
ponsables de les decisions que prenen després d’ha-
ver-ne valorat totes les seves implicacions i conse-
qüències, donat que el reglamentisme mata la vida i
només serveix per a les societats tancades, mentre
que les societats i les administracions obertes s’enfo-
quen a partir de la responsabilitat.

Diu, en conclusió, que el Compte General ofereix
una imatge fidel de la situació econòmica i financera
de l’Ajuntament i dels seus ens instrumentals de ges-
tió, administrada d’acord amb la normativa vigent i
amb la voluntat de millora continua.

S’acorda l’assabentament de l’informe de la Inter-
venció sobre la fiscalització a posteriori; i s’aprova el
Compte General de 2003 amb el vot en contra dels
Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les
Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

8. Aprovar inicialment modificacions de crèdit del
Pressupost 2004, per un import de 446.873 euros, de
conformitat amb la documentació adjunta (un annex
amb referència 04062490), considerant-les definitiva-
ment aprovades en cas de no presentar-s’hi reclama-
cions en contra en el termini d’exposició pública.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les
Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

9. Aprovar la formalització de l’addenda al Conveni
de 6 de juny de 2002 entre el Ministerio de Cultura, la
Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Barcelona i
el Museu Nacional d’Art de Catalunya, corresponent
a la finalització de les obres de rehabilitació de la seu
del Museu Nacional d’Art Catalunya, d’acord amb el
document annex 1; deixar sense efecte les aportaci-
ons al Museu Nacional d’Art de Catalunya dels anys
2005 i 2006, aprovades pel Plenari del Consell Muni-
cipal el 22 de març de 2002.

El Sr. Ciurana anuncia el vot favorable del seu
Grup, però observa que no se li ha fet a mans la
documentació que sol·licità en la Comissió i que era
l’acord amb la Fundació Thyssen i el projecte d’obres
concretes; per tant, li agradaria que se li facilitessin
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ara explicacions addicionals sobre aquestes qües-
tions.

Desitja que se li concretin, com més aviat millor, les
intencions municipals respecte al finançament i la
presència de l’Ajuntament en el Museu Nacional d’Art
de Catalunya, atesos els termes de la resposta, que
llegeix, del Sr. Mascarell a la pregunta formulada pel
seu Grup sobre aquesta qüestió; i demana formal-
ment que els representants d’aquest Ajuntament en
el Patronat del Museu s’oposin a la pretensió del pre-
sident de canviar-li la denominació eliminant-hi la pa-
raula “nacional”, i que es restitueixin les quatre co-
lumnes, eliminades en un determinat moment, que
simbolitzaven les quatre barres de l’escut nacional de
Catalunya.

La Sra. Esteller indica que l’increment de l’aporta-
ció municipal que s’està proposant obeeix a unes
obres complementàries per 18 milions d’euros –un
terç a càrrec de cada Administració– sense justificar
quines són perquè només es parla d’habilitar nous
espais per a acollir la col·lecció Thyssen, i la nota que
se li acaba de lliurar es limita a dir que els nous fets
han provocat un augment del cost de les obres sen-
se, però, especificar cap concepte, ambigüitat que li
sorprèn i fa que la Intervenció Municipal indiqui que el
Museu Nacional d’Art de Catalunya hauria de justifi-
car la quantitat rebuda: per això, el seu Grup no pot
pronunciar-se.

Pregunta, d’altra banda, si hi ha hagut algun canvi
de plantejament pel que fa a la presència de l’Ajunta-
ment en el Museu Nacional d’Art de Catalunya, i si la
inauguració tindrà lloc el proper mes de desembre
com inicialment s’havia previst.

El Sr. Mascarell s’ofereix a lliurar aquesta mateixa
tarda el detall de les partides que demana el Grup del
Partit Popular i que corresponen a les obres, aprova-
des pel Patronat del Museu, en el qual estan repre-
sentats l’Estat, la Generalitat i aquest Ajuntament, i
són necessàries per finalitzar la instal·lació del Museu
d’Art Modern i de la Biblioteca dels Museus d’Art en el
Museu Nacional d’Art de Catalunya i per a incorporar
en una de les seves sales fons de la Col·lecció
Thyssen.

Informa que el nou conveni amb la Fundació
Thyssen no comporta cap cost addicional per a
aquest Ajuntament, implica el trasllat d’unes determi-
nades peces al Museu Nacional d’Art de Catalunya i
la incorporació anual de determinades peces al Mo-
nestir de Pedralbes; i que l’Ajuntament té la intenció
de continuar sent present en el Museu Nacional d’Art
de Catalunya, si bé ha arribat el moment que les se-
ves aportacions s’ubiquin en un context diferent i, per
tant, es congelaran a fi que la Generalitat tingui, com
diu la Llei de museus, una participació preeminent en
el principal museu nacional de Catalunya.

La Sra. Esteller veu en les paraules del Sr. Masca-
rell un cert menyspreu a la tasca de l’oposició, perquè
el seu Grup ha de disposar de tota la informació ne-
cessària abans de decidir el sentit del seu vot i així ho
reclamà primer a la Comissió del Plenari i després a
la Junta de Portaveus, però ara el Sr. Mascarell ha
ofert lliurar-la-hi aquesta tarda: per tant, ha de dema-
nar que l’aprovació d’aquest dictamen es posposi fins
a la propera sessió, altrament el seu Grup haurà
d’abstenir-se.

El Sr. Mascarell no creu haver fet cap comentari
que hagi menystingut l’oposició, ja que la petició que

la Sra. Esteller esmenta es formulà en la Comissió de
Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial i quan
ahir arribà al seu coneixement demanà immediata-
ment la informació pertinent, i aquesta tarda la lliurarà
al Grup del Partit Popular.

El Sr. Cuervo puntualitza que l’expedient conté tota
la informació necessària per a poder decidir i, tanma-
teix, aquest mateix matí ha lliurat al Grup del Partit
Popular una nota complementària: per tant, no hi ha
hagut cap menysteniment.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres.
Esteller, Balseiro i Mejías.

Es dóna compte que el dictamen següent en l’ordre
del dia té aquesta nova redacció decidida a la Junta
de Portaveus:

10. Resoldre les al·legacions presentades durant el
termini d’informació pública a la transformació d’Infra-
structures del Llevant de Barcelona, SA, en Barcelo-
na d’Infraestructures Municipals, SA. Aprovar definiti-
vament l’aportació de les accions representatives de
la participació directa de l’Ajuntament de Barcelona a
les societats Pro Nou Barris, SA, 22 Arroba BCN, SA,
ProEixample, SA, i Foment de Ciutat Vella, SA (con-
juntament, les “Societats Aportades”), segons la valo-
ració tècnica realitzada pel mateix Ajuntament de
conformitat amb l’article 46 del Decret 336/1988, de
17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del pa-
trimoni de les Entitats locals de Catalunya, a favor
d’Infrastructures del Llevant de Barcelona, SA. Apro-
var definitivament, de conformitat amb l’article 201 del
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprovà el
Reglament d’obres, activitats i serveis de les Entitats
locals (“ROAS”) al qual es remet l’article 212.5 del
mateix ROAS, com a accionista únic d’Infrastructures
del Llevant de Barcelona, SA, els acords que figuren
a l’Annex relatius a: (i) la modificació de l’article 1 dels
Estatuts socials, de forma que la societat passi a de-
nominar-se “Barcelona d’Infraestructures Municipals,
SA” (en endavant, “BIM”); (ii) la modificació de l’article
2 dels Estatuts socials de BIM, relatiu al seu objecte
social; (iii) la modificació dels articles 11, 12 i 14 i del
primer paràgraf de l’article 22, substituint simplement
les referències a “gerent” per “director general”, i la
modificació de la darrera secció del títol III dels Esta-
tuts socials que regula el relatiu al director general
com un dels òrgans de BIM; i (iv) la modificació de
l’article 29 substituint l’article del ROAS a què fa refe-
rència, d’acord amb al·legació formulada pel Grup
Municipal de Convergència i Unió. Aprovar definitiva-
ment, com a accionista únic de BIM, l’acord que figu-
ra a l’Annex relatiu a l’augment del capital social de
BIM en la quantitat de 139.500 euros i, per tant, fins a
la xifra de 200.000 euros, mitjançant l’emissió de
1.395 noves accions de 100 euros de valor nominal
cadascuna, de la mateixa classe i sèrie que les acci-
ons abans emeses, a subscriure per l’Ajuntament de
Barcelona com a accionista únic de BIM, i a desem-
borsar mitjançant l’aportació de les accions que re-
presenten la seva participació a les Societats Aporta-
des, que es descriuen en el mateix Annex i, en
conseqüència, aprovar definitivament la modificació
de l’article 7è dels Estatuts socials de BIM a fi de re-
flectir-hi l’augment del seu capital social, tal i com
s’estableix a l’Annex. Facultar al president de la Co-
missió de Presidència, Hisenda i Coordinació Territo-
rial, en representació de l’Ajuntament de Barcelona,
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perquè pugui efectuar tots els tràmits adients per a la
plena efectivitat dels presents acords.

El Sr. Puigdollers manifesta que el Sr. Cuervo està
molt equivocat si es pensa que el Grup de Conver-
gència i Unió no li agraden els sistemes de gestió
moderns de l’Administració pública, perquè tal Grup
té especial interès a trobar sistemes de racionalitza-
ció de l’Administració pública que siguin tan eficaços
com sigui possible; per tant el Sr. Cuervo no s’hauria
de confondre, perquè no trobarà en el Grup de Con-
vergència i Unió aquells que són contraris a l’aplica-
ció de sistemes de gestió privada a serveis de titulari-
tat pública.

Expressa l’acord absolut del seu Grup a racionalit-
zar el maremàgnum d’empreses municipals, però la-
menta no poder donar suport al dictamen perquè hi
manca un element clau: la discrecionalitat i la moder-
nització de la gestió pública, objectius que el seu
Grup comparteix absolutament, no s’han de fer a cos-
ta de la transparència.

En aquest aspecte, addueix que en posar en mar-
xa el Projecte del Fòrum el seu cost s’estimà al vol-
tant dels 400 milions d’euros i, tanmateix, la suma de
les diverses partides del document discutit en aquest
Plenari dóna 650 milions, amb una desviació de 250
milions en les obres, cosa de la qual el seu Grup se
n’ha assabentat dos anys després: per tant, no hi ha-
gut transparència perquè el seu Grup tenia dret a co-
nèixer-la en el moment en què es produí, i, per això,
està reclamant que sigui així i que les empreses mu-
nicipals s’atinguin als pressupostos aprovats per
aquest Plenari.

Observa, més endavant, que els actes de fe cauen
en l’àmbit religiós i no en el de l’Administració pública,
on cal oferir les dades necessàries perquè les coses,
abans de votar-les, s’han de conèixer a fons.

Diu, en conclusió, que el seu Grup opta per abste-
nir-se en aquest dictamen malgrat estar-hi en el fons
d’acord.

El Sr. Fernández Díaz comenta que el dictamen en
debat puja l’últim grau de la configuració d’una nova
empresa municipal, Barcelona Infraestructures Muni-
cipals, SA, en la qual queden integrades altres em-
preses municipals com 22 Arroba BCN, SA, Pro Nou
Barris, SA, Foment de Ciutat Vella, SA, o Pro-
Eixample, SA, i, per tant, era el moment d’haver pre-
sentat una mesura de govern o un informe que expli-
qués cap a on es vol portar la xarxa municipal
d’empreses públiques, però no s’ha fet així a pesar
que s’està configurant un ajuntament en paral·lel i en
l’ombra en no ser l’oposició present en els consells
d’administració d’unes empreses que cada any gesti-
onen més pressupost i més inversions, però, alhora,
tenen menys possibilitats d’ésser fiscalitzades pels
Grups de l’oposició.

Seguint aquesta línia argumental, especifica que
les empreses i els organismes autònoms estan gesti-
onant enguany un 27,83% dels Pressupostos munici-
pals, és a dir, un 10% més que fa dos anys i, concre-
tament, el percentatge corresponent a les empreses
pràcticament s’ha doblat, passant del 8,8 al 14, 34%;
que a les inversions succeeix pràcticament el mateix,
perquè empreses municipals i organismes autònoms
gestionen el 89% de les inversions municipals i la xi-
fra gestionada per les empreses s’ha incrementat un
60% i, concretament, només la del grup de Barcelona
d’Infraestructures Municipals, SA, representarà el

54% de tota la que farà aquest Ajuntament, amb un
increment del 23% respecte l’any anterior.

Creu, doncs, que tot això mereix que es presenti
en aquest Plenari una definició de cap a on va la
prestació de serveis municipals a través de proces-
sos de simplificació, mitjançant absorcions o noves
configuracions, com aquest que es presenta ara res-
pecte a Barcelona d’Infraestructures Municipals, SA,
el que ja tingué lloc a Barcelona de Serveis Munici-
pals, SA, i el que, previsiblement, vindrà temps a ve-
nir pel que fa a Societat Municipal Barcelona Gestió
Urbanística, SA.

Sosté que, en paral·lel, ha d’haver-hi una privatitza-
ció de serveis que està prestant el sector públic, però
que no té sentit que ho faci quan hi ha un sector pri-
vat que ho pot fer millor; i que també cal definir, d’una
vegada per sempre, el paper de l’empresa pública co-
marcal Regesa a la ciutat de Barcelona, on hi està
construint habitatges i aparcaments a pesar de comp-
tar aquest Ajuntament amb el Patronat Municipal de
l’Habitatge i Barcelona de Serveis Municipals, SA,
que podrien fer aquest tipus d’actuacions.

El Sr. Cuervo mostra la seva sorpresa perquè mal-
grat l’acord conceptual en els principis de fons, els
Grups de l’oposició, quan s’intenta aplicar-lo, bus-
quen excuses per no haver de votar favorablement, a
pesar que la transparència i el control estan absoluta-
ment garantits pels mecanismes vigents.

Subratlla que la Llei de modernització dels governs
locals posa molt d’èmfasi en la gestió a través de les
entitats públiques empresarials; que l’equip de go-
vern té voluntat de complir els seus compromisos i de
transformar la realitat i ha de fer-la operativa; i que el
control, tot i ser important, és només un dels aspectes
de la vida de qualsevol organització, on a més es pla-
nifica, s’executa, es desenvolupa i es finança i, per
tant, no és raonable la pretensió d’erigir-lo en el centre
de la vida de tal organització i, encara menys, fer-ho
sembrant dubtes sobre una zona grisa i molt prima.

El Sr. Casas lamenta els comentaris sobre les des-
viacions en els pressupostos del Projecte del Fòrum
que han fet els Grups de l’oposició, tot i saber que no
són veritat, perquè la modificació del Pla General Me-
tropolità relativa a tal àmbit estimava els costos de tal
actuació sobre el conjunt de les 220 hectàrees en
una inversió d’uns 3.000 milions, dels quals uns 45%,
1.400, s’atribuïen a l’Administració pública, i coneixen
perfectament les partides que comprenia els 1.000
milions que hi aportava l’Administració local. Afegeix
que en els Pressupostos hi havia una dotació de 150
milions d’euros que corresponien als projectes
plurianuals previstos i la resta fins els 300 milions que
corresponen a diferents i successives aprovacions
acordades pel Comitè de Govern, amb càrrec a la
partida de no imputats.

Per tant, el sorprèn que els Grups de l’oposició go-
sin reclamar més control adduint haver trigat dos
anys en poder-ho saber, ja que això el porta a pre-
guntar què hi feien els representants de tals Grups en
els òrgans directius d’Infraestructures de Llevant, SA;
i, per l’honor dels gestors d’aquesta empresa, invita a
tals Grups a reconèixer que la desviació no serà su-
perior a un percentatge comprés entre el 2 i el 5% de
l’import de les licitacions que s’han produït els darrers
quatre anys.

El Sr. Puigdollers observa que en la gestió dels re-
cursos públics, la seva formació política situa en el
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mateix nivell les responsabilitats de planificació,
d’execució i de control i li semblaria un greu error
que, per al Partit dels Socialistes de Catalunya, el
control no tingués la mateixa importància que la plani-
ficació i l’execució; que en cap moment no ha qüesti-
onat l’honorabilitat dels gestors d’Infraestructures del
Llevant, SA, sinó que tan sols s’ha limitat a constatar
unes dades facilitades per aquest Ajuntament, ja que,
per exemple, en declaracions a la premsa es va dir
que l’edifici Fòrum costaria 36,9 milions d’euros i, en
canvi, ha acabat costant-ne 117,4; i que, seguint
aquests mètodes les actuacions d’aquestes empre-
ses han passat d’uns pressupostos inicials d’uns 400
milions d’euros a unes liquidacions de 650 milions.

El Sr. Casas replica que el Sr. Puigdollers no fa bé
tal constatació, perquè malgrat haver estat en el si
d’Infraestructures del Llevant, SA, no ha sabut veure
que els 400 milions que esmenten es referien a uns
projectes en els quals la desviació es mourà entre el
2 i el 5%, i la resta, fins als 650 milions, correspon a
uns increments de programes, pactats per tots, en
haver algú deixat de fer allò que hauria hagut de fer.
Agrega que des del primer dia es va dir que el cost de
l’Edifici Fòrum seria d’uns 15.000 milions de pessetes
i els 6.000 milions que el Sr. Puigdollers menciona
només corresponen a l’estructura.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías, i amb l’abstenció
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos.

Tot seguit es dóna per aprovada l’acta, en la part
que estrictament afecta l’adopció de l’acord anterior,
per tal d’agilitar-ne la inscripció en el Registre Mer-
cantil.

11. 1r) Aprovar inicialment la Memòria justificativa
de la participació de Barcelona de Serveis Munici-
pals, SA, en el capital social de Catalunya Car-
Sharing, SA. 2n) Sotmetre a informació pública la Me-
mòria justificativa per un termini de trenta dies hàbils,
d’acord amb l’article 148 del Reglament d’obres, acti-
vitats i serveis de les Entitats locals; i de no presen-
tar-s’hi al·legacions tenir-la per definitivament apro-
vada.

El Sr. Ciurana anuncia el vot favorable del seu
Grup, però vol deixar constància que en l’estudi
economicofinancer de la nova societat hi ha un excés
d’optimisme en preveure beneficis a partir del tercer
any de funcionament i sobre unes bases que, a juí
seu, no són prou sòlides, l’Enquesta òmnibus munici-
pal feta el desembre de 2001, en la qual 75 d’un total
de 1.000 persones enquestades indicaven que segu-
rament o probablement utilitzarien tal servei, dada de
la qual es dedueix que un 7,5% de la població
barcelonina està interessada en aquest servei.

El Sr. Cornet anticipa l’abstenció del seu Grup per-
què, a parer seu, en el futur no es compliran les previ-
sions que fa la Memòria basant-se en l’Enquesta òm-
nibus municipal, i valia la pena haver aprofundit el
treball sobre l’ús dels serveis de carsharing.

La Sra. Mayol comenta que el mes passat l’oposi-
ció criticava el govern municipal perquè no havia es-
tat capaç de tirar endavant aquest projecte amb més
celeritat; però, com que abans d’ahir, un cop aclarits
els problemes existents pel que fa al suport financer i
a la tecnologia, el secretari general de Política Terri-
torial, l’Associació per a la Promoció del Transport

Públic i ella mateixa van fer públic que tal projecte co-
mençarà en període de proves el novembre i que el
gener ja podrà funcionar amb normalitat, ara les críti-
ques fan referència als estudis de viabilitat. Afegeix
que els primers estudis de viabilitat fets l’any 2000
portaren a fer viatges a l’estranger per a conèixer
l’experiència d’altres països; que després es féu un
segon estudi de viabilitat econòmica; que el retard en
la implantació de tal servei s’explica perquè el govern
municipal s’ha volgut curar en salut; i que, per tant,
no es pot dir, com ha fet el Sr. Ciurana, que l’estudi
de viabilitat econòmica es basa en l’Enquesta òmni-
bus.

El Sr. Ciurana manifesta que segons la informació
facilitada, de 1.000 persones enquestades 75 mani-
festaren que segurament o probablement utilitzarien
el servei, i aquest resultat permet estimar, en la Me-
mòria, els usuaris potencials del servei en el 7,5% de
la població de la Ciutat.

La Sra. Mayol observa que el primer estudi de via-
bilitat es presentà i fou repartit en un acte públic en el
qual hi havia representants del Grup de Convergèn-
cia i Unió; però està disposada a tornar a enviar-lo a
tal Grup, que s’ha hagut d’empassar allò que deia fa
un mes.

El Sr. Puigdollers significa que les darreres parau-
les de la Sra. Mayol no s’adiuen gaire amb l’estil habi-
tual en aquesta sala.

El Sr. Cornet matisa que el seu Grup sol·licità el
lliurament de la base de dades sobre la qual es fona-
mentava la Memòria justificativa, però només se li ha
facilitat l’Enquesta Òmnibus municipal, i això explica
la seva abstenció; i creu que els Grups de la majoria
haurien d’arreglar les seves diferències.

El Sr. Alcalde puntualitza que els Grups de la majo-
ria no tenen diferències i estan totalment d’acord en
aquest expedient, igual com el Grup de Convergència
i Unió.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres.
Esteller, Balseiro i Mejías.

12. Donar conformitat a la modificació dels Estatuts
de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona, segons acord adoptat en data 4
de març de 2004 per l’Assemblea de l’esmentada
Mancomunitat, als efectes d’allò què disposa l’article
120.3 de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, Text refós aprovat pel Decret legislatiu
2/2003, de 26 d’abril.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías, i amb l’abstenció
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

13. Aprovar el nou text de la Modificació de les
Normes Urbanístiques del Pla General Metropolità
pel que fa a la regulació del tipus d’ordenació segons
edificació aïllada, d’iniciativa municipal, text que in-
corpora els ajustos i esmenes en relació al document
aprovat provisionalment pel Plenari del Consell Muni-
cipal en sessió de 22 de novembre de 2002, segons
preveu l’article 90.3 de la Llei 2/2002, de 14 de març,
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d’urbanisme, i que es precisen a l’informe del Depar-
tament de Planejament de Desenvolupament, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora al present acord; i trametre l’expedient a la Sub-
comissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per
a la seva aprovació definitiva.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
La Presidència disposa el debat conjunt, tal i com

es convingué a la Junta de Portaveus, dels tres punts
que segueixen en l’ordre del dia.

Districte de Sants-Montjuïc – Districte d’Horta-
Guinardó – Districte de Nou Barris – Districte de Sant
Martí

14. Aprovar la proposta de conveni a subscriure
entre l’Ajuntament de Barcelona i el Departament de
Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de
Catalunya de cessió gratuïta del sòl necessari en l’ac-
tuació anomenada “Gran Via-Química”, de la “Modifi-
cació del Pla General Metropolità per a la creació de
noves dotacions d’habitatges per a joves als carrers
de la Química, núm. 18LU, de la Mare de Déu de
Port, núm. 179, del Bronze, núm. 5, de Teodor
Llorente, núm. 8B, de Can Travi, núm. 30B, de la Sel-
va, núm. 57, la Via Favència, núm. 348, de Ferran
Junoy, núm. 56, camí Antic de València, núm. 96, i de
Pujades, núm. 292, del municipi de Barcelona, i per a
la determinació dels emplaçaments on aquesta dota-
ció és compatible amb habitatges tutelats per a gent
gran i d’altres equipaments”, aprovada definitivament
per la Subcomissió d’Urbanisme de Barcelona en
sessió de 19 de maig de 2004, per a la construcció
d’habitatges de protecció oficial per a joves. Facultar
l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan, primer tinent d’alcal-
de i president de l’Institut Municipal d’Urbanisme, per
a subscriure el conveni i per a dur a terme totes les
actuacions necessàries per a la plena efectivitat
d’aquest acord.

15. Aprovar la proposta de conveni a subscriure
entre l’Ajuntament de Barcelona i la Societat Urbanís-
tica Metropolitana de Rehabilitació i Gestió, SA,
(Regesa) per a l’efectivitat de les previsions del Pla
de l’Habitatge 2004-2010, en allò relatiu a l’habitatge
dotacional, en concret habitatges de protecció oficial
per a joves de lloguer, en coherència amb la “Modifi-
cació de Pla General Metropolità per a la creació de
noves dotacions d’habitatges per a joves als carrers
de la Química, núm. 18LU, de la Mare de Déu de
Port, núm. 179, del Bronze, núm. 5, de Teodor
Llorente, núm. 8B, de Can Travi, núm. 30B, de la Sel-
va, núm. 57, Via Favencia, núm. 348, de Ferran
Junoy, núm. 56, camí Antic de València, núm. 96, i de
Pujades, núm. 292, del municipi de Barcelona, i per a
la determinació dels emplaçaments on aquesta dota-
ció és compatible amb habitatges tutelats per a gent
gran i d’altres equipaments”, mitjançant la constitució
de drets reals de superfície a favor de la Societat Ur-
banística Metropolitana de Rehabilitació i Gestió, SA,
(Regesa) durant un termini de setanta-cinc anys, en
els mateixos termes que figuren al conveni, sobre les
finques de propietat municipal, els emplaçaments de
les quals són els següents: 1) Mare de Déu de Port,
núm. 179; 2) Teodor Llorente, núm. 8B; 3) la Selva,
núms. 57-61; 4) Via Favència, núms. 348-362B i 5)
Pujades, núms. 292-312. Facultar l’Im. Sr. Xavier

Casas i Masjoan, primer tinent d’alcalde i president
de l’Institut Municipal d’Urbanisme per a la signatura
del conveni. Establir que el desplegament i formalit-
zació de les operacions jurídiques contingudes en el
conveni es durà a terme pels òrgans municipals com-
petents.

16. Aprovar la proposta de conveni a subscriure
entre l’Ajuntament de Barcelona i el Patronat Munici-
pal de l’Habitatge per a l’efectivitat de les previsions
del Pla de l’Habitatge 2004-2010, en allò relatiu a
l’habitatge dotacional, en coherència amb la “Modifi-
cació de Pla General Metropolità per a la creació de
noves dotacions d’habitatges per a joves als carrers
de la Química, núm. 18LU, de la Mare de Déu de
Port, núm. 179, del Bronze, núm. 5, de Teodor
Llorente, núm. 8B, de Can Travi, núm. 30B, de la Sel-
va, núm. 57, Via Favència, núm. 348, de Ferran
Junoy, núm. 56, camí Antic de València, núm. 96, i de
Pujades, núm. 292, del municipi de Barcelona, i per a
la determinació dels emplaçaments on aquesta dota-
ció és compatible amb habitatges tutelats per a gent
gran i d’altres equipaments”, mitjançant la constitució
de drets reals de superfície a favor del Patronat Muni-
cipal de l’Habitatge de Barcelona, durant un termini
de setanta-cinc anys, en els mateixos termes que fi-
guren al conveni, sobre les finques de propietat muni-
cipal, els emplaçaments i destinació de les quals són
els següents: 1) Zona Franca/Bronze, núms. 5-7, ha-
bitatges de protecció oficial per a joves 10-hj i aparta-
ments amb serveis per a gent gran; 2) Can Travi,
núm. 30LB, apartaments amb serveis per a gent
gran; 3) camí Antic de València, núms. 96-116, habi-
tatges de protecció oficial per a joves, 10-hj i aparta-
ments amb serveis per a gent gran i 4) passeig
d’Urrutia, núms. 1-11, apartaments amb serveis per a
la gent gran. Facultar l’Im. Sr. Xavier Casas i
Masjoan, primer tinent d’alcalde i president de l’Insti-
tut Municipal d’Urbanisme i l’Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó, president del Patronat Muni-
cipal de l’Habitatge per a la signatura del conveni. Es-
tablir que el desplegament i formalització de les ope-
racions jurídiques contingudes en el conveni es durà
a terme pels òrgans municipals competents.

El Sr. García anticipa l’abstenció dels membres del
seu Grup en els tres dictàmens en debat, posicio-
nament que és habitual en els dictàmens relatius a
les promocions 10-hj, mentre no es disposi, a escala
de ciutat, d’un pla d’equipaments que permeti saber
si a la Ciutat sobren terrenys qualificats d’equipa-
ments. Afegeix que en un dels expedients hi ha un
nou exemple de la participació a posteriori que practi-
ca el govern municipal, perquè gràcies a les pressi-
ons dels veïns, un dels projectes es convertí en apar-
taments tutelats per a la gent gran.

El Sr. Fernández Díaz avança, igualment, l’absten-
ció dels membres del Grup del Partit Popular en els
tres dictàmens en debat i reitera l’opinió del seu Grup
respecte les promocions 10-hj dient que l’accés dels
joves a l’habitatge s’ha de garantir en el pla d’habitat-
ge i no pas amb promocions 10-hj, les quals: a) es
contraposen a altres usos socials; b) pretenen resol-
dre el problema a costa de no atendre altres necessi-
tats socials dels barris i es tiren endavant sense que
consti que els barris tinguin aprovats els pertinents
plans on es constati la suficiència dels equipaments
socials existents; i c) i no resolen els problemes dels
joves, sinó que només els ajornen, perquè el termini
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contractual comporta una precarietat en l’ús de l’habi-
tatge que s’afegeix a la que pateixen els joves en el
terreny laboral.

El Sr. Forradellas remarca que els tres dictàmens
en debat fan possible la construcció d’habitatges per
a joves i també per a gent gran; que el cas de Can
Travi, al qual ha fet al·lusió el Sr. García, deriva d’una
proposta, no dels veïns, sinó del Districte, el qual els
oferí la possibilitat de pronunciar-se sobre si preferien
apartaments 10-hj o apartaments per a gent gran, i fi-
nalment triaren aquesta darrera opció.

La Sra. Vallugera constata que els tres convenis
amb la Generalitat, Regesa i el Patronat Municipal de
l’Habitatge preveuen la instal·lació d’equipaments en
els baixos dels edificis que es construiran i, per tant,
no s’ajusta a la realitat sostenir que aquest tipus de
projectes buiden la Ciutat d’equipaments: es reafirma,
doncs, en el criteri que tals projectes són una bona
manera d’afrontar la necessitat d’apartaments per a
joves i gent gran.

Fa notar que la precarietat que s’ha assenyalat res-
pecte al contracte de lloguer d’habitatges 10-hj s’es-
tén a totes les famílies que habiten en un habitatge
de lloguer, ja que la legislació general d’arrenda-
ments urbans fixa igualment un termini de cinc anys i,
per tant, seria contraproduent fixar un termini contrac-
tual més llarg per als habitatges 10-hj; i que l’Estat
està estudiant normalitzar la qüestió de l’habitatge de
lloguer, de manera que es pugui tornar a disposar
d’un parc d’habitatges de lloguer que permeti que
l’accés a l’habitatge de lloguer sigui més normal que
no pas ara i es trenqui la tendència actual en la qual
preval, gairebé en exclusiva, l’habitatge de propietat.

El Sr. Casas declina reiterar els arguments en fa-
vor de les promocions 10-hj; i subratlla que el govern
municipal pretén posar en marxa no menys de 4.000
habitatges per a joves, comptant amb la col·laboració
del Patronat Municipal de l’Habitatge, de Regesa, de
l’Incasol i d’entitats sense afany de lucre com Família
i Benestar, i els Grups de l’oposició, en votar-hi en
contra, quedaran al marge d’aquesta iniciativa quan,
d’altra banda, les institucions en què governaren no-
més varen construir 26 habitatges per a joves –que,
per cert, encara no se sap com es varen adjudicar– i
eliminaren els ajuts al lloguer. Agrega que els pisos
que es pretén construir són de gran utilitat per als jo-
ves i la gent gran, que els estan reclamant, i en les
plantes baixes hi haurà equipaments.

El Sr. Trias assegura que la seva formació defensa
una política diferent, perquè no està d’acord que es
vengui el sòl públic a promotors privats mitjançant
subhastes, i es construeixin pisos en terrenys d’equi-
paments, perquè això és propi de la dreta més dura.

El Sr. Alcalde diu que el Sr. Trias no vol que hi hagi
apartaments per a joves a preu barat, perquè defensa
la indústria de la construcció i no li interessa que
l’oferta d’habitatges s’incrementi en 4.000 aparta-
ments per a joves en sòl públic, en els baixos dels
quals hi haurà equipaments, tanmateix aquesta inici-
ativa no comporta la venda de cap propietat munici-
pal, no sacrifica sòl d’equipaments –del qual a Barce-
lona hi ha 300.000 metres quadrats sense utilitzar
perquè el Pla General Metropolità estimà les necessi-
tats urbanes comptant amb una població de
2.200.000 habitants i ara només som 1.700.000– i es
fa amb tota transparència en un moment en que el
mercat no està interessat a crear aquest tipus de pro-

ducte nou –que ara s’adreça als joves i més endavant
es podrà destinar als avis o allò que més interessi–,
al qual, fins i tot, la Generalitat quan era governada
per Convergència i Unió donà suport i que crea una
gran escletxa per a incidir sobre les lleis del mercat i
crear noves oportunitats per als joves.

El Sr. Trias considera que el Sr. Alcalde ha fet una
insinuació intolerable, pròpia de qui té la cua de palla
i sap que està fent quelcom que no està bé, com ven-
dre sòl d’habitatge mitjançant subhasta, cosa que ha
contribuït a encarir-ne els preus. Agrega que construir
pisos per als joves està bé, però el seu Grup demana
que es faci i es reguli bé, perquè, en ésser la normati-
va vigent complexa, al cap de cinc anys, expirat el
contracte, caldrà treure els llogaters d’aquests pisos; i
que el Sr. Alcalde sap que la insinuació que ha fet en
el sentit que el Grup de Convergència i Unió defensa
els promotors privats no és certa.

El Sr. Alcalde observa que el Sr. Trias ha acusat
l’equip de govern: 1r) d’utilitzar malament sòl d’equi-
pament, i ell ho ha de rebatre dient que se n’està fent
un ús que té interès social; 2n) de vendre’s el patri-
moni públic, cosa que també ha de negar perquè l’ac-
ció del govern municipal l’està incrementant any rere
any, ja que la comparació d’allò que es ven i allò que
es compra permet comprovar que al final de cada any
l’Ajuntament té molt més d’allò que tenia al comença-
ment: això el Sr. Trias ho sap, però reiteradament ho
nega.

Reitera que el patrimoni públic de sòl d’aquest
Ajuntament augmenta cada any, a pesar que, evi-
dentment, es vengui sòl públic catalogat d’habitatge
lliure per a obtenir recursos per a poder comprar més
sòl en aquells barris on és més barat i es necessita
més habitatge protegit, però això molesta sobirana-
ment al Sr. Trias que voldria que l’habitatge protegit
es construís en els sòls d’habitatge lliure que s’obte-
nen a través de les juntes de compensació, encara
que això seria malbaratar recursos públics i, per tant,
el govern municipal opta per col·locar aquest sòl d’ha-
bitatge lliure en el mercat i aplicar els recursos que
s’obtenen per aquesta via a la compra de sòl per a
habitatge públic, i gràcies a això aquest és l’ajunta-
ment d’Espanya que fa més habitatge públic. Agrega
que aquesta política li sap greu al Grup de Conver-
gència i Unió, que s’ha declarat contrari al 10-hj i in-
tenta fer creure a la gent que aquestes iniciatives del
govern municipal van en detriment de les possibilitats
de la Ciutat de tenir equipaments, a pesar que tals
possibilitats no es malmeten perquè els projectes pre-
veuen equipaments en la planta baixa i al damunt
apartaments que ara es destinen als joves, però ulte-
riorment es podran destinar a la gent gran o a allò
que més convingui i, d’altra banda, l’Ajuntament té
l’obligació de vendre’s el percentatge de sòl d’habitat-
ge lliure que obté de les juntes de compensació, en
comptes de construir-hi habitatge públic, perquè això
significaria perdre part del valor d’aquest sòl: en con-
seqüència, tal sòl es realitza i el producte s’aplica a
fer habitatge.

El Sr. Fernández Díaz pensa que el discurs del Sr.
Alcalde ha posat en evidència la realitat de la política
municipal d’habitatge per a joves, perquè en el perío-
de 2000-2003 el govern municipal s’havia compro-
mès a fer 1.700 habitatges per a joves, però abans
de les darreres eleccions no s’havia lliurat ni un claus
en mà, i només n’hi havia alguns en construcció o
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projecte, i el Pla d’habitatge presentat fa dues sessi-
ons inclou uns 3.500 habitatges, dels quals 1.634, és
a dir, un 46,6% correspon a incompliments del man-
dat anterior.

Recalca que tots els Grups municipals estan a fa-
vor de la construcció d’habitatges per a joves, però
els Grups del govern la tiren endavant d’una determi-
nada manera i el Grup del Partit Popular en propugna
una altra, perquè la via que segueix el govern munici-
pal contraposa els equipaments i les zones verdes
amb un altre ús públic, el d’habitatge per a joves, i en
canvi el Grup del Partit Popular reclama que l’accés
de la gent jove a l’habitatge es garanteixi mitjançant
un pla per al conjunt de la Ciutat, i no tan sols per a la
gent jove, i també de manera estable en el temps, a fi
que els joves que avui accedeixin a un habitatge no
l’hagin de deixar d’aquí a cinc anys, a pesar que la
seva situació pugui haver-se complicat en haver
constituït una família. Afegeix que el govern municipal
s’ha polit la reserva de sòl per a construir habitatge
més important de la Ciutat, el Front marítim, mitjan-
çant subhasta al més dient, a pesar que fer-ho per
concurs li hauria permès introduir criteris socials en
tals alienacions.

Pregunta, finalment, quan es preveu que comenci
a funcionar el Consorci de l’Habitatge de Barcelona,
que deixaria de banda el Patronat Municipal de l’Ha-
bitatge i Regesa.

El Sr. Alcalde, havent precisat en el curs de la in-
tervenció del Sr. Fernández Díaz que en el període
de 2000-2003 es varen construir 500 habitatges per a
joves i en el present mandat es preveu construir-ne
4.000 i no pas 3.500, significa que el capteniment
dels partits de l’oposició, tots dos de la dreta, que
s’han donat mútuament suport en els Governs de
l’Estat i de la Generalitat, s’ha de valorar en funció de
les polítiques d’habitatge que han tirat endavant en
els llocs on respectivament han governat i de les
quals es desprèn que la construcció d’apartaments
de lloguer per a joves no ha interessat mai a tals par-
tits, mentre que a Barcelona s’està construint anual-
ment un 16% d’habitatge sotmès algun dels diferents
règims de protecció, i a això encara cal afegir-hi els
habitatges per a joves: creu, doncs, ben palesa, qui-
na és la coherència de les polítiques de tals Grups.

S’aproven els tres dictàmens en debat amb l’abs-
tenció dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i
García i les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i
Fandos, i també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet,
Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i
Mejías.

Districte de Ciutat Vella

17. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità en
l’àmbit del Raval Sud, d’iniciativa municipal (Foment
Ciutat Vella, SA); resoldre les al·legacions presenta-
des en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe del Departament
de Planejament de Transformació, de valoració de les
al·legacions, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord; i trametre
l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del munici-
pi de Barcelona per a la seva aprovació definitiva.

Districte de Sants-Montjuïc

18. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità a la
finca situada al carrer dels Motors, núms. 10-20, pro-
moguda per Endesa Distribución Eléctrica, SL, amb
les modificacions a què fa referència l’informe del De-
partament de Planejament de Desenvolupament; re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat Departament, de valora-
ció de les al·legacions; informes tots dos que consten
a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord; i trametre l’expedient a la Subcomissió
d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a la seva
aprovació definitiva.

Districte de les Corts

19. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona,
la Modificació del Pla General Metropolità per a l’orde-
nació de l’illa delimitada pels carrers d’Entença, de Déu
i Mata, i del Taquígraf Garriga i pel passatge de les
Cinc Torres, d’iniciativa municipal; i trametre l’expedient
a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelo-
na per a la seva aprovació definitiva.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

20. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació volumètrica de part de la
finca situada al carrer Major del Rectoret, núm. 2 (Vila
Joana), promogut per Icària Iniciatives Socials, SAL; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, de valoració de les al·legacions,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora al present acord.

Districte d’Horta-Guinardó

21. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació de l’equipament de la
ronda del Guinardó, núms. 46B-50, de la Residència
Sant Josep Oriol, promogut per Casa Família Sant
Josep Oriol; i resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe del Departament de Pla-
nejament de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions esmentades, que consta a l’expedient i,
afectes de motivació, s’incorpora al present acord.

Districte de Sant Andreu

22. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a l’ordenació i concreció del ti-
pus d’equipament situat al carrer del Coronel
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Monasterio, núms. 6-16, promogut per Taller Escola
Barcelona, amb la condició, continguda ja en el de-
cret d’aprovació inicial, que l’actuació corresponent a
l’edifici dotacional, destinat a equipament d’usos mix-
tos per a persones amb discapacitat física, resta pen-
dent dels necessaris acords amb la Generalitat de
Catalunya per tal de garantir-ne la viabilitat, i en el
benentès que hauran de tenir-se en compte les consi-
deracions contingudes a l’informe emès en data 17 de
juny de 2004 pel Servei d’Arqueologia del Museu
d’Història de la Ciutat; i resoldre les al·legacions pre-
sentades en el tràmit d’informació pública de l’aprova-
ció inicial, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva
qualitat de portaveu del Grup Municipal del Partit Po-
pular, de conformitat amb l’informe emès pel Departa-
ment de Planejament de Desenvolupament, de valora-
ció de les al·legacions esmentades; tots dos informes
consten a l’expedient i es donen per reproduïts.

S’aproven, per unanimitat, els sis dictàmens prece-
dents.

Districte de Sant Martí

23. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció de l’ús i ordenació vo-
lumètrica de l’equipament situat als carrers dels
Almogàvers, núms. 32 a 38, i de Wellington, núm. 25,
promogut per GLB Senior, SL; i resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe
emès per l’esmentat Departament, de valoració de
les al·legacions que consta a l’expedient i, a efectes
de motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. García opina, d’antuvi, que del debat prece-
dent es desprèn que el govern municipal, després
dels anys que porta dirigint la Ciutat, es creu en pos-
sessió de la veritat absoluta i es pensa que l’Ajunta-
ment és casa seva fins al punt de confondre la institu-
ció amb el partit.

Anuncia, a continuació, que els membres del seu
Grup votaran negativament aquest dictamen, perquè
s’hi defrauden les expectatives dels veïns del barri
del Parc ja que, partint de la idea que a Barcelona
sobra superfície d’equipaments, es preveu construir
un equipament privat en uns terrenys que els veïns
desitjaven que fossin destinats íntegrament a equipa-
ments públics; per això, en la sessió del Consell del
Districte de Sant Martí es produí una agra discussió
entre el govern municipal i els veïns que continuaven
reivindicant tot aquest espai.

No li sembla justificat l’argument que els veïns te-
nen a la seva disposició, molt a prop d’aquesta illa,
els equipaments de Fort Pienc, perquè aquest és
també un barri molt poblat; per tant, a parer seu, la
política municipal fa gala d’un progressisme estètic,
però en el fons és de caràcter ultraliberal.

El Sr. Cornet constata que l’expedient preveu la
construcció d’un equipament privat, a pesar que en el
seu moment s’havia promès als veïns que en tota
aquesta illa només hi hauria equipaments públics i
aquesta intenció constava també en anteriors progra-
mes del Partit Socialista, encara que no en el darrer;
per tant, el seu Grup opta per abstenir-se.

El Sr. Narváez, en la seva condició de regidor del
Districte de Sant Martí, troba que en el capteniment

de Convergència i Unió hi ha oportunisme polític, do-
nat que tal Grup votarà a favor d’un altre expedient
que és gairebé idèntic; i nega que en cap dels progra-
mes electorals dels tres partits integrats en l’equip de
govern hi hagués res del que s’ha dit, tot precisant
que l’única promesa que havien fet sobre tal illa feia
referència als terrenys de l’empresa Sandaru, projec-
te en obres, sobre el qual hi ha les pertinents previsi-
ons pressupostàries en aquest quadrienni. Agrega
que li hauria agradat que aquest assumpte no hagués
estat tractat avui, no perquè hi estigui en contra, sinó
perquè les residències no fossin un bon negoci per al
sector privat, com ho són gràcies a les mancances de
la política d’atenció social que ha desenvolupat Con-
vergència i Unió des del Govern de la Generalitat els
darrers vint-i-tres anys.

El Sr. García comenta que el Sr. Narváez, una ve-
gada més, intenta confondre, perquè, efectivament,
en la darrera campanya electoral els socialistes no
van prometre destinar tota l’illa Sandaru a equipa-
ments públics per al barri, però ell es referia a prome-
ses històriques anteriors, que també s’han de tenir en
compte; i que, com sap perfectament el Sr. Narváez,
l’associació de veïns està reclamant des de fa molts
anys que tota la illa esmentada es destini a equipa-
ments públics del barri del Parc, on n’hi ha molts de
ciutat, però no de barri.

El Sr. Narváez replica que el govern municipal ha
transformat el barri del Parc i l’ha convertit en un barri
digne; que a pocs metres de l’illa en qüestió hi ha un
dels poliesportius més grans de la Ciutat i els veïns
de Sant Martí, ni els de cap altre districte, no tenen
pas cap restricció per a depassar-ne els límits i usar
els equipaments d’un altre districte com ara els de
l’Eixample, de la mateixa manera que tots els
barcelonins i barcelonines poden accedir a les plat-
ges que són en el Districte de Sant Martí; i que en
certs equipaments, com ara els casals d’avis, la pro-
ximitat als domicilis dels usuaris és bàsica, però al-
tres poden estar a més distància.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i amb l’absten-
ció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

24. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
especial urbanístic de les parcel·les situades als car-
rers de Badajoz, núms. 69 al 77, i de Pujades, núm.
118 interior, promogut per Actuaciones y Desarrollo
Tecnológico, SL, Srs. Maria i Jordi Ferrer Julià, i
Batlle-Plantada, SL; i resoldre les al·legacions pre-
sentades per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la
seva qualitat de portaveu del Grup Municipal del
Partit Popular, de conformitat amb l’informe emès
per la societat municipal 22 Arroba BCN, SA, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corpora al present acord.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ I CONEIXEMENT

25. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
del Consell Econòmic i Social de Barcelona segons
consta en el document adjunt annex. Exposar-la al
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públic durant un període de trenta dies. Precisar que
no es computaran en aquest termini els dies corres-
ponents al mes d’agost. Tenir-la per aprovada en el
cas que no s’hi produeixi cap al·legació ni suggeri-
ment durant el període d’informació pública.

La Sra. Ortega, tot i reconèixer la tasca duta a ter-
me pel Consell Econòmic i Social els darrers dotze
anys i la necessitat d’actualitzar-ne els Estatuts, anti-
cipa l’abstenció dels membres del seu Grup, perquè
els hauria agradat de poder participar en el procés de
diàleg que l’equip de govern ha tingut amb les orga-
nitzacions patronals i sindicals.

La Sra. Esteller avança, igualment, l’abstenció del
seu Grup, perquè malgrat estar d’acord en línies ge-
nerals amb la tasca que desenvolupa el del Consell
Econòmic i Social i les modificacions estatutàries, té
intenció de presentar-hi diverses observacions en la
fase d’informació pública i vol deixar constància de la
manca de participació dels Grups de l’oposició, i de la
necessitat d’introduir més pluralisme en la composició
de tal consell, que és nomenat exclusivament pel Sr.
Alcalde sense intervenció d’aquest Plenari.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

26. Desestimar les al·legacions presentades per la
Ima. Sra. Maite Fandos i Payà, regidora del Grup Mu-
nicipal de Convergència i Unió i pel Sr. Joan Estapé i
Mir, en nom i representació de la Fegram, a l’aprova-
ció inicial de la modificació dels articles 100 i 108 de
l’Ordenança municipal de mercats, d’acord amb l’in-
forme que figura a l’expedient; i, en conseqüència,
aprovar definitivament la modificació dels articles 100
i 108 de l’Ordenança municipal de mercats.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

27. Quedar assabentat i donar la conformitat al text
de modificació de l’Annex de l’Institut Municipal
d’Educació de Barcelona al Conveni de condicions de
treball per al personal de l’Ajuntament de Barcelona,
acordada per la Mesa de l’Institut Municipal d’Educa-
ció (Junta de Personal Funcionari i Comitè de Perso-
nal Laboral) el 13 de maig de 2004, i a la seva forma-
lització.

El Sr. Ciurana anuncia l’abstenció del seu Grup,
perquè coincideix amb la necessitat que a la Ciutat hi
hagi un únic model d’escola bressol i defensa que els
recursos que s’hi apliquen arribin al màxim nombre
de gent possible, però veu en l’expedient en debat un
reflex de les contradiccions entre les paraules de
l’equip de govern i la realitat. Afegeix que en la sessió
de la Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social
del proppassat 7 de maig, proposà la creació d’una
comissió de seguiment per tal de recomposar la pau
social en el sector de les escoles bressol, tanmateix,
la Sra. Subirats, ponent d’Educació desestimà tal pro-
posta.

Sosté que no hi ha hagut diàleg i no es pot pro-
moure un referèndum i després ignorar-lo, ni dir que
no es pensa unificar la xarxa i després oblidar-se’n, ni
fer bandera de la política de participació i després ne-
gar-la, ni prometre que en el període 2003-2004 les
escoles bressol obririen fins a les set de la tarda i
després oblidar-se’n, fins al punt que la proposta en
debat retalla en mitja hora l’horari de les escoles
bressol malgrat els discursos sobre la conciliació de
la vida familiar i la laboral.

La Sra. Mejías indica que el seu Grup no pot votar
favorablement aquest dictamen, perquè ha estat tes-
timoni de les nombroses protestes de les famílies i
dels educadors afectats, a parer de tots els quals el
nou model d’escoles bressol que l’Institut Municipal
d’Educació pretén imposar unilateralment comporta
massificació en les aules, retallades en l’horari,
precarització i inestabilitat laboral i perjudicis negatius
per als alumnes en el vessant pedagògic; que el pac-
te que la Sra. Subirats mencionà en la darrera sessió
de la Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social
no ha estat reconegut per l’associació de pares i ma-
res majoritària, ni tampoc per bona part dels educa-
dors, perquè precaritza la seva situació laboral: per
tant, el seu Grup no pot donar suport al dictamen i
desitjaria conèixer l’opinió dels altres Grups munici-
pals integrats en l’equip de govern, el d’Iniciativa per
Catalunya Verds–EU i A i d’Esquerra Republicana de
Catalunya.

La ponent d’Educació, Sra. Subirats, lamenta que
els Grups de l’oposició desaprofitin l’ocasió de donar
suport a un text que és fruit de l’acord amb Comissi-
ons Obreres i Unió General de Treballadors.

Informa que a Barcelona ja hi ha onze escoles que
funcionen d’acord amb el nou model; i recomana que
si algú té dubtes, vagi a aquestes escoles i parli amb
les famílies i els educadors i després jutgi, perquè tro-
ba lamentable que se’n qüestioni la qualitat sense ha-
ver-se pres la molèstia d’anar a veure com funcionen.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

c) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió.
Pp 1. Que l’alcalde portarà a terme les següents

accions:
1r) Farà complir tota la legislació vigent i,

especialment, les ordenances municipals per tal de
garantir els drets dels ciutadans i ciutadanes de Bar-
celona.

2n) Garantirà, ja aquest estiu, la dotació de la
Guàrdia Urbana de barri, als districtes afectats per
aquestes problemàtiques, cosa que permetrà garantir
l’aplicació de l’ordenament legal vigent.

3r) Garantirà, ja aquest estiu, la dotació del perso-
nal d’inspecció necessari als districtes afectats, cosa
que permetrà garantir l’aplicació de l’ordenament le-
gal vigent.

4t) L’alcalde exercirà les funcions que li reconeix la
legislació vigent i ordenarà la clausura de totes les
activitats que es desenvolupen sense llicència o auto-
rització municipal o amb l’incompliment de les matei-
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xes, d’acord amb l’article 110 de l’Ordenança munici-
pal d’activitats d’intervenció integral de l’Administració
ambiental de Barcelona.

5è) S’exerciran immediatament les competències
que com a concessionari té l’Ajuntament de Barcelo-
na en aquells espais que són de titularitat municipal i
que el concessionari gestiona generant molèsties,
per soroll, als veïns i veïnes. En aquest sentit, el go-
vern municipal no permetrà l’ús de timbals en el Parc
de la Ciutadella amb efecte immediat i exigirà del
concessionari del Poble Espanyol, també amb efecte
immediat, que compleixi els horaris de les activitats
allà instal·lades i millori els aïllaments acústics.

6è) S’arbitraran les mesures necessàries per a
aplicar, des d’avui, l’article 10 apartat 3r. de l’Orde-
nança sobre l’ús de les vies i espais públics de Bar-
celona, que diu que no és permès realitzar actes o
produir sorolls que pertorbin el descans dels veïns, ni
participar en aldarulls nocturns, o sortir sorollosament
dels locals d’esbarjo nocturn; i, en aquest sentit, se li
encarrega a l’alcalde l’aplicació del règim disciplinari
que preveu aquesta mateixa Ordenança.

El Sr. Trias defensa aquesta proposició dient que a
Barcelona s’ha fet una aposta per una ciutat lúdica,
atractiva, mediterrània, de carrer i de festa, però això
que és, en principi, bo i positiu, s’ha descuidat fer-ho
compatible amb el respecte i el descans dels veïns i,
per tant, s’han produït protestes al voltant del Parc de
la Ciutadella, de la Font de la Guatlla, a Gràcia i a
gairebé dos o tres indrets de cada districte, perquè no
s’ha procurat fer compatible l’ambient lúdic amb el
respecte i el descans, a pesar que governar és, preci-
sament, dirimir la contraposició d’interessos, és a dir,
escoltar, dialogar, legislar, aplicar la legislació i posar-
hi els mitjans necessaris per a aconseguir-ho, o sia
Guàrdia Urbana, mentre que no és governar deixar
podrir els assumptes, com ha passat en el cas dels
timbalers de la Ciutadella, qüestió sobre la qual el
2001 un regidor del seu Grup ja féu una pregunta, i el
2003 se li indicaren les mesures que es pensaven
prendre i, tanmateix, avui el problema persisteix.

Li agradaria, doncs, que governar no sigui prendre
decisions arran de les propostes veïnals, com ha suc-
ceït en el cas de la Ciutadella, i pot resumir els sis
punts de la proposició en debat dient: Sr. Clos, governi.

El Sr. Fernández Díaz manifesta que el seu Grup
demana dues obvietats, l’una que el Sr. Alcalde faci
complir les ordenances municipals, l’altra que el Sr.
Alcalde, com a primera autoritat municipal, garanteixi
el dret fonamental de tots els veïns al descans, per-
què el soroll és una taca d’oli que s’ha escampat ar-
reu de la Ciutat i fa que els veïns de molts barris, si
bé els episodis més notoris de les darreres setmanes
han produït a les zones del Parc de la Ciutadella i de
Gràcia, portin molts mesos, i en alguns casos anys,
patint les molèsties de grups de persones o de locals
de concurrència pública que pertorben el seu dret a
poder descansar.

Insta, doncs, el Sr. Alcalde a perdre els complexos
i a fer complir les ordenances, una de les quals prohi-
beix literalment realitzar actes o produir sorolls que
puguin pertorbar el descans del veïnat, perquè, mal-
auradament, els últims mesos la resposta municipal
davant d’aquelles persones o locals que generen so-
rolls de dia i de nit sempre ha estat, per un fals pro-
gressisme, la permissivitat. Afegeix que el seu Grup
tenia la intenció d’exhibir, en un vídeo de dos o tres

minuts, els comportaments molestos que pateixen els
veïns de Gràcia (percussió musical, crits, trenca-
ments d’ampolles, vomitades i altres necessitats fisio-
lògiques, partidets de futbol i venda de llaunes de be-
gudes, per cert amagades en un contenidor convertit
en nevera), però la Junta de Portaveus desestimà
aquesta possibilitat que hauria aportat un element de
reflexió i sensibilització; i que la Presidència li cridaria
l’atenció si ell convertís el seu faristol en un timbalet i,
tanmateix, això exemplificaria allò que està succeint a
molts barris de Barcelona i, en concret, al Parc de la
Ciutadella.

Reitera que el seu Grup demana que l’Alcaldia ac-
tuï amb decisió contra el soroll, els comportaments
incívics i els locals que generen molèsties perquè,
evidentment, cal combatre-ho amb pedagogia i cam-
panyes publicitàries de sensibilització, però també
amb les actuacions que siguin necessàries de la
Guàrdia Urbana, a la qual els responsables polítics
han d’impartir les pertinents instruccions, ja que
l’exercici de les llibertats d’algunes persones no pot
ser a costa de la llibertat ni del descans de les altres.

La Sra. Mayol, després d’advertir al Sr. Fernández
Díaz que repetir molt no equival a demostrar i que la
crítica excessiva resulta ineficaç i falsa, indica al Sr.
Trias que el govern municipal governa i el 2001 apro-
và un programa de minoració del soroll que tenia un
doble vessant, disminuir la contaminació acústica am-
biental i les puntes de soroll tant fixes com mòbils, i
treballar per la convivència en els espais públics
d’una ciutat que és densa i mediterrània i té molta
vida als carrers; i que tal programa, transversal i amb
especificitats per a l’estiu, se sustenta en tres potes:
la sensibilització i educació ambiental; el control i la
inspecció mitjançant els promotors ambientals, els
inspectors de districte i la Guàrdia Urbana; i millores
immediates en les instal·lacions incorrectes i sanci-
ons; actuacions totes que ja s’estaven fent des de fa
anys, però que els darrers quatre anys han guanyat
intensitat, coordinació i eficàcia.

Subratlla que, en el desenvolupament de tal pro-
grama, el Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
ha tirat endavant la campanya de terrasses i zones
d’oci, el reforçament de la neteja durant l’estiu, el
reforçament dels serveis d’inspecció amb l’oficina
central en servei des de fa uns mesos, i la Guàrdia
Urbana, en el seu full d’estiu enguany, ha donat prio-
ritat a la problemàtica del soroll i de la convivència en
els espais públics; i que, efectivament, hi ha proble-
mes, però per la complexitat que tenen, no hi ha va-
retes màgiques per a resoldre’ls, ara bé el govern
municipal té voluntat política de fer-hi front i l’exerceix
amb lideratge d’idees, amb lideratge de posicions i
amb mecanismes de gestió.

El Sr. Trias observa que la resposta que es donà el
desembre de 2003 a una pregunta que el seu Grup
havia formulat pel juliol de tal any sobre la qüestió en
debat mencionava una colla de mesures que encara
no s’han pres; que governar és justament gestionar la
complexitat; i que està disposat a arribar a un pacte
sobre la qüestió del soroll, a condició que allò que es
pacti després s’apliqui, perquè no es pot anar fent
plans i normatives i després no aplicar-los, i no pot
ser que no es pugui viure en una ciutat d’èxit que ge-
nera entusiasme en la gent.

El Sr. Fernández Díaz puntualitza que per al seu
Grup, cal conciliar el descans i la gresca, però quan
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entren en col·lisió, ha de prevaler el dret dels veïns a
descansar; que aquest plantejament que un dia fou
qualificat d’autoritari per la Sra. Mayol, només pretén
garantir el dret dels veïns a descansar; i que per
aconseguir-ho, cal autoritat amb una Guàrdia Urbana
que apliqui les ordenances, i totes les campanyes de
sensibilització que siguin necessàries per tal que tots
els ciutadans es respectin mútuament: per tant, de-
mana que no es facin altres valoracions sobre el ta-
rannà del Grup del Partit Popular.

La Sra. Mayol recalca que el govern municipal ges-
tionarà aquesta qüestió combinant el diàleg i l’acord
amb l’exercici de l’autoritat, perquè aquesta és la
seva manera de governar; i agraeix l’oferta de col·la-
boració formulada pel Sr. Trias.

Informa que en els vint-i-dos dies de funcionament,
per quart any consecutiu, de la campanya de terras-
ses, s’han inspeccionat 229 establiments, en 24 dels
quals s’ha detectat algun incompliment; que en la
campanya de l’any anterior les inspeccions dels dis-
trictes s’incrementaren en un 193%, passant de 318 a
933, i els expedients en un 1.050%, passant de 37 a
409, la Guàrdia Urbana va promoure 227 sancions
per soroll en les terrasses, i altres 387 per soroll en
l’entorn, i els serveis d’inspecció van inspeccionar
2.521 terrasses i van promoure 717 sancions; que
dintre dels programa del soroll s’han col·locat
2.340.000 metres quadrats de paviment sonore-
ductor, l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i Qualitat
de Vida ha atorgat 1.496 subvencions per a aïlla-
ments acústics, les estacions municipals de control
han inspeccionat 13.343 vehicles, i la Guàrdia Urba-
na altres 22.000, i s’han formulat 8.900 denúncies; i
que la despesa social de tal programa ha estat de
230 milions d’euros.

Referint-se després als casos concrets mencionats
pel Sr. Trias, entre els quals troba també repeticions,
explica: a) en relació a la Font de la Guatlla, que
s’han obert expedients sancionadors als organitza-
dors, Primavera Sound i Pemsa, concessionaris del
Poble Espanyol i el 3 de juliol la Guàrdia Urbana va
suspendre un concert de disc-joqueis en no haver
acabat la seva actuació a la una de la matinada; b) en
relació a les platges, que en deu dies s’han tramitat 6
expedients sancionadors a “chiringuitos” per incom-
pliment d’horaris i sorolls, en els quals s’han imposat
multes per un import global de 18.000 euros; i c) en
relació al Parc de la Ciutadella, que, en tractar-se
d’un fenomen evolutiu, s’han assajat diverses soluci-
ons, i probablement s’hauria pogut gestionar millor,
però a hores d’ara hi ha una via de diàleg que pot re-
soldre la qüestió, i ella sempre procura que en els
problemes de convivència el diàleg i l’acord preval-
guin per damunt de l’aplicació de la força que, tanma-
teix, s’usarà quan no hi hagi cap altra solució.

Es rebutja la proposició en debat amb setze vots
favorables –emesos pels Srs. Trias, Puigdollers,
Ciurana, Forn i García i les Sres. Recasens, Ora-
nich, Ortega i Fandos, i també pels Srs. Fernández
Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller,
Balseiro i Mejías– i vint-i-cinc en contra de la resta
de membres del Consistori.

Del Grup Municipal Partit Popular.
Pp 2. Iniciar el procediment que preveuen tant la

Carta Municipal com el Reglament Orgànic Municipal
per a l’aprovació del Programa d’inversions munici-
pals 2004-2007.

El Sr. Fernández Díaz manifesta que el seu Grup
demana l’inici del procediment, previst a la Carta Mu-
nicipal i al Reglament Orgànic Municipal, per a l’apro-
vació del Pla d’inversions municipals 2004-2007, i
sortint al pas d’una possible rèplica en el sentit que
això ja fou decidit simultàniament amb l’aprovació del
Programa d’actuació municipal, observa que el Pla
d’inversions municipals presentat pel Sr. Alcalde en
una roda de premsa, com a mínim, modifica les inver-
sions previstes en el Programa d’actuació municipal
en més d’11.000 milions de pessetes, 68 milions
d’euros, i això fa necessari que aquest Plenari es pro-
nunciï sobre tals modificacions.

El Sr. Puigdollers significa que, segons l’article
11g) de la Carta Municipal, són funcions d’aquest
Plenari aprovar el Pla d’acció municipal, el Programa
d’actuació municipal, el Pla d’inversions i el Programa
financer; per tant, en el cas que es consideri que el
Pla d’inversions 2004-2007 ja fou aprovat simultània-
ment amb el Programa d’actuació municipal d’aquest
mandat, ha de demanar que s’expliqui per què s’ha
modificat el Programa d’actuació municipal, ja que les
previsions d’inversió que hi consten no coincideixen
amb les del document lliurat abans d’ahir pel Sr.
Cuervo: en conseqüència, entén que si el Pla d’inver-
sions 2004-2007 s’aprovà l’abril conjuntament amb el
Programa d’actuació municipal, cal aprovar-ne la mo-
dificació, i que si no s’hagués aprovat conjuntament,
el document que el Sr. Cuervo presentà com aprovat
no ho està.

El Sr. Casas contesta que, de conformitat amb allò
que disposen la Carta Municipal, el Reglament orgà-
nic municipal i les Bases d’execució del Pressupost,
el Pla d’inversions municipals per al 2004 està apro-
vat tant pel que fa als diversos epígrafs concrets com
pel que fa a aquelles altres previsions de les quals el
Comitè de Govern ha de fer el desenvolupament par-
ticularitzat; per tant, no escau acceptar la proposició
en debat. Agrega que les petites diferències a l’alça
que s’han observat responen a la incorporació d’in-
gressos externs que permeten ampliar les previsions
d’inversió inicials; i que aquesta pràctica, habitual en
l’administració municipal, va permetre ampliar les in-
versions del mandat anterior dels 1.200 milions pre-
vistos inicialment a més de 2.100 milions en la liqui-
dació final de l’any 2003.

El Sr. Fernández Díaz comenta que als dos mesos
de l’aprovació del Programa d’actuació municipal, la
ressenya d’inversions que contenia ha estat modifica-
da i, com a mínim, tal modificació hauria d’ésser ratifi-
cada per aquest Plenari; i que cada cop que el go-
vern municipal presenta un document, ho fa de
manera diferent, quan no contradictòria, amb docu-
ments anteriors, i això ha passat novament respecte
a les inversions.

Considera que, a hores d’ara, el Pla d’inversions
per al període 2004-2007 no està periodificat, no té
un calendari d’execució i només comporta un incre-
ment del 3% respecte les inversions del mandat ante-
rior, a pesar que els Pressupostos municipals dels
darrers quatre anys han crescut un 24%; que en el
Pla d’inversions presentat pel Sr. Alcalde el 16 de
juny, l’amnèsia de les promeses fetes pels socis de
l’equip de govern durant la darrera campanya electo-
ral, que ell denuncià en ocasió del debat sobre el Pro-
grama d’actuació municipal, és substituïda, pel que fa
a les inversions de l’Estat i de la Generalitat, per una
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veritable autocomplaença institucional respecte d’allò
on abans hi havia reivindicació, perquè els colors dels
Governs de l’Estat i de la Generalitat no coincidien
amb els de l’equip de govern municipal.

En aquest sentit fa notar que el govern municipal,
l’any passat, digué que no podia invertir més per cau-
sa de la Llei d’estabilitat pressupostària i, tanmateix,
ara que no hi ha aquest impediment legal per a enca-
rar més inversions, el Sr. Alcalde ha presentat com
una novetat un pla d’inversions que és el mateix que
fou presentat fa dos mesos malgrat canviar algunes
expressions i xifres.

Demana, doncs, un debat sobre les inversions mu-
nicipals, que, a juí seu, es caracteritzen: 1r) perquè
es concentren excessivament en obres vinculades
amb el Fòrum i, en canvi, no s’inverteix prou en els
barris; 2n) perquè els consells de districte cada cop
tenen menys capacitat d’inversió, i així l’any passat
deixaren d’invertir uns 3.000 milions de pessetes en
els respectius àmbits d’actuació, els barris, i només
executaren un 39% de la seva capacitat inversora i
tanmateix, en ésser any electoral, gastaren tot el
pressupost que tenien assignat; 3r) perquè hi ha con-
fusions en les inversions en manteniment, que el Pla
d’inversions fixa en 180 milions de pessetes, quan el
Pla de millora integral de l’espai públic, presentat pel
febrer, les xifrava en 250 milions, dels quals 120 eren
de pressupost ordinari i 130 de pressupost extraordi-
nari; 4t) perquè l’esmentat Pla d’inversions comprèn
actuacions que s’havien d’haver fet ja en exercicis
anteriors, com ara les relatives a l’avinguda de Roma,
a la plaça de Lesseps, a la remodelació del barri del
Bon Pastor, a la biblioteca de la Sagrada Família o a
la política de sòl i habitatge, aspecte aquest darrer en
relació al qual demana que es precisin les inversions
que realment es pensa afrontar els propers anys, per-
què cada vegada que es donen xifres és diferent, i
així el Pla d’inversions parla de 449 milions de pesse-
tes amb un creixement, presentat com a espectacu-
lar, del 91%, però que, en realitat, és només del 4%,
atès que el Programa d’actuació municipal 2000-
2003 comportà la inversió de 429 milions per aquest
concepte.

Pregunta, finalment, quan el Sr. Alcalde liderarà les
inversions que Barcelona necessita perquè arreli el
seu progrés social i el seu creixement econòmic, i
quan aconseguirà que els seus socis de govern dei-
xin de ser un llast a l’hora de fer un pronunciament
sobre determinades infraestructures que la Ciutat ne-
cessita per a progressar, com són el quart cinturó o
B-40, el túnel d’Horta, el col·lapse del túnel de
Vallvidrera –on, per cert, no ha vist fotografies de cap
dirigent del tripartit repartint tríptics en contra d’aquest
pagament, en els ingressos del qual l’Ajuntament té
participació–, l’aprovació del Pla territorial metropolità
o les polítiques de transport públic.

Afirma, finalment, que en el Pla estratègic, presen-
tat fa poc pel Sr. Alcalde, hi ha molta lletra i poques
decisions estratègiques sobre unes infraestructures
que Barcelona necessita al marge de les controvèrsi-
es que puguin suscitar entre els socis de govern: per
tant, demana al Sr. Alcalde que avantposi les priori-
tats de la Ciutat a la cohesió del govern municipal.

El Sr. Puigdollers insisteix en els aspectes de pro-
cediment, tot indicant que el Sr. Casas ha reconegut
que entre el Programa d’actuació municipal aprovat el
proppassat mes d’abril i el document aprovat pel Co-

mitè de Govern hi ha hagut variacions i, per tant, ell
ha de reclamar que se sotmetin al procediment pre-
vist en l’article 121 del Reglament orgànic municipal:
iniciativa de la Comissió de Govern, no del Comitè de
Govern, el qual no pot modificar cap acord pres per
aquest Plenari, tramesa als Consells de Districte,
aprovació inicial per part de la Comissió corresponent
del Plenari i aprovació per aquest Plenari, que és in-
delegable; per tant, estima il·legal l’aprovació que
s’hagi pogut fer al marge d’aquest procediment, i de-
mana un dictamen de la Secretaria sobre aquesta
qüestió.

El Sr. Casas contesta les anteriors intervencions
dient que les Bases d’execució del Pressupost, apro-
vades per aquest Plenari, preveuen increments per
majors aportacions i, concretament, la 22 especifica
ben clarament què correspon al Comitè de Govern, i,
d’altra banda, la pàgina 92 del Programa d’actuació
municipal preveu per al període 2004-2007 uns in-
gressos de capital de 249 milions d’euros i determina
que si n’hi ha més, s’aniran incorporant: això és el
que es farà i el que s’ha fet sempre. Afegeix que
el mecanisme per a l’actualització del Pla d’inver-
sions és, entre altres, el compromís d’entregar
periòdicament als Grups de l’oposició el seguiment
del Pla d’inversions, cosa que es fa trimestralment a
través de la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge.

Acaba subratllant que les inversions del Programa
d’actuació municipal 2000-2003 s’incrementaren en
més de 1.000 milions respecte les previsions inicials,
i el fet que la majoria de nous recursos fossin per al
Fòrum ha alliberat uns recursos que permeten que
entre un 20 i un 25% del Pressupost actual pugui ser
de més per al territori en els vessants relatius a la mi-
llora d’equipaments, a les actuacions en habitatge i
sòl –que augmenten en un 91%, agradi o no agradi al
Sr. Fernández Díaz, perquè les xifres que menciona
aquest regidor inclouen actuacions de Regesa i de
l’Incasol, i les seves només les del Patronat Municipal
de l’Habitatge– i a la millora del manteniment de l’es-
pai públic.

Es rebutja la proposició en debat amb setze vots
favorables –emesos pels Srs. Fernández Díaz, Cor-
net, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i
Mejías, i també pels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana,
Forn i García i les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i
Fandos– i vint-i-cinc en contra de la resta de mem-
bres del Consistori.

PART DE CONTROL

a) Precs

Del Grup Municipal de Convergència i Unió.
Pc 1. Que es garanteixin els recursos necessaris

perquè l’Agència de Salut Pública gestioni satisfactò-
riament el Centre Municipal d’Acolliment d’Animals de
Companyia (CAAC), en el benentès que creiem que
la gestió per part de l’esmentada Agència ha de ser
una situació transitòria, a l’espera de la convocatòria
del concurs públic per la gestió d’aquest equipament i
el seus serveis.

La Sra. Oranich manifesta que, en compliment de
l’acord de 26 d’abril de 2002, en virtut del qual el Cen-
tre d’acollida d’animals, popularment conegut com a
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la Gossera, deixà de sacrificar, s’estipulà un conveni
amb la Fundació Altarriba, la qual ha gestionat de
manera molt bona tal Centre, ja que el 1999 se sacri-
ficaven 4.336 gossos i les adopcions eren del 6,50%
i, en canvi, l’any passat les adopcions arribaren al
59,52% i els sacrificis només foren de l’1,54%, cor-
responents estrictament als casos exceptuats de
l’acord de l’any 2002; i que, per tant, el seu prec pre-
tén que es continuï complint l’esmentat acord plenari i
la convocatòria d’un nou concurs amb l’esperança
que, en el futur, la Fundació Altarriba pugui continuar
gestionant l’esmentat centre atès la forma satisfactò-
ria com ho ha fet fins ara.

La Sra. Mayol contesta que aquest Plenari acordà,
per unanimitat, a proposta del govern municipal i del
Consell de Convivència, Protecció i Defensa dels Ani-
mals, el no sacrifici dels animals de companyia des
del convenciment polític; que tal acord, que no tingué
aleshores el suport del Govern de la Generalitat per-
què no va voler modificar la llei vigent, s’aplicarà ges-
tioni qui gestioni el Centre d’acollida; que el prec està
en la línia de la política de l’equip de govern, el qual
ha incrementat els recursos, ja que la decisió presa
en el seu moment per aquest Plenari ha costat
250.000.000 euros anuals; que en la gestió de la
Fundació Altarriba hi ha hagut clarobscurs, perquè ha
estat molt positiva pel que fa a les adopcions, però hi
hagut problemes pel que fa a la higiene dels animals
acollits, i desacord amb els veterinaris pel que fa al
tractament de la salut dels animals; i que davant d’ai-
xò l’Agència de Salut Pública ha assumit, de manera
responsable, temporalment la gestió per tal de buscar
un o dos espais complementaris del Centre d’acolli-
da, definir protocols d’actuació sanitaris i de benestar
dels animals i millorar la coordinació entre els veteri-
naris i els espais d’estada i acollida dels animals.

La Sra. Oranich comenta que, efectivament, la ges-
tió del Centre d’acollida no fou adjudicada per aquest
Plenari, sinó que fou fruit d’un expedient posterior tra-
mitat per l’Agència de Salut Pública; que, tanmateix,
el seu Grup està preocupat perquè, a parer seu, la
Fundació Altarriba, el contracte amb la qual acaba el
propvinent dia 25, ha gestionat bé el Centre i els pro-
blemes que s’hi han produït són deguts a la manca
de pressupost, de manera que tal fundació no podia
fer millor les coses; i que la llei de la Generalitat apro-
vada per l’anterior Govern de la Generalitat de
Catalunya estén a tota Catalunya, a partir del gener
de 2007, la decisió presa en el seu dia per aquest
Ajuntament.

La Sra. Mayol, després de fer notar que tal llei
obligarà tot Catalunya quatre anys després de la de-
cisió presa en el mateix sentit per aquest Ajunta-
ment, mostra la seva sorpresa davant les manifesta-
cions de la Sra. Oranich, la qual sap que hi hagut
denúncies dels voluntaris que treballaven en el Cen-
tre d’acollida, del Col·legi de Veterinaris i de la Co-
missió de Defensa dels Animals del Col·legi d’Advo-
cats sobre les condicions en què s’estava gestionant
el Centre i això motiva l’obertura d’un expedient ad-
ministratiu en el qual es demana una auditoria exter-
na de la Facultat de Veterinària de la Universitat Au-
tònoma de Barcelona, l’informe de la qual constata
una mala gestió dels criteris higienicosanitaris del
Centre d’acollida. Afegeix que la Fundació Altarriba
continua col·laborant amb l’Ajuntament en la recerca
i adequació dels espais complementaris, però cal

millorar aquells aspectes que no han funcionat
abans de retornar la gestió a tal fundació o a qui re-
sulti adjudicatari del concurs.

b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió.
Pg 1. ¿Quins recursos econòmics i d’infrastructura

destina el govern municipal l’any 2004 a les festes
majors dels barris de la Ciutat?

Del Grup Municipal Partit Popular.
El Sr. Trias llegeix aquesta pregunta.
El Sr. Mascarell contesta que el suport municipal a

les Festes majors és de 3.074.958 euros amb 15 cèn-
tims.

El Sr. Trias comenta que les Festes majors, orga-
nitzades per la societat civil amb l’ajut de l’Ajunta-
ment, creen identitat i cohesió als barris, complicitats
i, tanmateix, hi ha el perill que puguin perdre força, en
alguns casos per problemes interns de l’organització
i, en altres, per problemes de pressupost: perquè això
no passi, el seu Grup demana que l’Ajuntament incre-
menti les quantitats que hi dedica, i que no es faci
cap més Carnavalona mentre no estiguin garantides
unes dotacions suficients per a assegurar la continuï-
tat de les nostres festes majors tradicionals.

Aprofita, a continuació, aquesta intervenció per a
desitjar a tots els membres del Consistori unes bones
vacances i felicitar el Consistori i el Sr. Alcalde per la
instal·lació a Barcelona de la seu central de teleco-
municacions, ja que ell durant quatre anys lluità en el
Congrés dels Diputats perquè Barcelona fos la seu
del mercat de les telecomunicacions.

El Sr. Mascarell indica que el Sr. Trias no ha de te-
nir cap temor, perquè el govern municipal des de fa
vint-i-cinc anys està estimulant, tutelant i donant su-
port econòmic a l’activitat festiva i, concretament, a la
seixantena de festes majors que formen part de la
identitat més profunda de la nostra vida cultural, festi-
va i cívica, i ha aconseguit que n’arribin d’altres i s’hi
involucrin altres administracions que no els feien cos-
tat, en començar a adonar-se que aquestes activitats
són creadores d’identitat i de civilitat en cadascun
dels nostres barris; per tant, la preocupació del Sr.
Trias està ben traduïda en acció de govern.

Pg 2. ¿Quines mesures ha pres l’Ajuntament de
Barcelona per tal de garantir la protecció dels animals
domèstics que són abandonats pels seus propietaris
en la nostra ciutat?

El Sr. Fernández Díaz llegeix aquesta pregunta.
El Sr. Portabella contesta que a tal fi l’Ajuntament

manté en les insercions publicitàries els principals di-
aris per a fer conèixer el drama de l’abandonament
tant respecte dels mateixos animals, com respecte la
societat; que es distribueixen també cartells i díptics
en el mateix sentit entre els establiments públics i,
especialment, en les botigues d’animals i de venda
d’accessoris i aliments per animals, i també en cen-
tres cívics, casals i locals i que acullen la ciutadania; i
que lògicament les campanyes de sensibilització no
se circumscriuen a l’estiu, sinó que es prolonguen du-
rant tot l’any.

El Sr. Fernández Díaz significa que el Grup del
Partit Popular formula aquesta pregunta, perquè la-
menta que la rescissió del contracte amb la Fundació
Altarriba, l’entitat que gestiona la Gossera, s’hagi pro-
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duït el mes de juliol, que és precisament aquell en
que a la nostra ciutat es produeixen més abandona-
ments d’animals domèstics; i que el seu Grup ha es-
tat acusat d’oportunisme, a pesar que el maig ja pre-
sentà en la Comissió corresponent una pregunta en
la qual expressava la seva preocupació per la situa-
ció de saturació insostenible a què havien arribat les
instal·lacions de la Gossera en haver-se suprimit els
sacrificis massius i haver, paral·lelament, augmentat
en un 53% els abandonaments el 2003.

Explica que el seu Grup propugnà cinc mesures
concretes que malauradament no s’han pres:

1r) que estant la Gossera municipal en unes condi-
cions precàries que incrementaven les malalties dels
animals i els contagis, en comptes de rescindir el
contracte amb la Fundació Altarriba, que havia fet
una excel·lent tasca pel que fa a les adopcions d’ani-
mals, s’atorguessin els recursos necessaris per a am-
pliar les instal·lacions de la Gossera o per fer-ne una
de nova;

2n) que es fes un seguiment exhaustiu de la im-
plantació de microxips als animals domèstics;

3r) que es revisessin les ordenances fiscals i es fi-
xés una taxa purament simbòlica per a censar o
adoptar un animal, ja que actualment s’estan cobrant
32 i 14 euros respectivament;

4t) que hi hagués més control i sensibilització;
5è) que s’arribés a un acord amb el Col·legi de Ve-

terinaris per a abaratir la implantació dels xips.
Pensa que en la qüestió de l’abandonament dels

animals, hi ha hagut més sentiment per part dels
barcelonins, que no pas interès municipal; que resulta
molt fàcil declarar-se antitaurí i molt difícil tenir una
gossera municipal en condicions i unes polítiques
efectives de protecció dels animals i d’actuació contra
els desaprensius que els abandonen, fins al punt que
els arxius informàtics municipals no permeten conèi-
xer quantes sancions s’han imposat per infracció de
l’ordenança de venda i tinença d’animals, i això cal-
dria rectificar-ho.

El Sr. Portabella respon que el Sr. Fernández Díaz
planteja una qüestió interessant que si no es contami-
na amb altres de més puntuals, permet un debat en
profunditat; que davant dels abandonaments no hi ha
cap altra solució que la presa de consciència d’aque-
lles persones que adquireixen un animal, i la dignifi-
cació de la vida dels animals; que en aquest sentit
qualsevol mena d’espectacle que causa maltracta-
ment va en la línia contrària, perquè devalua la vida
dels animals, els menysté com a éssers vius i els té
per simples objectes. Agrega que aquest és el proble-
ma de fons que explica els abandonaments amb
qualsevol excusa; que en l’última dècada el creixe-
ment de les adopcions sempre havia estat superior al
dels abandonaments i en el primer any de vigència
de l’acord plenari de no sacrificar els animals de la
Gossera els abandonaments es dispararen i van créi-
xer el 31% però les adopcions van créixer el 114%;
que la lluita contra els abandonaments ha d’anar
acompanyada d’una campanya en favor de la tinença
responsable, que es fa en col·laboració amb els apro-
ximadament 200 establiments de venda d’animals,
perquè la gent prengui consciència d’allò que signifi-
ca tenir un animal; i que el problema no rau en les ta-
xes, que, per cert, a proposta del Sr. Fises, s’abarati-
ren deixant-les en un únic pagament de 18 euros,
sinó en una concepció excessivament antropocèntri-

ca que tenen els humans en relació als altres éssers
vius.

Pg 3. ¿Com valora l’alcalde el malestar veïnal i ciu-
tadà, manifestat reiteradament, al voltant de la políti-
ca municipal de minoració del soroll?

El Sr. Fernández Díaz llegeix aquesta pregunta.
La Sra. Mayol contesta que el govern municipal va-

lora el malestar ciutadà que hi ha no pas per la políti-
ca municipal de minoració del soroll, sinó contra el
soroll, amb comprensió, preocupació i voluntat políti-
ca de fer-hi front amb instruments cada cop més co-
ordinats i eficaços, i de combinar el diàleg i la promo-
ció d’acords de convivència i el necessari exercici de
l’autoritat.

El Sr. Fernández Díaz observa que justament el
Grup del Partit Popular demana exercici de l’autoritat
sense complexos i mitjançant la millor eina disponi-
ble, la Guàrdia Urbana, i tanmateix la seva plantilla
s’ha reduït un 15% durant les darreres dècades.

Sosté que cal aplicar les ordenances que obliguen
a actuar contra els que pertorben el descans veïnal, i
procurar que aquestes Ordenances siguin clares, dià-
fanes i sense lectures confuses, incorporant-hi la san-
ció explícita del consum d’alcohol a la via pública, és
a dir, del “botellón”, ja que la redacció actual resulta
confusa i, per tant, la Guàrdia Urbana ha de poder
basar la seva actuació en una normativa municipal
ben clara, més i quan tots sabem que el consum d’al-
cohol a la via pública, especialment a l’època estival,
va associat amb elements pertorbadors del descans
dels veïns.

En la mateixa línia fa notar que, com ja ha dit
abans, tan sols es recapta un de cada quatre euros,
és a dir, un 24,9% de les sancions imposades per in-
fraccions de les ordenances municipals i, per tant, no
sap si a Barcelona l’incivisme és barat, però amplis
sectors poden tenir la percepció que les infraccions
de les ordenances tenen una certa impunitat. Afegeix
que, d’altra banda, el 2003 les sancions per infracci-
ons de les ordenances municipals, excloses les cor-
responents al trànsit i a la hisenda municipal, es redu-
ïen un 17% respecte l’any anterior; que el districte on
hi ha menys recaptació per infraccions de les orde-
nances municipals és, curiosament, el de Ciutat Ve-
lla, on el percentatge recaptat és tan sols del 5,4%;
que, casualment, en la distribució de sancions per
districtes, els percentatges més baixos es donen tam-
bé en aquells que tenen més problemes –Gràcia amb
un 4%, Sarrià-Sant Gervasi i les Corts amb un 6% i
l’Eixample amb un 8%–; que únicament s’ha abonat
el 6% de les sancions per infracció de les normatives
d’ús de la via pública, com són les relatives als vetlla-
dors al carrer o els jocs esportius al carrer a la nit, i el
16% de les sancions per infraccions de les ordenan-
ces mediambientals, com són el soroll de les motos,
dels clàxons i dels vehicles que circulen amb la músi-
ca molt alta.

Acaba demanant que el Sr. Alcalde perdi els com-
plexos i actuï, com es féu fent fora la gent de les plat-
ges per la Revetlla de Sant Joan, amb aquells que
pertorben les nits, en els carrers, les places, i la sorti-
da dels bars i discoteques.

La Sra. Mayol manifesta que, després de sentir la
darrera intervenció del Sr. Fernández Díaz, ja no té
cap dubte que aquest regidor no interpreta de la ma-
teixa manera que ella l’exercici de l’autoritat, perquè
ella en cap moment digué que s’hagués fet fora la
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gent de les platges, sinó que s’havia demanat col·la-
boració ciutadana per a fer possible el doble ús de les
platges; i que el Sr. Fernández Díaz demana actuaci-
ons contundents contra aquells que espatllen la vida
quotidiana –captaires, prostitutes, netejavidres– i, en
canvi, el govern municipal vol fer fora la pobresa, els
proxenetes que vexen les dones, i les màfies, aques-
ta és la seva manera d’entendre la Ciutat.

Recalca que el govern municipal gestiona el pro-
blema complex i difícil que el Sr. Fernández Díaz es-
menta, amb lideratge d’idees i valors, amb instru-
ments cada vegada més eficaços, i amb exercici
responsable de l’autoritat i, en conseqüència, aplicarà
polítiques que combinaran la sensibilització i l’educa-
ció ambiental, la tasca inspectora exercida cada cop
amb més capacitat i rigor, i l’exercici de l’autoritat a
través de la Guàrdia Urbana, però no recorrerà mai a
l’autoritarisme i l’exclusió que el Sr. Fernández Díaz
reclama.

El Sr. Alcalde comenta que diverses intervencions
han posat de manifest els inconvenients de la convi-
vència en el temps d’estiu, ja que a Barcelona pel seu
èxit turístic, per la immigració i tot un conjunt de fac-
tors que són en general símptoma de la bona salut de
la Ciutat, determinats equilibris convivencials estan
sotmesos a un cert estrès i cal posar cura a gestionar
aquesta nova complexitat de la Ciutat per compati-
bles les seves característiques pròpies d’una ciutat
mediterrània amb les bones maneres i el respecte al
descans dels altres: en aquest aspecte, l’Ajuntament
actuarà amb fermesa i amb tal fi s’ha posat en marxa
la Unitat Central d’Inspecció, algunes actuacions de
la qual no han estat ben enteses per part d’alguns
ciutadans.

Menciona, a continuació, el propòsit municipal
d’incidir, des de l’Oficina del Consumidor o des d’on
convingui, sobre aquelles persones que utilitzen abu-
sivament les lleis del mercat i exigeixen preus
manifestament abusius.

Fa avinent, després, que aquest matí el president
del Govern de l’Estat ha comunicat al de la Generali-
tat la ubicació a Barcelona de la Comissió Nacional
del Mercat de les Telecomunicacions i en trucada te-
lefònica li ha demanat específicament un edifici, que
serà el que té el Consorci de la Zona Franca en l’àm-
bit del Fòrum.

Anuncia, també, que el president del Govern ha
decidit que la Conferència Euromediterrània de l’any
2005 tingui lloc a Barcelona en l’Auditori i el Centre
de Convencions.

Destaca que aquestes dues notícies que són bo-
nes per a Barcelona i havien estat sonant durant molt
temps seran possibles gràcies al Govern socialista,
que és més sensible a les demandes de la Ciutat; i
confia que aquests primers fruits seran seguits per al-
tres, perquè Barcelona necessita el suport de l’Estat
per a acabar la seva xarxa d’infraestructures, suport
que els darrers anys havia faltat bastant.

Finalment, desitja a tothom unes bones vacances,
en la mesura que ho permetin les atencions proto-
col·làries derivades del Fòrum, i invita els presents a
visitar la nova terrassa, el Centre d’Operacions Muni-
cipals, i les instal·lacions fotovoltaiques que coronen
l’Edifici Novíssim.

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les quinze hores i quinze
minuts.
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Acords de la sessió celebrada el dia 29 d’octubre
de 2004

Aprovació de l’acta de la sessió anterior.

PART DECISÒRIA

a) Acords sobre societats, consorcis i entitats

2. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de la Societat
Privada Municipal Informació i Comunicació de Bar-
celona, SA, els acords següents: 1r) Designar el Sr.
Carlos Nieto i Fernández membre del Consell d’Admi-
nistració de l’esmentada Societat, en substitució del
Sr. Agustín Rodríguez i Mas. 2n) Establir que el ter-
mini de designació del conseller que es nomena serà
l’establert en els Estatuts, sens perjudici de la renova-
ció que fos procedent en el canvi de mandat consisto-
rial. 3r) Facultar indistintament el President i el Secre-
tari del Consell d’Administració per comparèixer
davant notari i elevar a escriptura pública el nomena-
ment anterior, com també per complir els tràmits ne-
cessaris per a la seva inscripció en el Registre Mer-
cantil i també la correcció d’errors materials en cas
necessari.

b) Ratificacions

3. Ratificar, per part de l’Ajuntament de Barcelona
com a ens consorciat, l’acord adoptat per l’Assem-
blea General del Consorci Localret en sessió de 31
de gener de 2004, relatiu a l’aprovació de la modifica-
ció dels seus Estatuts segons consta en l’expedient
administratiu annex.

4. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 23 de juliol de
2004, que concedeix a Transports de Barcelona, SA,
una bonificació del 50 % sobre la quota de l’impost de
construccions, instal·lacions i obres per a la construc-
ció i instal·lació de la cotxera d’autobusos de la Zona
Franca al carrer A, núms. 38-40, sector M.

5. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 8 de setembre
de 2004, que concedeix a l’entitat Bac de Roda Sport,
AIE, representada pel Sr. Enric Piquet i Miquel, una
bonificació del 95 % sobre la quota de l’impost de
construccions, instal·lacions i obres per a la construc-
ció de la segona fase del Polisportiu Municipal Bac de
Roda Sport, AIE.

6. Ratificar el decret de l’Alcaldia, d’1 d’octubre de
2004, que concedeix a Universitat de Barcelona, una
bonificació del 95% sobre la quota de l’impost de
construccions, instal·lacions i obres, en haver-se
efectuat les obres dins del marc del Conveni, de 17
de maig de 2001, de col·laboració per a la permuta
de finques entre l’Ajuntament de Barcelona i la Uni-
versitat de Barcelona, i en l’àmbit del Pla especial de

determinació de tipus i ordenació de l’equipament si-
tuat al carrer Can Ràbia, núms. 7-9.

7. Ratificar el text refós del Conveni col·lectiu subs-
crit el 6 de maig de 2004 per Parcs i Jardins de Bar-
celona, Institut Municipal, i per la Comissió de redac-
ció del Comitè d’Empresa, aprovat pel Consell
d’Administració de l’Institut en sessió celebrada el 9
de juny de 2004, i que serà vigent fins el 31 de de-
sembre de 2004.

8. Ratificar els decrets de l’Alcaldia, de 8 de setem-
bre de 2004 (S1/D/2002 3368-3369-3370-3371), pels
quals, de conformitat amb el Reglament d’honors i re-
compenses dels membres de la Policia Municipal i
del Servei de Prevenció i d’Extinció d’Incendis i Sal-
vament, respectivament s’atorguen: a) Medalles
d’Honor al Mèrit, en les categories d’Argent i Bronze,
per la realització de serveis rellevants i/o de contras-
tada eficàcia als membres de la Guàrdia Urbana que
figuren en la relació adjunta. b) Medalles d’Honor al
Mèrit, en les categories d’Argent, a títol honorífic, a
les persones i entitats alienes al cos de la Guàrdia
Urbana que figuren en relació adjunta, en reconeixe-
ment a les seves actuacions de dedicació i col·la-
boració envers la Guàrdia Urbana. c) Medalles d’Ho-
nor al Mèrit, en les categories d’Argent i de Bronze,
per raó de l’antiguitat interrompuda en la prestació de
serveis sense cap nota desfavorable en els respec-
tius expedients personals, als membres de la Guàrdia
Urbana que figuren en relació adjunta. d) Medalles
d’Honor al Mèrit, en la categoria de Bronze, als mem-
bres de la Guàrdia Urbana que es detallen a l’expe-
dient.

9. Ratificar els decrets de l’Alcaldia, de 28 de se-
tembre de 2004 (S1/D/2004 3665 i 3666), pels quals,
de conformitat amb el Reglament d’honors i recom-
penses dels membres de la Policia Municipal i del
Servei de Prevenció i d’Extinció d’Incendis i Salva-
ment, respectivament s’atorguen: a) La Medalla d’Ho-
nor al Mèrit, en la categoria d’argent, al sotsinspector
de la Policia Municipal de Sant Adrià del Besòs, Sr.
José Maria Gómez i Blázquez per la seva contribució
en la seguretat i mobilitat en els actes esdevinguts
amb motiu del Fòrum Internacional de les Cultures
Barcelona 2004. b) Medalles d’Honor al Mèrit, en les
categories de bronze i argent, als membres de la
Guàrdia Urbana i altres Cossos de Seguretat que fi-
guren en la relació adjunta, per la seva contribució en
la seguretat i mobilitat en els actes esdevinguts amb
motiu del Fòrum Internacional de les Cultures Barce-
lona 2004.

c) Propostes d’acord

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

10. Aprovar provisionalment la modificació per a
l’exercici de 2005 i successius de les Ordenances fis-

Acords
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cals següents: Ordenança fiscal general; núm. 1.1.
Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Impost sobre
vehicles de tracció mecànica; núm. 1.3. Impost sobre
l’increment del valor de terrenys de naturalesa urba-
na; núm. 1.4. Impost sobre activitats econòmiques;
núm. 2.1. Impost sobre construccions, instal·lacions i
obres; núm. 3.1. Taxes per serveis generals; núm.
3.2. Serveis de prevenció, extinció d’incendis i salva-
ment; núm. 3.3. Serveis urbanístics; núm. 3.4. Taxa
per l’homologació d’empreses per a la gestió de resi-
dus municipals a Barcelona i altres serveis mediam-
bientals; núm. 3.5. Clavegueram; núm. 3.6. Mercats;
núm. 3.7. Taxes pels serveis de registre, inspecció i
prevenció sanitaris relatius a establiments alimenta-
ris, espais públics i animals de companyia; núm. 3.8.
Prestacions de la Guàrdia Urbana i circulacions espe-
cials; núm. 3.9. Inspecció i control sanitari d’animals i
llurs productes; núm. 3.10. Servei de cementiris i cre-
mació; núm. 3.11. Utilització privativa del domini pú-
blic municipal i la prestació d’altres serveis; núm.
3.12. Aprofitament del vol, sòl i subsòl; núm. 3.13.
Regulació de l’estacionament de vehicles; núm. 3.14.
Serveis culturals; núm. 3.15. Serveis especials d’en-
llumenat públic; núm. 3.16. Utilització privada funcio-
nament de les fonts ornamentals; núm. 4. Contribuci-
ons especials; Categories fiscals de les vies
públiques de la Ciutat; sotmetre les esmentades Or-
denances a informació pública per un termini de tren-
ta dies.

11. Restar assabentat de la Memòria del Consell
Tributari.

12. Aprovar inicialment l’expedient de modificacions
de crèdit per un import de 43.015.936,18 euros,
d’acord amb el document annex suplement de crèdit
per l’import de 27.973.653,34 euros (referència
04091790) a finançar amb majors ingressos obtinguts i
transferències de crèdits per l’import de  15.042.282,84
euros (referència 04091490) considerant-les definitiva-
ment aprovades cas de no presentar-s’hi reclamacions
dins el termini d’exposició pública.

13. Constituir la Fundació Barcelona Cultura, i
aprovar-ne la proposta d’Estatuts; sotmetre aquest
acord de constitució, juntament amb els Estatuts, a
informació pública per un termini de trenta dies; i en
el cas de no presentar-s’hi al·legacions tenir-los per
definitivament aprovats.

14. Aprovar definitivament la modificació de l’arti-
cle 5 dels Estatuts de la Societat Municipal Informa-
ció i Comunicació de Barcelona, SA; resoldre les
al·legacions presentades durant el termini d’informa-
ció pública pel Grup Municipal de Convergència i
Unió; i facultar el president de la Comissió de Presi-
dència, Hisenda i Coordinació Territorial, en repre-
sentació de l’Ajuntament, i, indistintament, el presi-
dent i secretari de la Societat perquè realitzin les
actuacions necessàries per a l’efectivitat d’aquest
acord.

15. Encarregar a la societat privada municipal Bar-
celona d’Infraestructures Municipals, SA, l’execució
de les previsions del planejament urbanístic en l’àm-
bit de la Modificació de Pla General Metropolità per a
l’ordenació de l’Estació de Sants i el seu entorn. Fa-
cultar-la per a actuar en les finques de titularitat muni-
cipal situades dins aquest àmbit territorial. Precisar
que, per a l’execució d’aquest encàrrec, la dita socie-
tat podrà desenvolupar en les finques de titularitat
municipal les activitats previstes a l’article 2 dels seus

Estatuts, amb les especificacions següents: a) auto-
ritzar l’aprofitament privatiu de béns immobles no
afectes al domini públic, mitjançant dret de superfície,
arrendament o altres modalitats de cessió de l’ús de
naturalesa real o personal, amb una durada no supe-
rior a la que preveuen les normes de dret públic; b)
incloure, dins les seves activitats mercantils, la parti-
cipació en processos de reparcel·lació, en totes les
modalitats d’actuació previstes per la legislació del
sòl, sense perjudici de la competència municipal rela-
tiva a l’aprovació dels instruments de gestió urbanísti-
ca i, en aquest marc, practicar operacions registrals
d’agrupació, segregació o altres necessàries per a
identificar les finques i, si s’escau, cancel·lar càrre-
gues o gravàmens; i c) donar compte a l’Ajuntament
de totes aquelles operacions jurídiques efectuades
en virtut d’aquest mandat, i sotmetre a ratificació del
Consell Municipal aquells contractes l’aprovació dels
quals correspongui a aquest òrgan conforme a la
Carta Municipal. Determinar que, en tot cas, l’Ajunta-
ment mantindrà la propietat dels terrenys, els quals
únicament podran ser alienats, hipotecats o, en gene-
ral, gravats amb drets reals de garantia, si aquesta
Corporació ho autoritza prèviament de forma expres-
sa. Facultar l’Alcaldia per a aprovar la relació de les
finques de titularitat municipal que es posen a dispo-
sició de la societat, situades dins l’àmbit territorial in-
dicat en el present acord, així com per a ampliar-la,
disminuir-la o modificar-la com a conseqüència de
noves adquisicions o alienacions efectuades per
l’Ajuntament o per haver-se produït transformacions
registrals derivades de processos urbanístics.

16. Constituir un dret real de superfície, a favor de
la Fundació Guillem de Pou (Antiga Casa d’Infants
Orfes), sobre l’immoble de propietat municipal situat
al carrer d’Elisabets núm. 22 (finca registral 9.997 del
registre de la Propietat núm. 3 de Barcelona), per un
termini que finalitzarà el 3 d’octubre de 2049 i amb
caràcter gratuït, per a destinar-lo a les seves activi-
tats educatives i socials, en substitució del dret d’ús
que la pròpia Fundació va adquirir mitjançant cessió
documentada en escriptura pública de 3 d’octubre de
1989 davant el Notari de Barcelona Sr. Gonzalo
Hernández Valdeolmillos, amb número del seu proto-
col 2.463; deixar sense efecte la dita cessió de l’ús;
formalitzar en escriptura pública l’extinció del dret
d’ús i la constitució del dret de superfície d’acord amb
les condicions del document annex, que s’aproven;
inscriure aquestes actuacions en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

17. Constituir un dret real de superfície, a favor de
la Generalitat de Catalunya, sobre el solar situat al
carrer de Tortosa, núms. 32-32LB, grafiat en el plànol
annex, pel termini legal màxim de setanta-cinc anys i
amb caràcter gratuït, per a la construcció i instal·lació
d’una comissaria dels Mossos d’Esquadra, en compli-
ment del conveni de col·laboració signat entre el Mi-
nisteri de l’Interior, la Generalitat de Catalunya i
l’Ajuntament el 14 de juliol de 2004; formalitzar-lo en
escriptura pública d’acord amb les condicions del do-
cument annex, que s’aproven; practicar les operaci-
ons de segregació, agrupació o altres necessàries
per a identificar la finca objecte del dret de superfície;
declarar, d’acord amb l’article 78 i concordants del
Reial Decret 1093/1997, de 4 de juliol, en virtut del
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qual s’aprovaren les normes complementàries al Re-
glament per a l’execució de la Llei hipotecària, la
innecessarietat de llicència de parcel·lació; inscriure’l
en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per
a la realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

18. Ratificar l’acord del Consell d’Administració de
la Societat Infraestructures del Llevant de Barcelona,
SA, de 27 de setembre de 2004, que va adjudicar,
com a conseqüència de la subhasta celebrada, a l’en-
titat Oppenheimimmobilien Kag, mbH el dret de su-
perfície sobre l’edifici que es destinarà a Centre Geri-
àtric, situat a la rambla de Prim, núm. 16 (confluència
amb el carrer de Llull). Aprovar el contracte d’arren-
dament d’aquest immoble a formalitzar per aquesta
entitat superficiària a favor de l’Ajuntament de Barce-
lona, en els termes que resulten de les bases regula-
dores que van regir la subhasta; i facultar l’Im. Sr.
José I. Cuervo i Argudín, president de la Comissió de
Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial, la sig-
natura dels documents que siguin necessàries per a
la formalització d’aquest acord.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

Districte de Ciutat Vella - Districte de Sants-Montjuïc

19. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità als
àmbits I, V i VI del Port Vell, al sector est de Can
Tunis Nou i al sector TMB Zona Franca, promoguda
per l’Ajuntament de Barcelona i l’Autoritat Portuària
de Barcelona, amb les modificacions a què fa refe-
rència l’informe emès pels serveis de la Direcció Tèc-
nica d’Urbanisme; resoldre les al·legacions presenta-
des, en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la
seva qualitat de portaveu del Grup Municipal de
Convergència i Unió i per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Ser-
ra, en la seva qualitat de portaveu del Grup Munici-
pal del Partit Popular, de conformitat amb l’informe
de l’esmentada Direcció, de valoració de les al·le-
gacions; tots dos informes consten a l’expedient i, a
efectes de motivació, s’incorporen al present acord; i
trametre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme
del municipi de Barcelona per a la seva aprovació
definitiva.

Districte de Sants-Montjuïc

20. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació del sòl comprès a les
finques núms. 35 i 35b del carrer d’Ulldecona, núms.
1 al 15 del carrer del Serrat, i núm. 32 del carrer de
Tortosa, per tal de destinar-lo a comissaria dels Mos-
sos d’Esquadra, promogut per l’Ajuntament de Barce-
lona i la Generalitat de Catalunya; resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe del
Departament de Planejament de Desenvolupament
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora a aquest acord.

21. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció del tipus d’equipament
i ordenació volumètrica a la parcel·la dels carrers de
Papin, núms. 21-27, i de Miguel Àngel, núms. 54-56
(Orfeó de Sants), promogut per la Fundació Orfeó de
Sants.

Districte de les Corts

22. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació de l’equipament docent
a l’escola Sant Peter’s School (carrers d’Ardena i
d’Eduard Tolrà), promogut per Sant Peter’s School; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, per l’Im. Sr.
Jordi Cornet i Serra, en la seva qualitat de portaveu
del Grup Municipal del Partit Popular, de conformitat
amb l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, de valoració de les al·legacions
esmentades, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

23. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de l’àrea d’equipament ocupada per
la Clínica Corachán (carrer de Buïgas, núms. 7-19 i
plaça de Manuel Corachán, núm. 4), promogut per la
Clínica Corachán, SA; i resoldre les al·legacions pre-
sentades, en el tràmit d’informació pública de l’apro-
vació inicial, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la
seva qualitat de portaveu del Grup Municipal del Par-
tit Popular, de conformitat amb l’informe del Departa-
ment de Planejament de Desenvolupament, de valo-
ració de les al·legacions esmentades, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord.

24. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial integral i de millora urbana de la parcel·la situa-
da al passeig de la Bonanova, núm. 55, promogut per
Torre Bonanova Azimut, SL; i resoldre les al·le-
gacions presentades, en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, pel Sr. Tomàs Lèrida Encinas,
per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva qualitat
de portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, i
pels Srs. Lluís Via i Fernández i Lluís Costa i Ran, de
conformitat amb l’informe del Departament de Plane-
jament de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions esmentades, que consta a l’expedient i,
a efectes de motivació, s’incorpora al present acord.

25. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, l’Estudi
de detall d’ordenació volumètrica de set habitatges
unifamiliars al carrer de Can Basseda, núms. 30-36,
promogut per la Comunitat de Propietaris de Can
Basseda; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe emès pel Departament de
Planejament de Desenvolupament, de valoració de
les al·legacions, que consta a l’expedient i, a efectes
de motivació, s’incorpora al present acord.
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Districte de Gràcia

26. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana d’ajust d’alineacions del passatge de
connexió entre els carrers del Maduixer i de Josep
Maria Jujol, promogut de Ranufa, SL; i resoldre les
al·legacions presentades per l’Im. Sr. Jordi Cornet i
Serra, en la seva qualitat de portaveu del Grup Muni-
cipal del Partit Popular, de conformitat amb l’informe
del Departament de Planejament de Desenvolupa-
ment, de valoració de les al·legacions esmentades,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora al present acord.

27. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la concreció de les condicions
d’edificació de l’equipament esportiu situat al carrer
de Ramiro de Maetzu, núms. 1-5, d’iniciativa munici-
pal.

28. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a la mutació del tipus d’equipa-
ment de la finca del carrer del Torrent de l’Olla, núms.
212-214, promogut per L’Arc de Gràcia, SL; resoldre
les al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’in-
forme del Departament de Planejament de Desenvo-
lupament, de valoració de les al·legacions esmenta-
des, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

Districte d’Horta-Guinardó

29. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de reordenació i desenvolupament
de la finca anomenada Torre Carlets, situada en el
camí de Sant Cebrià, núms. 117-119, promogut pel
Sr. German Sierra i Salvador, amb les modificacions
a què fa referència l’informe emès pels serveis tèc-
nics del Departament de Planejament de Desenvolu-
pament, que consta a l’expedient i, a efectes de moti-
vació, s’incorpora a aquest acord; resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i
Serra, en la seva qualitat de portaveu del Grup Muni-
cipal del Partit Popular i per l’Ima. Sra. Maite Fandos i
Paya, en la seva qualitat de regidora del Grup Muni-
cipal de Convergència i Unió, de conformitat amb
l’informe del Departament de Planejament de De-
senvolupament, de valoració de les al·legacions es-
mentades, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

30. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció de l’ús i les condicions
d’edificació del sòl qualificat d’equipament, situat al
carrer de la Marina, núms. 347-349, per a destinar-lo
a comissaria dels Mossos d’Esquadra, promogut per
l’Ajuntament de Barcelona i la Generalitat de Cata-
lunya; i resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, per
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva qualitat de
portaveu del Grup Municipal del Partit Popular a
l’Ajuntament de Barcelona, de conformitat amb l’infor-

me del Departament de Planejament de Desenvolu-
pament, de valoració de les al·legacions esmentades,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora al present acord.

Districte de Sant Andreu

31. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
especial urbanístic de concreció de l’ús i les condici-
ons d’edificació del sòl qualificat d’equipament, situ-
at al carrer de Torres i Bages, núms. 129-145, per a
destinar-lo a comissaria dels Mossos d’Esquadra,
promogut per l’Ajuntament de Barcelona i la Genera-
litat de Catalunya; i resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, presentades per l’entitat Gent del Barri del
Molí de Sant Andreu, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Ser-
ra, en la seva qualitat de portaveu del Grup Munici-
pal del Partit Popular a l’Ajuntament de Barcelona, i
pel Sr. Genis Pascual i Porret, en representació de
la Plataforma d’Entitats Sant Andreu per les Caser-
nes, de conformitat amb l’informe del Departament
de Planejament de Desenvolupament, de valoració
de les al·legacions esmentades, que consta a l’ex-
pedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al pre-
sent acord.

Districte de Sant Martí

32. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial de reforma interior de Diago-
nal-Poblenou a les illes limitades per l’avinguda
Diagonal i pels carrers de Bac de Roda i del Pallars -
parcel·la A2 de la unitat d’actuació 10 del Pla especial
de reforma interior de Diagonal-Poblenou-, promogu-
da per Vallehermoso División Promoción, SAU.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

33. Atorgar la Medalla d’Or de la Ciutat a la institu-
ció La Caixa amb motiu del seu centenari i per la
seva rellevant contribució en els àmbits econòmic, fi-
nancer i social durant aquests anys, tant a Barcelona
i Catalunya com arreu d’Espanya.

DECLARACIONS INSTITUCIONALS

De tots els Grups Municipals

DI 1. Impulsar, a través dels seus mecanismes de
participació ciutadana, el necessari debat previ a la
celebració del Referèndum sobre el Tractat pel qual
s’institueix la Constitució Europea, garantint la difusió
dels seus continguts, el respecte a totes les posici-
ons, la neutralitat dels mitjans de comunicació munici-
pals i la lliure i equilibrada expressió de tots els rao-
naments.

DI 2. Donar suport a la proposició no de llei sobre
la prohibició el 12 d’octubre de les concentracions fei-
xistes i de les que facin apologia de la violència, la
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xenofòbia i l’homofòbia, presentada pel Parlament de
Catalunya el 15 de setembre de 2004.

DI 3. Adherir-se als Compromisos d’Aalbörg apro-
vats en la Conferència Europea de Ciutats i Pobles
Sostenibles i proclama la seva voluntat de treballar
per contribuir als objectius comuns d’avançar cap a
un model de desenvolupament urbà més sostenible i
de contribuir eficaçment a la resolució positiva dels
reptes globals, en cooperació amb la resta de ciutats
europees.

DI 4. El Consell Municipal expressa el seu reco-
neixement a totes aquelles iniciatives públiques i pri-
vades que fomentin la investigació i millorin els tracta-
ments de les persones afectades per la tartamudesa.
I, alhora, expressa el seu suport a totes aquelles inici-
atives que conscienciïn a la societat de la problemàti-
ca de les persones que tartamudegen evitant situaci-
ons discriminatòries en l’àmbit social, laboral i
escolar.
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DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2004
(Transferències)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 18 d’octubre de 2004)

Expedient núm. 3-104/2004

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
48903 0201 46372 MC7 A famílies i institucions sense afany lucre 79.833,74
49003 0201 46372 MC7 Subvencions a institucions estrangeres 5.166,26
22610 0201 46372 MC8 Altres despeses compra serveis 85.000,00
22610 0609 12110 MC7 Altres serveis 690,00
41001 0609 12110 MC8 A l’Institut Municipal d’Informàtica contracte

programa 690,00
22610 0301 12110 MC7 Altres despeses de funcionament 9.859,52
22109 0101 12310 MC8 Material consum no inventariable 9.859,52
22606 0301 44260 MC7 Reunions i conferències 3.090,00
41001 0301 44260 MC8 A l’Institut Municipal d’Informàtica desenvolupament

projectes 3.090,00
22300 0606 12110 MC7 Transports 1.410,00
41001 0606 12110 MC8 Institut Municipal d’Informàtica 1.410,00
22300 0606 12110 MC7 Transports 2.000,00
48900 0606 12110 MC8 Altres transferències (conveni fundació UAB) 2.000,00
22706 0101 46370 MC7 Estudis i treballs tècnics 1.000,00
44015 0101 46370 MC8 A Foment Ciutat Vella 1.000,00
22610 0607 32540 MC7 Altres despeses. Compra serveis 1.000,00
48903 0607 32540 MC8 A famílies i institucions sense afany lucre 1.000,00
22719 0603 43130 MC7 Altres contractes de serveis 30.500,00
48000 0603 43130 MC8 Assistència social 30.500,00
22610 0605 12110 MC7 Altres despeses compra serveis 10.649,46
22109 0101 12310 MC8 Altre material consum no inventariable 10.649,46
22610 0602 12110 MC7 Altres despeses compra serveis 1.020,00
41001 0602 12110 MC8 Transferència a l’Institut Municipal d’Informàtica 1.020,00
22610 0201 32530 MC7 Altres despeses compra de serveis 6.000,00
22719 0603 31010 MC8 Altres despeses compra de serveis 6.000,00
22610 0201 32530 MC7 Altres despeses compra de serveis 9.000,00
22610 0607 32360 MC8 Altres despeses compra de serveis 9.000,00
22700 0607 42210 MC7 Neteja edificis i locals 22.000,00
22727 0301 44210 MC8 Neteja i recollida residus sòlids 22.000,00
65107 9901 46910 MC7 Altres inversions 267.893,45
76901 0201 43130 MC8 Transferència de capital a Regesa 267.893,45

451.112,43 451.112,43
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CARTIPÀS

Decret. En ús de les atribucions conferides a
aquesta Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal
de Barcelona, i de conformitat amb el que estableix
l’article 11 dels estatuts de l’Institut Municipal d’Hisen-
da de Barcelona, disposo:

Designar la Sra. Inés Olondriz i de Moragas mem-
bre del Consell d’Administració de l’Institut Municipal
d’Hisenda de Barcelona, en substitució del Sr. Jaume
Galofré i Crespí.

Barcelona, 25 d’octubre de 2004. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 4113)

* * *

Decret. En ús de les atribucions que tinc conferi-
des per l’article 13 de la Carta Municipal de Barcelo-
na i d’acord amb el que estableix l’article 4 del Regla-
ment orgànic del Consell Tributari, disposo:

Designar el Sr. Emilio Álvarez i Pérez-Bedia com a
vocal del Consell Tributari, en substitució del Sr. Va-
lentí Pich i Rosell.

Barcelona, 25 d’octubre de 2004. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 4114)
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CONSELLS MUNICIPALS DE DISTRICTE

Acords
Districte 4. Les Corts

Acords de la sessió celebrada el dia 7 d’octubre de 2004

1. Aprovar l’acta de la sessió ordinària del Ple del Consell celebrada el 7 de juliol de 2004.
2. Quedar assabentats de les resolucions adoptades en el període comprés entre l’1 de juny i el 6 d’agost de

2004.

Concepte Quantitat
Acceptació de desistiment d’activitat ..................................................... 5
Acceptació de desistiment d’obres ........................................................ 2
Anuncis .................................................................................................. 8
Autorització de despeses ...................................................................... 189
Subvencions atorgades ......................................................................... 108
Subvencions denegades ....................................................................... 12
Caducitat de procediment ..................................................................... 6
Cancel·lació i devolució de garanties .................................................... 3
Cessió de terrenys ................................................................................ 1
Comunicats inici activitat ....................................................................... 2
Devolucions ingressos denegades ........................................................ 2
Execució subsidiària .............................................................................. 2
Formalització de contractes .................................................................. 1
Imposició multes .................................................................................... 87
Llicència guals ....................................................................................... 6
Llicències d’activitat ............................................................................... 11
Llicències d’obres denegades ............................................................... 1
Llicències d’obres majors ...................................................................... 9
Llicències d’obres menors ..................................................................... 74
Llicències d’ocupació d’edificis .............................................................. 1
Llicències de Via Pública ....................................................................... 26
Ordres d’esmena ................................................................................... 64
Ordres de precinte ................................................................................. 2
Responsabilitat patrimonial ................................................................... 19
Revocació de resolucions ..................................................................... 9
Sancionadors ......................................................................................... 16
Circulació ............................................................................................... 1
Llicències d’activitat denegades ............................................................ 1
Llicències d’obres desistides ................................................................. 2
Compliment de sentència ...................................................................... 3

3. Quedar assabentats de les adjudicacions següents:

Adjudicatari Objecte Import
El Corte Inglés, SA Trasllat mobiliari i material oficina per reubi-

cació Departament Comunicació i Qualitat 707,60
IMES Instal. Montajes Elec. Saneam. SA Substitució compressor bomba calor serveis

administratius del Districte 421,28
Reimpresión Directa, SL Impressió 1.500 octavetes Dia Mundial del

Medi Ambient 208,80
Pastisseria Marcillas, SL Refrigeri acte cloenda I Jornada Portes

Obertes CC Riera Blanca 511,03
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Sundis, SA Confecció pancarta Dia Mundial Medi Am-
bient CC Can Deu 251,72

Romargraf, SA Taller Gorra Guàrdia Urbana VI Mostra d’En-
titats 1.255,12

Rosa I. Méndez Cerdan Compra de 50 façanes del Districte 2.056,00
Taller Ocupacional Ariadna Compra pitets acte cloenda Jornades “Un Fu-

tur per a la Igualtat” 299,00
Fundació Pia Autònoma Inst. Pere Tarrés Actuació Voluntaris pel Civisme 21.975,00
Airun, Infrac. i Exposicions, SL Transport, muntatge i desmuntatge exposició

M. Aurèlia Capmany CC Can Deu 404,84
Dianagraf, SA Impressió 500 cartells Cursa “Camina Fent Salut” 383,94
El Allouch, Rachida Aharrat Actuació de dansa Auditori de Les Corts 662,31
Enric, Rovira Vall de Vilaramo Refrigeri acte del Consolat de Polònia CC Les Corts 214,29
Const. e Instal. Rin, SA Compra de dos llums de peu per a la sala de plens

seu del Districte 1.165,66
Trireme, Servicios Integrales para la Cultura Cloenda curs talleristes CC Riera Blanca 348,00
Diables de Les Corts Trobada de Diables al Districte 1.600,00
Comissió Festes pl. Concòrdia Subvencions Serveis Personals 4.740,00
Els Tres Jardins, AVCZ Sud-Est Corts Subvencions Serveis Personals 4.740,00
Assoc. Veïns El Racó de Les Corts Subvencions Serveis Personals 4.740,00
Comissió de Festes pl. Roses i rodalies Subvencions Serveis Personals 6.665,00
Casal Gent Gran Masferrer Subvencions Serveis Personals 5.379,00
Jordi Calafi Martín – Activitats d’Escoltis-
me any 2004 Subvencions Serveis Personals 1.000,00
Mireia Navarro Manich – Grup de Joves
del Remei Subvencions Serveis Personals 300,00
Jeroni de Moragas – Activitats esport. Per-
sones Discapacit. Intel. Subvencions Serveis Personals 1.000,00
Ader Asoc. Enfermos del Riñón – Classes
gimnàstica correctiva i tai-txi Subvencions Serveis Personals 450,00
APACP Duran i Bas – Foment pràctica es-
port Escola Duran i Bas Subvencions Serveis Personals 450,00
APA Les Corts – Festes Culturals i Espor-
tives Subvencions Serveis Personals 1.016,00
Assoc. Mares i Pares Ceip Pau Romeva –
Foment Natació Subvencions Serveis Personals 650,00
APA Itaca Escola Pública – Activitats extra-
escolars expressió corporal Subvencions Serveis Personals 300,00
APA Escola Lavinia – Esports extraescolars Subvencions Serveis Personals 300,00
APA Escola Lavinia – Escacs extraescolars Subvencions Serveis Personals 60,00
APACP Barcelona – Promoció pràctica de
l’esport Subvencions Serveis Personals 450,00
Esport Ciclista Veterans – XVII Gran Cursa
Ciclista Les Corts Subvencions Serveis Personals 2.400,00
Club Voleibol Barcelona – X Torneig Volei-
bol Infantil Femení Subvencions Serveis Personals 1.500,00
Club Juventut Les Corts – V Torneig Junior
de Bàsquet Subvencions Serveis Personals 1.500,00
Club Juventut Les Corts – II Torneig Mini-
basquet Subvencions Serveis Personals 400,00
Club Esportiu Universitari – Atletisme a les
escoles Subvencions Serveis Personals 2.300,00
Club Esportiu Universitari – VI Memorial
Lluis Uribe Subvencions Serveis Personals 1.500,00
Assoc. Veïns Zona Universitària Barcelona Subvencions Serveis Personals 400,00
AMPA Escola Bressol Bambi – Programa
lúdicopedagogic AMPA Subvencions Serveis Personals 333,00
APA Xiroi Escola Bressol – Festa cloenda
curs Subvencions Serveis Personals 1.000,00
AMPA Joan Bosca – II Setmana Internacional Subvencions Serveis Personals 850,00
APA Ausiàs March CP – Festa fi de curs Subvencions Serveis Personals 751,00
APA Ausiàs March CP – Millores Ludoteca Subvencions Serveis Personals 500,00
APACP Duran i Bas – Suport activitats extra-
escolars Subvencions Serveis Personals 300,00
APACP Duran i Bas – Cicle anual d’activi-
tats de participació Subvencions Serveis Personals 780,00
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Assoc. Veïns Barri de la Mercè – Act. Assoc.
i Festa Major Subvencions Serveis Personals 1.800,00
APA Escola Lavinia – Música extraescolar Subvencions Serveis Personals 250,00
Bicicleta C. Catalunya – Bicibarris 2004 –
Racons inèdits i històrics Subvencions Serveis Personals 540,00
Club Petanca Benavent – V 10 hores Petan-
ca Senior i Fèminas Subvencions Serveis Personals 400,00
APA Assoc. Pares Alum. Centre Esclat –
Activitats dinàmica extraescolar Subvencions Serveis Personals 500,00
APA Assoc. Pares Alum. Centre Esclat –
Activitats dinàmica ass. Subvencions Serveis Personals 500,00
APA Col·legi Paideia – Activitats estiu casal
i colònies Subvencions Serveis Personals 1.000,00
Assoc. Veïns Les Corts Sud – Festa Major Subvencions Serveis Personals 1.588,00
Assoc. Veïns Sant Ramón Nonat – Part. i
Sol. No Tenen Edat Subvencions Serveis Personals 3.637,74
Club Petanca Benavent – Foment esport i
temps lliure Subvencions Serveis Personals 350,00
Amics d’Anzaldo – Bolívia i les seves comu-
nitats Subvencions Serveis Personals 1.504,00
Grup Ajuda Necessitats Actuals Les Corts
en el Món Subvencions Serveis Personals 1.500,00
Assoc. Educo Barcelona Sensibilit. Dret
ser Ciutadà Subvencions Serveis Personals 1.504,00
Assoc. Gent Gran Les Corts – Casal Gent
Gran Pere IV Subvencions Serveis Personals 2000,00
Aula Difusió Cultural Gent Gran – cicle con-
ferències Subvencions Serveis Personals 1.050,00
Casal Gent Gran Sant Ramon – Dinamit-
zació Casal Subvencions Serveis Personals 2.300,00
Aula Difusió Cultural Gent Gran – Formació
cont. d’adults Subvencions Serveis Personals 800,00
Aula Difusió Cultural Gent Gran – Gimnàs-
tica suau Subvencions Serveis Personals 250,00
Assoc. Socio-Motriu El Remei – Lleure i
temps lliure Subvencions Serveis Personals 650,00
Els Tres Jardins AVCZ Sud-Est Corts –
Setmana Gent Gran Subvencions Serveis Personals 250,00
Banc Solidari de Serveis Gratuïts Subvencions Serveis Personals 1.000,00
Els Tres Jardins AVCZ Sud-Est Corts –
Festes populars Subvencions Serveis Personals 360,00
Diables Les Corts – X Aniversari Colla
Diables Subvencions Serveis Personals 900,00
Assoc. Veïns Camp Nou – Sociocultural i
recreativa Subvencions Serveis Personals 300,00
Comissió Festes pl. Concòrdia – Actes
diversos Subvencions Serveis Personals 800,00
Montserrat Paco Abadia – Activitat Cultu-
ral de Foc Subvencions Serveis Personals 700,00
Assoc. Geganters Les Corts – Ball Gegants
i Cercavila Subvencions Serveis Personals 700,00
Assoc. Veïns Zona Universitària Barna –
Festa Major Subvencions Serveis Personals 3.005,00
Assoc. Veïns El Mirall Pedralbes – Festa Major Subvencions Serveis Personals 1.588,00
Plataforma Infantil i Juvenil Les Corts –
Festa Major Jove Subvencions Serveis Personals 3.005,00
Assoc. Festa Major Parc Infantes – Festa
Major 2004 Subvencions Serveis Personals 3.005,00
Grup Mou-te Les Corts Subvencions Serveis Personals 2.000,00
Grup Dones Casal Les Corts – La Russia
dels Tsars Subvencions Serveis Personals 865,00
Els Tres Jardins AVCZ Sud-Est Corts –
Assoc. Dona Subvencions Serveis Personals 150,00
Schola Cantorum Santa Tecla – Cant Coral Subvencions Serveis Personals 300,00
Andreu Picazo Font – Teatre Social Subvencions Serveis Personals 450,00
Fund. Priv. Higiene Menat- prog. d’inserció Subvencions Serveis Personals 300,00
Assoc. Juvenil Cedam – Esplai de natura Subvencions Serveis Personals 1.143,00
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Club Rol i Simul. Kritik – Jocs Kritics 2004 Subvencions Serveis Personals 400,00
Artixoc – Assoss. Projectes Europeus per
Joves Subvencions Serveis Personals 500,00
Plataforma Infantil i Juvenil Les Corts Subvencions Serveis Personals 2.225,00
Assoc. Juvenil Ma Oberta / Cor Obert
Sant-C – educació infantil Subvencions Serveis Personals 900,00
Assoc. Veïns Zona Universitària Barna –
cultura Subvencions Serveis Personals 325,00
Parròquia Sant Ramon Nonat – Missa
Brevis de Mozart Subvencions Serveis Personals 400,00
Assoc. de Veïns Les Corts Sud Subvencions Serveis Personals 500,00
Assoc. Comerciants i Veïns Vallespir G.
Cavalcada de Reis Subvencions Serveis Personals 3.100,00
Assoc. Com. i Veïns Vallespir – Rua Infantil
Carnestoltes 2004 Subvencions Serveis Personals 1.100,00
Assoc. Veïns Sant Ramon Nonat – Part. i
Sol. No Tenen Edat Subvencions Serveis Personals 600,00
Diables Les Corts 2004 Subvencions Serveis Personals 521,26
Assoc. Vocalia Música Col. Pare Manya-
net – Act. i educ. musicals Subvencions Serveis Personals 1.400,00
Assoc. Veïns El Racó de Les Corts – Suport
pàgina web Subvencions Serveis Personals 100,00
Assoc. Veïns El Racó de Les Corts – Prog.
participació veïnal Subvencions Serveis Personals 360,00
Assoc. Veins El Raco de Les Corts – Edició
Revista Travessera Subvencions Serveis Personals 785,00
Assoc. d’Escalada Excurs. Les Corts –
Divulgació esports muntanya Subvencions Serveis Personals 400,00
Assoc. Juvenil Esplai Olivera Rodona –
Esplai Olivera Rodona Subvencions Serveis Personals 1.750,00
Cercle d’Estudis Orientals – Cicle nocturn
cinema asiàtic 2004 Subvencions Serveis Personals 900,00
C. Pare Manyanet – Curs d’Esplai 2003/2004 Subvencions Serveis Personals 1.325,00
Anna Rovira Balmanya – Activitats culturals Subvencions Serveis Personals 500,00
Escoltes Catalans – AE el Pi de Les Corts Subvencions Serveis Personals 1.500,00
Heavenly Música Extrem Orient – Maquillat-
ge-Karaoke-Projeccions Subvencions Serveis Personals 400,00
Centre Esplai Grup de Gent – Una nova
mirada al món Subvencions Serveis Personals 980,00
APACP Barcelona- Revista Escolar Subvencions Serveis Personals 200,00
APACP Barcelona - Biblioteca Subvencions Serveis Personals 150,00
APACP Barcelona – Promoció activitats
extraescolars Subvencions Serveis Personals 500,00
APA Escola Lavinia – Teatre extraescolar Subvencions Serveis Personals 200,00
APA Itaca Escola Publ. – Activ. esportives
extraescolars Subvencions Serveis Personals 700,00
Assoc. Mares i Pares Ceip Pau Romeva –
Gran Festa Fi Curs Subvencions Serveis Personals 400,00
Les Corts Esportiu – Petanca - esbarjos Subvencions Serveis Personals 400,00
Club Petanca Sant Ramon – Campionats
socials Subvencions Serveis Personals 400,00
Stat-Coral Espiga Corts – Prog. activitats
culturals i lúdiques Subvencions Serveis Personals 1.300,00
Orquestra Cambra S. Ribas – Activitats de
l’orquestra Subvencions Serveis Personals 650,00
Orquestra Cambra Acordions Barcelona –
XX Cicle Dijous OCAB Subvencions Serveis Personals 750,00
Agrup. Sociocultural l’Esfera – L’art millora
la vida Subvencions Serveis Personals 650,00
Institució Cultural de Les Corts – Activitats
2004 Subvencions Serveis Personals 1.200,00
Grup Teatre Les Corts – Diumenge teatre
activitats diverses Subvencions Serveis Personals 1.200,00
Per altre cor cremat de Barcelona – Música
per la solidaritat Subvencions Serveis Personals 1.350,00
El Colomar Associació alumnes i ex-
alumnes Jocs Florals i diversos Subvencions Serveis Personals 500,00



NÚM. 31a 20-XI-2004a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1531

Assoc. Catalana afectats fibromialgia
Grup Ajuda i Tallers Recuperació Subvencions Serveis Personals 450,00
Xavier Martin Bernadet Trasllat 40 unitats pannells exposició V Fòrum

de Recerca 197,20
Instit. Investigacions Científiques Compra dels premis per la V Exporecerca Jove 1.200,00
Jordi Vallespi Vallve Actuació artística acte lliurament premis XVIII

Jocs Florals Escolars 1.040,00
CC Pere Quart Cicle de Diumenges Musicals al Centre Cívic 1.830,00
Assoc. Catalana d’Integr. i Desenv. Humà Refrigeri pels membres jurat sessió deliberació

V Fòrum de la Recerca 194,74
Mary Josephine Nash Col·laboració desenvolupament Premi Igualtat de

Les Corts M. Àngels Rivas 1.555,88
Navarroflor, SL Compra flors obsequis resta alumnes participants

XVIII Jocs Florals Escolars 375,01
Xavier Martín Bernadet Compra 40 unitats pannells exposició V Fòrum de

Recerca 928,00
Jorge Roura Arino Gestió activitats organitzades Dia Mundial Medi

Ambient 834,09
Bauça i Vila Electrònica, SL Compra de llibres premis guanyadors XVIII Jocs

Florals Escolars 284,72
Jet Print Serveis Gràfics, SL Impressió diplomes i fulletons V Fòrum de la Recerca 653,08
Enric Rovira Vall de Vilaramo Refrigeri membres jurat sessió conjunta treballs

XVIII Jocs Florals Escolars 98,93
Thais, Bufon Galan Lectura obres premiades acte lliurament premis

XVIII Jocs Florals Escolars 130,00
Eurest Colectividades, SA Servei refrigeri membres jurat V Fòrum de la Recerca 160,50
Raimon Marin Martínez Lloguer cadires certamen literari XVIII Jocs Florals

Escolars 542,30
El Corte Inglés, SA Compra de dos miralls pel Gimnàs Centre Cultural

de Les Corts 1.241,62
Carpe 2000, SL Organització festa final de tallers CC Can Deu 32,00
Construcciones e Instalaciones Rin, SA Treballs pintura primera planta seu Districte, zones

Serveis Personals i Comunicació i Qualitat 8.296,08
Auxiliar de Obra Civil, SA Substitució clavegueró drenatge costa sud Camp

Futbol de l’IME A. Malloll 8.292,62
Universitat Politècnica de Catalunya Fotocòpies per al dossier V Fòrum de la Recerca 400,00
Maria M. Herrero Galindo Subministrament material senyalització exterior

CC Can Deu 753,93
Fotocopias Diagonal, SL Servei reproducció i ampliació pòsters V Fòrum de

la Recerca 199,57
Fotocopias Diagonal, SL Reproducció i enquadernació treballs ESO i Batxille-

rat V Fòrum de la Recerca 859,20
Fotocopias Diagonal, SL Escanejat originals presentats cat. I, P i M XVIII

Jocs Florals Escolars 39,96
Fotocopias Diagonal, SL Realització d’un pòster color exposició 6a Mostra

d’Entitats del Districte 104,40
Entorn, SCCL Desenvolupament prog. taller gimnàs disminuïts

CC Les Corts 1.800,00
Pirotècnia Igual, SA Realització Castell Focs Artificials Festa Major

Districte 2004 3.250,26
Club Lleuresport Barcelona Servei organització i prest. cursos i tallers CC Les

Corts, Riera Blanca i Can Deu 29.262,37
Contracte 04002696 Edició productes Campanya Comunicació Festa

Major Districte 16.000,00
Infralect, SL Enllumenat Nadal façanes seu Districte i CC Can

Deu i CC Riera Blanca 9.448,20
Apunts BCNS, CP Disseny i publicació tríptics bases Concurs Joves

Intèrprets CC Riera Blanca 1.155,36
Club Lleuresport Barcelona Organització actuació Grup Havaneres i Rom Cre-

mat CC Joan Oliver Pere Quart 940,44
Maria Coral Ferrando Puntas Refrigeri festa final tallers CC Can Deu 447,00
Agrup. Atlètica Catalunya Organització del 1r Km de Les Corts 786,05
Assoc. Serveis Educatius Recursos Esplai Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 1.729,71
Ecos de Barcelona Assoc. Ecologistes de
Barcelona Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 1.880,49
Associació Formació i Lleure Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 677,14
APACP Barcelona Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 636,51
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Fundació Pia Autònoma Institució Pere Tarrés Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 1.928,92
Club Lleuresport de Barcelona Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 1.986,92
Assoc. Esportiva Les Corts Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 858,17
APA Escola Lavinia Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 1.731,13
APA Itaca Escola Pública Ajut econòmic per a activitats d’estiu 2004 151,80

4. Quedar assabentats de la cancel·lació i devolu-
ció de les garanties següents:

Cancel·lar i tornar a la persona interessada,
Soalpa, SA condicionat a l’informe favorable de l’in-
terventor de Fons, el dipòsit constituït el dia 10 de se-
tembre de 2001, per import de 4.360,34 euros i ga-
rantit mitjançant aval bancari, presentat a la Caixa
municipal, segons núm. dipòsit 70.622, el dipòsit
constituït el 10 de setembre de 2001, per import de
248,34 euros, garantit mitjançant aval bancari i pre-
sentat a la Caixa municipal segons núm. dipòsit
70.623, i el dipòsit constituït el 12 de juny de 2002,
per import de 99,63 euros, constituït en metàl·lic, pre-
sentat a la Caixa municipal segons núm. dipòsit
73.592, en garantia del compliment de les obligacions
del titular de la llicència d’obres (article 16 OME).

Cancel·lar i tornar a Club Joventut Les Corts, previ
informe favorable de l’interventor, la garantia definiti-
va de 3.000 euros constituïda a la Dipositaria munici-
pal el dia 22 de gener de 2004 amb el dipòsit núm.
79.342 en metàl·lic per a respondre del contracte re-
latiu a la gestió de serveis de la instal·lació municipal
esportiva Pavelló de l’Illa, mitjançant la forma de con-
cessió, ja que en data 22 de juny de 2004 ha estat
substituït pel dipòsit núm. 80.406 del mateix import
mitjançant aval bancari; i donar-ne coneixement a la
propera reunió del Ple del Consell Municipal del Dis-
tricte de les Corts.

Aixecar i tornar previ informe favorable de l’inter-
ventor de Fons, a Mobility Car Catalunya, SA, el dipò-
sit constituït a fi de garantir la restitució de la vorera a
la finca situada al carrer de Joan Güell, núm. 207, i fet
efectiu en data 8 de setembre de 1998, segons núm.
de rebut 04-98-0063/LG 04980019-D, per import de
1.479,84 euros, per quant li va ser retirada la llicència
d’ús comú especial de la via pública per a l’accés de

vehicles a locals, al tractar-se d’un gual impracticable
una vegada practicat el tràmit de vista previ, a l’ordre
de retirada de la llicència, en data 14 d’octubre de
1998, i havent-se donat de baixa el gual de referència
en data 19 de març de 1999, comprovant-se, en l’ac-
tualitat, que el gual de referència no existeix, havent-
se restituït la vorera.

5. Designar candidats del Districte de les Corts per
a optar a les Medalles d’Honor de Barcelona d’en-
guany, la senyora Mercè de la Torre i el Centre d’Hi-
giene Mental de Les Corts; i donar-ne compte al De-
partament de Relacions Ciutadanes i Institucionals
per a la seva tramitació, segons es preveu per l’article
5 del Reglament de la Medalla d’Honor de Barcelona.

6. Nomenar cortsenc d’enguany les senyores Maria
Rosa i Montserrat i el senyor Ceferino Rabascall
Ciurana, fills de la senyora Maria Ciurana Monguillón,
titular original de la llicència d’hostalera mixta de bar
restaurant atorgada amb el núm. 18.938 el 20 d’agost
de 1965, exercida en el local del carrer de Vallespir,
núm. 185 baixos, sota el nom del Celler Ciurana, la
clausura del qual està prevista per a finals d’enguany.

7. Sol·licitar al Ple del Consistori que s’adhereixi a
la petició cursada al Parlament de Catalunya perquè
insti al Consell Executiu a fer les gestions necessàri-
es davant del Govern de l’Estat a fi de prohibir les
concentracions feixistes que facin apologia de la vio-
lència, la xenofòbia i la homofòbia, per quant pogues-
sin atemptar contra la convivència

8. Guarnir durant la Festa Major, la seu del Dis-
tricte de Les Corts, únicament amb la senyera i les
ensenyes municipals, tot respectant la legislació
vigent.

9. Organitzar l’any 2005 activitats relacionades
amb el dia europeu sense cotxes.

10. Actuar contra la prostitució en la via pública.
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BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CON-
VOCATÒRIA D’1 CONCURS PER A LA PROVISIÓ
D’1 LLOC DE TREBALL
(Aprovades per decret de l’Alcaldia)

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen per a la seva provisió pel personal de plantilla
d’aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a
l’annex, d’acord amb les condicions específiques que
s’indiquen en aquest mateix annex per a cadascun
d’ells i amb els requisits comuns que es fixen a
continuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per a optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podrà partici-
par igualment en els concursos. També hi podran
participar els contractats laborals fixos d’Instituts
Municipals que hagin efectuat la corresponent
adhesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball,
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de
l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral
indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de ser-
veis, inclosos els serveis anteriors en altres Administra-
cions Públiques que hagin estat formalment recone-
guts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1 punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:
– Per posseir com a grau un nivell superior al del

lloc de treball convocat: 1 punt.

– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de
treball convocat: 0,75 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al
del lloc de treball convocat: 0,50 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre
al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.

3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si
és el cas, l’últim ocupat, fins a un màxim d’1 punt
segons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior en

dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50 punts.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell

superior al nivell del lloc de treball base de la
categoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes, s’ha d’entendre per nivell del
lloc de treball desenvolupat, el nivell de complement
de destinació efectivament acreditat en la nòmina
corresponent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valora-
ran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació directa
amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si s’es-
cau, en funció de les matèries, la durada i l’avaluació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres següents:

Presidència:

El director de Recursos Humans, com a titular.

Vocalies:

El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada
concurs s’indiqui expressament a l’annex, que en cas
d’absència del president titular, exercirà la presidèn-
cia de la Junta.

Un cap de Personal de sector d’actuació o districte.
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del

concurs.
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans,

qui també tindrà la condició de secretari/ària de la
Junta de Valoració.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els represen-
tants designats conjuntament per la Junta de Perso-
nal i el Comitè d’Empresa.

PERSONAL

Concursos
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PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exigi-
des hauran de presentar la sol·licitud, a la qual adjun-
taran la relació de mèrits al·legats classificats segons
l’ordre d’aquesta convocatòria, i els documents acre-
ditatius corresponents, al Registre General o a qual-
sevol dels registres municipals, en el termini de quin-
ze dies hàbils a comptar de l’endemà de la publicació
d’aquesta convocatòria en la Gaseta Municipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per a la qual cosa, es
podrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa
a l’Oficina d’Informació de Personal i a les seus dels
districtes.

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-lo
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Corpo-
ració des de la data d’incorporació en la plantilla, amb
caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits complementa-
ris s’estableixi la redacció d’un informe o memòria,
aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en
aquells casos en què les bases específiques del con-
curs determinin un nombre superior de pàgines, do-
nades les característiques del lloc de treball a cobrir.
L’informe s’haurà de presentar conjuntament amb la
sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present convocatò-
ria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà dispo-
sar dels sistemes d’acreditació i de comprovació que
consideri més escaients en cada cas i per a cada ti-
pus de mèrits, i podrà convocar les persones que op-
tin a les places per precisar o ampliar aspectes con-
crets en relació als mèrits al·legats.

Les destinacions adjudicades són irrenunciables
un cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això,
quan una persona hagi obtingut una plaça en dife-
rents concursos convocats, haurà d’optar per una
d’elles, dins del termini dels tres dies hàbils següents
al de l’exposició en el tauler d’anuncis del departa-
ment de Personal de la proposta de la Junta de Valo-
ració de l’últim concurs en què hagi obtingut la plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent.

ANNEX

Concurs 1028. Director/a de Centre de Serveis
Socials (nivell 20)

Director/a de Centre de Serveis Socials
Concurs 1028

1 lloc de treball de director/a de Centre de Serveis
Socials, adscrit a la Divisió de Serveis Personals de
Districte.

Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual de
299,92 euros, segons catàleg vigent (2071X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
– Programació i gestió d’un Centre de Serveis

Socials.
– Gestió i comandament dels recursos humans.
– Gestió dels recursos econòmics assignats.
– Control de gestió.
– Avaluació de resultats.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.

Mèrits complementaris
1. Experiència professional, fins a 5 punts segons

el barem següent:
– Treball social d’atenció primària, fins a 3 punts.
– Gestió de Centres de Serveis Personals, fins a 1

punt.
– En comandament de personal, fins a 1 punt.

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

3. Informe sobre “Proposta d’actuació per a la ges-
tió i direcció d’un Centre de Serveis Socials al Distric-
te de Ciutat Vella” (extensió màxima de 3 pàgines),
avaluat fins a 3 punts, en funció de la naturalesa, co-
herència i aportacions personals del candidat.

4. Prova: La Junta podrà convocar els aspirants a
la realització d’una prova tècnica en base a criteris i
propostes d’actuació per a la gestió i direcció d’un
Centre de Serveis Socials, fins a 2 punts.

5. Característiques personals requerides per a l’òp-
tim desenvolupament de les funcions del lloc de tre-
ball.

La Junta de Valoració podrà convocar els/les can-
didats/tes per a l’avaluació de les seves característi-
ques personals.

En el cas de realitzar-se aquesta convocatòria la
Junta de Valoració utilitzarà els sistemes d’apreciació
que consideri més adequats i valorarà fins a un mà-
xim de 5 punts.

Puntuació mínima
10,5 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la pun-

tuació mínima serà en tots els casos la meitat de la
puntuació total (mèrits comuns més mèrits comple-
mentaris) que poden obtenir els/les candidats/tes.

Junta de Valoració:
Vocals:
Sr. Jordi Parayre, gerent del Districte de Ciutat Ve-

lla, o persona en qui delegui.
Sr. Josep Cambray, cap de la Divisió de Serveis

Personals del Districte de Ciutat Vella, o persona en
qui delegui.

Sra. M. Dolors Font, cap del Departament d’Admi-
nistració del Districte de Ciutat Vella, o persona en
qui delegui.

Tècnic de la Direcció de Recursos Humans, o per-
sona en qui delegui.

Representants de la Junta de Personal o del Comi-
tè d’Empresa.



NÚM. 31a 20-XI-2004a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1535

ANUNCIS

Subhastes

Expedient núm.: 05/054

Objecte
Contractació del subministrament de diversos

materials de seguretat i d’altres necessaris per a la
prevenció de riscos laborals, per a l’any 2005.

El lliurament es farà en els termes regulats en
l’article 6 del plec de clàusules administratives.

Import
91.000,26 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària dels

exercicis 2005 - 2006 per a Parcs i Jardins de Barce-
lona, Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta convo-
cada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Munici-
pal per a l’adjudicació de la contractació del
subministrament de diversos materials de seguretat i
d’altres necessaris per a la prevenció de riscos
laborals, per a l’any 2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de

l’adjudicació, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest
anunci al Departament de Contractació de Parcs i
Jardins (carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Bar-
celona), de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb
encàrrec previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix
el plec de clàusules administratives particulars es
pot consul tar  a la nostra Intranet  adreça:
www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de
l’adjudicatari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària

Concursos

Expedient núm.: 05/006

Objecte
Contractació del subministrament del vestuari

d’estiu i d’hivern, per a l’any 2005.

El lliurament es farà en els termes regulats en
l’article 6 del plec de clàusules administratives.

Import
47.973,34 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de

l’exercici 2005 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.
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Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació del subministra-
ment del vestuari d’estiu i d’hivern, per a l’any 2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de

l’adjudicació, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a reco-
llir a partir del mateix dia de la publicació d’aquest
anunci al Departament de Contractació de Parcs i
Jardins (carrer de Tarragona, núm. 173, 08014
Barcelona), de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores
(amb encàrrec previ al telèfon 93 413 24 00). Tan-
mateix el plec de clàusules administratives particu-
lars es pot consultar a la nostra Intranet adreça:
www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/007

Objecte
Contractació del subministrament de calçat d’estiu i

d’hivern, per a l’any 2005.
El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-

cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
39.117,60 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2005 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació del subministra-
ment de calçat d’estiu i d’hivern, per a l’any 2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de

l’adjudicació, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.
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Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/028

Objecte
Contractació de la prestació dels servei d’esporga

de l’arbrat viari dels Districtes II, III, IV, V de la ciutat
de Barcelona, per a l’exercici 2005.

El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-
cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
197.103,92 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2005 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Classificació necessària
Els licitadors hauran de disposar de les

classificacions següents:

Grup Subgrup Categoria
O 6 D

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació de la prestació
dels servei d’esporga de l’arbrat viari dels districtes II,
III, IV, V de la ciutat de Barcelona, per a l’exercici
2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 203.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest
anunci al Departament de Contractació de Parcs i
Jardins (carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Bar-
celona), de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb
encàrrec previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix
el plec de clàusules administratives particulars es
pot consul tar  a la nostra Intranet  adreça:
www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de
l’adjudicatari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/031

Objecte
Contractació de la prestació dels servei d’esporga

de l’arbrat viari dels Districtes VI, VII, VIII, IX, X de la
ciutat de Barcelona, per a l’exercici 2005.

El lliurament es farà en els termes regulats en
l’article 6 del plec de clàusules administratives.

Import
188.562,32 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2005 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Classificació necessària
Els licitadors hauran de disposar de les classificaci-

ons següents:

Grup Subgrup Categoria
O 6 D
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Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació de la prestació
dels servei d’esporga de l’arbrat viari dels districtes
VI, VII, VIII, IX, X de la ciutat de Barcelona, per a
l’exercici 2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 203.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/051

Objecte
Contractació de la prestació dels servei d’esporga

de l’arbrat de la Zona de Montbau de la ciutat de Bar-
celona, per a l’exercici 2005.

El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-
cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
110.671,25 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de

l’exercici 2005 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació de la prestació
dels servei d’esporga de l’arbrat de la zona de
montbau de la ciutat de barcelona, per a l’exercici
2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 203.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de

l’adjudicació, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.
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Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de
l’adjudicatari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/067

Objecte
Contractació del subministrament del vestuari

d’estiu i hivern d’alta visibilitat, per a l’any 2005.
El lliurament es farà en els termes regulats en

l’article 6 del plec de clàusules administratives.

Import
159.109,28 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de

l’exercici 2005 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació del subministra-
ment del vestuari d’estiu i hivern d’alta visibilitat, per a
l’any 2005”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de

l’adjudicació, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir a
partir del mateix dia de la publicació d’aquest anunci al
Departament de Contractació de Parcs i Jardins (car-
rer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona), de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar a
la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de
l’adjudicatari.

Barcelona, 2 de novembre de 2004. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.
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